
ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ Σ.Τ.Υ.Α. 

 

ΕΚΤΑΚΤΗ ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ 

ΣΑΒΒΑΤΟ, 5 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2019 – ΩΡΑ: 10:30΄ 

 ΠΡΟΕΔΡΟΣ Δ.Σ. κ.  Δημήτριος Φαλτάιτς 

 ΠΡΟΕΔΡΟΣ Γ.Σ. κ.  Παρασκευόπουλος Ευάγγελος 

------------------------------ 

ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΕΚΤΑΚΤΗΣ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ 

10:15 Πέρας προσελεύσεως προσκεκλημένων.  

10:30 Παρουσίαση προγράμματος από τον Α΄ Αντιπρόεδρο.  

10:35 Χαιρετισμός Προέδρου Σ.Α.Σ 

10:45 Έναρξη Εργασιών Γ.Σ. – Πρόταση Δ.Σ. δια Προέδρου Σ.Α.Σ, 

ονομάτων για ανάληψη καθηκόντων Προεδρείου Γ.Σ. ως ακολούθως: 

Πρόεδρος: Σμήναρχος ε.α. κ. Ευάγγελος Παρασκευόπουλος και Μέλη: 

Σμχος ε.α. Ιωάννης – Ελευθέριος Μπουμπάρας, Επγος ε.α. κ. 

Αναστάσιος Γεωργόπουλος.  

10:50 Χαιρετισμός Προέδρου Γ.Σ. – Συστάσεις επί διαδικασιών – Δηλώσεις 

επιθυμούντων να μιλήσουν – ορισμός χρόνου τοποθετήσεων 

ομιλητών.  

11:05 Ομιλία Προέδρου Σ.Α.Σ 

11:20 Χαιρετισμός Προέδρου ΕΑΑΣ Αντγου ε.α. Βασίλη Ροζή. 

11:30 Χαιρετισμός εκπροσώπου ΕΑΑΝ Ανχου ε.α. Εμμανουήλ 

Αναγνωστάκη 

11:40 Χαιρετισμός Προέδρου ΕΑΑΑ Αντπχου (Ι) ε.α. Σπύρου Καββούρη. 

11:50 Χαιρετισμός Προέδρου ΑΝ.Ε.Α.Ε.Δ. Ναυάρχου Γεωργίου Ροΐδη. 

12:00 Χαιρετισμός – ομιλία Αντιπροέδρου ΕΑΑΑ Υπτχου (ΕΑ) ε.α. Παύλου 

Χρήστου. 

12:15 Ομιλία Προέδρου ΣΑΙΡ κ. Ανσχου (Ρ) ε.α. Ιωάννη Κρανιά.  
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12:30 Ομιλία Προέδρου ΣΑΣΜΥ κ. Ευάγγελου Στέφου. 

12:45 Ομιλία Προέδρου ΣΑΣΜΥΝ κ. Άγγελου Γαλανού. 

13:00 Ομιλία Προέδρου ΣΑΣΥΔΑ κ. Γεωργίου Ρούσσου. 

13:15 Ομιλία Επιτίμου Προέδρου Σ.Α.Σ κ. Παναγιώτη Καράμπελα. 

13:30 Ομιλητές Καταθέσεις απόψεων – Προτάσεις – Απαντήσεις.  

 Έγκριση Ψηφίσματος  

 Κήρυξη πέρατος Γ.Σ. από Πρόεδρο Γ.Σ.  

------------------------------ 

«Παρουσίαση προγράμματος από τον Α΄ Αντιπρόεδρο» 

Δ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ (Α΄ Αντιπρόεδρος Σ.Α.Σ): Κύριοι, καλημέρα σας. Είμαι 

ο Δημήτρης Παναγιώτου, ο Αντιπρόεδρος του Σ.Α.Σ.  Θέλω όλους να σας 

ευχαριστήσω για την παρουσία σας σήμερα εδώ και να σας ανακοινώσω το 

Πρόγραμμα της σημερινής εκδήλωσης.  

- Θα ακολουθήσει Χαιρετισμός του Προέδρου της Γενικής Συνέλευσης.  

- Θα ακολουθήσει μετέπειτα, ομιλία του Προέδρου του ΣΑΣ, του κ. 

Φαλτάιτς.  

- Χαιρετισμός του Προέδρου της ΕΑΑΣ, του κ. Ροζή.  

- Χαιρετισμός εκπροσώπου της ΕΑΑΝ, του κ. Αναγνωστάκη.  

- Χαιρετισμός του Προέδρου της ΕΑΑΑ, του κ. Σπύρου Καββούρη.  

- Χαιρετισμός του Προέδρου της ΑΝΕΑΕΔ, του κ. Ροΐδη.  

- Χαιρετισμός του Αντιπροέδρου της ΕΑΑΑ, του κ. Χρήστου Παύλου.  

- Ομιλία και χαιρετισμός του Προέδρου του ΣΑΙΡ, του κ. Κρανιά.  

- Χαιρετισμός του Προέδρου του ΕΣΜΑ του κ. Γιάννη Κούτρα.  

- Επίσης, χαιρετισμός του Προέδρου του ΣΑΥΣ, του κ. Λίγκα.  

- Χαιρετισμός του Προέδρου του ΣΑΣΜΥ, του κ. Ευάγγελου Στέφου.  

- Χαιρετισμός του Προέδρου του ΣΑΣΜΥΝ, του κ. Άγγελου Γαλανού.  

- Χαιρετισμός του Προέδρου του ΣΑΣΥΔΑ, του κ. Γεωργίου Ρούσσου.  
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- Χαιρετισμός του Επιτίμου Προέδρου του ΣΑΣ, του κ. Παναγιώτη 

Καράμπελα.  

- Και μετέπειτα, όσοι θέλουν να τοποθετηθούν και κάνουν δήλωση για 

να ομιλήσουν.  

------------------------------ 

«Χαιρετισμός Προέδρου Σ.Α.Σ» 

Δ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Κύριε Πρόεδρε του Σ.Α.Σ, κύριε Φαλτάιτς, παρακαλώ, 

στο βήμα.  

Δ. ΦΑΛΤΑΪΤΣ (Πρόεδρος Σ.Α.Σ): Κύριοι Πρόεδροι Ενώσεων, 

Ομοσπονδιών, Συλλόγων, κύριοι Επίτιμοι Πρόεδροι, Περιφερειακοί 

Εκπρόσωποι, Μέλη του ΣΑΣ, καλημέρα σας. Για όσους δεν με γνωρίζουν, 

είμαι ο Σμχος ε.α. Δημήτρης Φαλτάιτς, Πρόεδρος του Συλλόγου Αποφοίτων 

ΣΤΥΑ και Μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της Ένωσης Αποστράτων 

Αξιωματικών Αεροπορίας.  

Θα ήθελα να σας ευχαριστήσω για την τιμή που μας κάνατε, να 

ανταποκριθείτε στην πρόσκλησή μας και να συμμετάσχετε στην Έκτακτη 

Γενική μας Συνέλευση, η οποία πραγματοποιείται για πρώτη φορά στην 

ιστορία του Συλλόγου και έχει ως μοναδικό θέμα την Ανακοίνωση του 

Υφυπουργού Εθνικής Αμύνης, για τη δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών. 

Αφορμή, όπως γνωρίζετε όλοι οι παρευρισκόμενοι, το ξαφνικό ενδιαφέρον 

του κυρίου ΥΦΕΘΑ, να άρει μία χρόνια αδικία εις βάρος των 

Υπαξιωματικών, αναβαθμίζοντας τον ρόλο τους, με τη δημιουργία Σώματος 

Υπαξιωματικών, με καταληκτικό βαθμό αυτόν του Ανθυπασπιστού. Η 

πρότασή του είναι υπό διερεύνηση ιατρική.  

Είμαι ιδιαίτερα ευτυχής, διότι στο κάλεσμα του Συλλόγου μας 

ανταποκρίθηκαν οι Ενώσεις, οι Ομοσπονδίες και όλοι οι Σύλλογοι Ανωτέρων 

Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών. Και αυτό το πράγμα προδικάζει ένα 

εξίσου καλό αποτέλεσμα. Η σημερινή συμμετοχή όλων των φορέων, πλην 
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του Συνδέσμου Αποφοίτων Σχολής Ικάρων, μου θύμισε τη συμμετοχικότητα 

των φορέων το 2014, στη μεγάλη πορεία διαμαρτυρίας που είχε 

πραγματοποιηθεί τότε. ‘‘Η ισχύς εν τη ενώσει’’, έλεγαν οι πρόγονοί μας.  

Ας το αποδείξουμε λοιπόν σήμερα, εργαζόμενοι με αίσθημα ιστορικής 

ευθύνης, απέναντι στο μέλλον της Πολεμικής Αεροπορίας, των Ενόπλων μας 

Δυνάμεων, αλλά και του έθνους μας γενικότερα. Οι αποφάσεις, κύριοι, 

είμαστε εμείς. Η σιωπή παράγει πάντα αβεβαιότητα και απογοήτευση. 

Μειώνει την αυτοπεποίθηση και εγκαθιστά μία γενικευμένη ανασφάλεια. Δεν 

μπορείς έτσι να νικήσεις. Και εμείς θέλω να πιστεύω, σήμερα, ότι είμαστε 

αποφασισμένοι να νικήσουμε.  

Σας ευχαριστώ πολύ που με ακούσατε.  

------------------------------ 

«Έναρξη Εργασιών Γ.Σ. – Πρόταση Δ.Σ. δια Προέδρου Σ.Α.Σ, ονομάτων 

για ανάληψη καθηκόντων Προεδρείου Γ.Σ. ως ακολούθως: Πρόεδρος: 

Σμήναρχος ε.α. κ. Ευάγγελος Παρασκευόπουλος και Μέλη: Σμχος ε.α. 

Ιωάννης – Ελευθέριος Μπουμπάρας, Επγος ε.α. κ. Αναστάσιος 

Γεωργόπουλος» 

Δ. ΦΑΛΤΑΪΤΣ: Θα συνεχίσουμε, να μπούμε απευθείας ‘‘στο ζουμί’’, με την 

Έναρξη των Εργασιών της Έκτακτης Γενικής μας Συνέλευσης.  

 Σύμφωνα με Ομόφωνη Απόφαση του Διοικητικού Συμβουλίου του 

Συλλόγου, προτείνονται για ανάληψη καθηκόντων Προεδρείου της Έκτακτης 

Γενικής Συνέλευσης, οι ακόλουθοι συνάδελφοι:  

- Πρόεδρος: ο Σμχος ε.α. κ. Ευάγγελος Παρασκευόπουλος  

- Μέλη: ο Σμχος ε.α. κ. Ιωάννης – Ελευθέριος Μπουμπάρας  

ο Επγος ε.α. κ. Αναστάσιος Γεωργόπουλος 

Το Σώμα εγκρίνει;  

ΜΕΛΗ: Εγκρίνονται…, εγκρίνονται.  
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Δ. ΦΑΛΤΑΪΤΣ: Οι κύριοι μπορούν να πάρουν τις θέσεις τους και να 

ξεκινήσουμε.  

Η Γενική Συνέλευση ομόφωνα εγκρίνει ως Πρόεδρο των εργασιών της 

τον κ.  Ευάγγελο Παρασκευόπουλο και ως Μέλη του Προεδρείου αυτής 

τους κ. κ.  Ιωάννη – Ελευθέριο Μπουμπάρα και Αναστάσιο Γεωργόπουλο, 

οι οποίοι και καταλαμβάνουν τις θέσεις τους στο Προεδρείο. 

------------------------------ 

«Χαιρετισμός Προέδρου Γ.Σ. – Συστάσεις επί διαδικασιών – Δηλώσεις 

επιθυμούντων να μιλήσουν – ορισμός χρόνου τοποθετήσεων ομιλητών» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ Γ.Σ. (ΕΥ. ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ): Όπως προαναγγέλθηκα, 

είμαι ο Βαγγέλης Παρασκευόπουλος της 23ης Σειράς ΣΤΥΑ. Μετά από την 

Απόφαση του Δ.Σ. του Συλλόγου μας, ορίστηκα Πρόεδρος της Έκτακτης 

Γενικής Συνέλευσης.  

 Το θέμα που θα μας απασχολήσει σήμερα, είναι κρίσιμο και αφορά την 

κατάθεση πρότασης του ΥΦΕΘΑ κ. Στεφανή, για τη δημιουργία Κλάδου 

Υπαξιωματικών, κάτι το οποίο εμείς ουδόλως αποδεχόμαστε.  

Θα ήθελα να καλωσορίσω και να ευχαριστήσω το Προεδρείο του 

Συλλόγου μας, για την τιμή που έκανε να με επιλέξει και θα ήθελα να 

καλωσορίσω επίσης, τους εν ενεργεία συναδέλφους από τα τρία Σώματα των 

Ενόπλων Δυνάμεων, τους εκπροσώπους των Ενώσεων Στρατού, Ναυτικού, 

Αεροπορίας, τους πρώην Προέδρους των Συλλόγων ΑΣΣΥ, Στρατού, 

Ναυτικού, Αεροπορίας και όλους τους εκλεκτούς παρευρισκόμενους 

συναδέλφους.  

Για το τυπικό της εγκυρότητας της Εκτάκτου Γενικής Συνέλευσης, σας 

αναφέρω ότι από τα 1.493 ταμειακά εντάξει Μέλη μας, είναι παρόντα 430, 

που σημαίνει ότι, σύμφωνα με το άρθρο 22 του καταστατικού μας, έχουμε 

απαρτία και μπορούμε να συνεχίσουμε στις εργασίες και τη ψήφιση των 

όποιων θεμάτων μας αφορούν. 
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Στο τέλος της Γενικής Συνέλευσης θα αποφασίσουμε δι’ ανάτασης του 

χεριού, για όλες τις αποφάσεις – κινητοποιήσεις που θα προβληθούν, κάτι το 

οποίο δεν κάναμε τότε, που η πολιτική ηγεσία αποφάσισε να αυξήσει τα έτη 

στις Σχολές Υπαξιωματικών, χωρίς ανάλογη αναβάθμιση του βαθμού 

αποφοίτησής τους και την παράδοση, σε άλλη κατηγορία Αξιωματικών, της 

Διοίκησης της ΣΤΥΑ.  

Νομίζω ότι ήμουν σύντομος και περιεκτικός. Έτσι νομίζω.  

Εδώ θα ήθελα να τονίσω ότι θα μιλήσει ο Πρόεδρος του Σ.Α.Σ, για 

πολύ λίγο χρόνο, να μας πει τις απόψεις του επί του θέματος και γενικά, το τι 

κατεύθυνση θα πρέπει να έχουμε.  

------------------------------ 

«Ομιλία Προέδρου Σ.Α.Σ» 

Δ. ΦΑΛΤΑΪΤΣ: Κύριοι, δεν θα μακρηγορήσω. Θα είμαι περιεκτικός, για να 

μπορέσουν να μιλήσουν όσοι περισσότεροι κύριοι θέλουν. Το θέμα είναι 

σοβαρό, ίσως το σοβαρότερο θέμα που έχει προκύψει στα χρονικά, κυρίως 

των εν ενεργεία.  

Ιστορικό 

Από το Στρατιωτικό Γραφείο του κ. ΥΦΕΘΑ, την 19η Αυγούστου 2019 

και στο πλαίσιο της μετεξέλιξης των Ενόπλων Δυνάμεων, ζητήθηκαν οι 

απόψεις των Γενικών Επιτελείων (ΓΕΕΘΑ, ΓΕΣ, ΓΕΝ και ΓΕΑ), μέχρι την 

6η Σεπτεμβρίου του 2019, για τη δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών. 

Πρόταση, όπως γράφεται στο σχετικό έγγραφο, για την επανεξέταση της 

εξελικτικής πορείας των Υπαξιωματικών, με καταληκτικό βαθμό αυτό του 

Ανθυπασπιστού.  

Η πληροφορία έφτασε στον Σύλλογο μας, παρ’ όλο που ήμασταν σε 

θερινές διακοπές, πρέπει να πω, από τον Αντιπρόεδρο της Ένωσης 

Αποστράτων τον Υποπτέραρχο ε.α. κ. Χρήστου, ο οποίος μάλιστα, υπέβαλε 

και γραπτή δήλωση η οποία και δημοσιεύτηκε στα ‘‘ΝΕΑ του Σ.Α.Σ’’, στο 
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Φύλλο Ιουλίου – Αυγούστου. Και πρέπει να ομολογήσω ότι παρά το 

καλοκαιρινό και τις διακοπές μας, υπήρξε άμεση ενεργοποίηση.  

Αποφάσεις που ελήφθησαν από τον Σύλλογο Αποφοίτων Σ.Τ.Υ.Α 

● Αποφασίστηκε να πραγματοποιηθεί Έκτακτη Γενική Συνέλευση με 

τη συμμετοχή Συλλόγων, Συνδέσμων, Ενώσεων, για λήψεις αποφάσεων και 

δράσεων. Ο σκοπός του Συλλόγου μας ήταν να λειτουργήσουμε σε ένα κλίμα 

ενωτικό, μαζί με τις Ενώσεις, μαζί με τις Ομοσπονδίες, μαζί με τους 

Συλλόγους. Η ισχύς εν τη ενώσει. Τα περιθώρια έχουν στενέψει, δεν υπάρχει 

άλλο βήμα, είμαστε ένα βήμα πριν τον γκρεμό.  

● Η έκδοση της εφημερίδας των ‘‘Νέων του Σ.Α.Σ’’ Ιουλίου – 

Αυγούστου, αποφασίστηκε να είναι καταγγελτική.  

● Πραγματοποιήθηκε συνάντηση με τον Βουλευτή Λευκάδος και 

Μέλος του Σ.Α.Σ, κ. Αθανάσιο Καββαδά, ο οποίος για οικογενειακούς 

λόγους, δεν βρίσκεται σήμερα μαζί μας. Μας είχε πει ότι θα μας έστελνε την 

πρότασή του, την οποία θα διαβάσουμε αργότερα. Έχει στείλει e-mail. 

● Συνάντηση με τον κ. ΑΓΕΑ και τον κ. ΑΓΕΕΘΑ, η οποία δεν 

πραγματοποιήθηκε.  

● Ενημέρωση των Ενώσεων, των Ομοσπονδιών, των Συλλόγων, των 

Συνδέσμων.  

● Ενεργοποίηση, μετά από πολύ καιρό, του Συντονιστικού των 

Συλλόγων ΑΣΣΥ. 

● Ενημέρωση των εκπροσώπων μας με σχετικό έγγραφο και άσκηση 

πίεσης σε Τοπικούς Βουλευτές των Κομμάτων, ώστε να γίνει  γνωστή η 

απόφαση ενός Υφυπουργού, πρώην ΑΓΕΣ, πρώην Διοικητού ΣΜΥ, ο οποίος 

αποφάσισε να πραγματοποιήσει τα όνειρά του, με μηδενικό πολιτικό κόστος, 

από τη θέση που του προσφέρθηκε.  

● Έγινε ενημέρωση των Παραρτημάτων της ΕΑΑΑ.  
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● Ενημέρωση των θέσεων μας στο Διοικητικό Συμβούλιο της ΕΑΑΑ, 

όπου υπήρχε πλήρης στήριξη.  

● Πρόσφατα, μας δόθηκε η ευκαιρία, εκπροσωπώντας την Ένωση 

Αποστράτων Αξιωματικών Αεροπορίας, μαζί με τον Γενικό Γραμματέα του 

ΣΑΣΥΔΑ και Μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της Ένωσης, τον κ. 

Ντούβλη, να παρευρεθούμε στην Τελετή Λήξης της Άσκησης ΠΑΡΜΕΝΙΩΝ 

και να συναντηθούμε με τον κ. ΥΦΕΘΑ, ο οποίος μας υποσχέθηκε ότι την 

επόμενη Παρασκευή θα συναντηθεί με Πρωτοβάθμιους φορείς. Και μας είπε 

μάλιστα, να έχουμε έτοιμες και προτάσεις. Ίδωμεν!  

● Στη συνέχεια, συμφωνήθηκε και θα πραγματοποιηθεί την εβδομάδα 

που έρχεται, συνάντηση με τον Πρόεδρο της Επιτροπής Εξωτερικών και 

Άμυνας κ. Γκιουλέκα –και σ’ αυτό πρέπει να αναφερθούμε ότι μας βοήθησε 

ο Πρόεδρος του Παραρτήματος Θεσσαλονίκης, ο κ. Μανώλης Δανιηλίδης.  

● Ο Σ.Α.Σ, επειδή το θέμα ήταν διακλαδικό, επικοινώνησε τηλεφωνικά 

με τους Συλλόγους ΣΑΣΜΥ, ΣΑΣΜΥΝ, ΣΑΣΥΔΑ και ΣΑΙΡ και σε πολύ 

μικρό χρονικό διάστημα, πραγματοποιήσαμε συνάντηση στην ΕΑΑΑ, στην 

οποία ελήφθησαν αποφάσεις, όπως η σύνταξη επιστολής διαμαρτυρίας, η 

οποία και δημοσιοποιήθηκε.  

Σήμερα, συγκεντρωθήκαμε όλοι οι φορείς εδώ, για να καταθέσουμε 

απόψεις και να λάβουμε αποφάσεις από την αποτελεσματικότητα των οποίων 

θα εξαρτηθεί το μέλλον των επόμενων αποφοίτων από το 2023 και μετά. Οι 

προτάσεις που έχουμε να καταθέσουμε, σαν Σύλλογος Αποφοίτων ΣΤΥΑ, 

είναι:  

► Πορεία διαμαρτυρίας, με αποκλεισμό της πύλης του Πενταγώνου.  

► Έκτακτο Φύλλο Εφημερίδας, με τη μορφή διαμαρτυρίας.  

► Έκδοση Ψηφίσματος, στο οποίο θα διαφαίνεται η αντίθεσή μας με 

τις υπογραφές βέβαια, Ενώσεων, Ομοσπονδιών, Συλλόγων, 

Συνδέσμων, στο οποίο θα αναδεικνύεται η ενότητα μεταξύ μας και το 
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οποίο θα επιδοθεί στους ΥΕΘΑ, ΥΦΕΘΑ και σε όλους τους αρμόδιους 

φορείς.  

► Θα πραγματοποιηθούν συναντήσεις με Βουλευτές των Κομμάτων 

Εξωτερικών και Άμυνας, συναντήσεις με Αρχηγούς Πολιτικών 

Κομμάτων και αν μπορέσει, να πραγματοποιηθεί συνάντηση με τον κ. 

Πρωθυπουργό.  

Κλείνοντας και με αίσθημα ιστορικής ευθύνης απέναντι στο μέλλον 

της Πολεμικής Αεροπορίας, θα ήθελα να σας τονίσω την ανάγκη ενότητας, 

ομοψυχίας και αποφασιστικότητας και μαχητικότητας, τα οποία δεν πρέπει 

να εκλείψουν, γιατί οι καιροί είναι χαλεποί.  

Ξέχασα –και θα σας το διαβάσω τώρα– είχε τεθεί ένα ερώτημα από τον 

κ. Βελόπουλο, το μόνο ερώτημα που τέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων και 

απαντήθηκε από τον Αλκιβιάδη Στεφανή, τον Υφυπουργό Εθνικής Άμυνας, 

ο οποίος, σε απάντηση ερωτήματος που κατέθεσε ο κ. Βελόπουλος, είπε ότι:  

«Η παρούσα πολιτική ηγεσία του ΥΠΕΘΑ σέβεται, τιμά και αναγνωρίζει 

τον ρόλο, το έργο και τη διαχρονική προσφορά των Υπαξιωματικών στους 

αγώνες του έθνους, αλλά και γενικότερα, στις Ένοπλες Δυνάμεις.  

Το θέμα αναβάθμισης του ρόλου των Υπαξιωματικών, αφορά όλους τους 

Κλάδους των Ενόπλων Δυνάμεων και σε καμία περίπτωση δεν αποτελεί 

πρόθεση της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας, να ληφθούν 

αποφάσεις που θα πλήττουν την εξελικτική πορεία, ή τις οικονομικές αποδοχές 

αυτών. (Μέχρι τον βαθμό του Ανθυπασπιστού, καλά είναι!...)  

Επιδίωξη του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας είναι να επιτευχθεί το 

καλύτερο δυνατό αποτέλεσμα προς όφελος των Υπαξιωματικών, μέσω του 

εποικοδομητικού διαλόγου, της συνέργειας και της ανταλλαγής απόψεων με 

όλους τους εμπλεκόμενους φορείς. Σε κάθε περίπτωση, ό,τι αποφασιστεί, θα 

ισχύσει για Υπαξιωματικούς που θα ενταχθούν στο μέλλον, για τις Ένοπλες 

Δυνάμεις μας». Και εννοούσε από το 2023 και μετά.  
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Αυτό απλώς, το έκανα ανάγνωση, για ενημέρωσή σας.  

Αυτές ήταν οι τοποθετήσεις και οι θέσεις του Συλλόγου μας και θα 

ακολουθήσουν Χαιρετισμοί και Ομιλίες άλλων συναδέλφων που βρίσκονται 

εδώ στον χώρο μας.  

Σας ευχαριστώ πολύ.  

------------------------------ 

«Χαιρετισμός Προέδρου ΕΑΑΣ Αντγου ε.α. Βασίλη Ροζή» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Πριν να συνεχίσουμε, θα ήθελα να κρατήσουμε για το κύρος 

του Συλλόγου μας, σας παρακαλώ πάρα πολύ και ιδιαίτερα να τηρήσουμε 

δύο πράγματα: τις διαδικασίες της Γενικής Συνέλευσης με ευλάβεια και 

επειδή δεν έχουμε καμία ασυλία, παρακαλώ να προσέχουμε τι λέμε στις 

τοποθετήσεις μας. Σας ευχαριστώ πολύ – πολύ.  

Καλείται ο Πρόεδρος της ΕΑΑΣ, Αντιστράτηγος κ. Βασίλης Ροζής να 

απευθύνει χαιρετισμό.  

Β. ΡΟΖΗΣ (Πρόεδρος ΕΑΑΣ): Για κέρδος χρόνου, αντιπαρέρχομαι τις 

φιλοφρονήσεις των Προέδρων κ.τ.λ. Καλημέρα, κύριοι συνάδελφοι.  

 Ως Πρόεδρος της Ένωσης Αποστράτων Αξιωματικών Στρατού, μαζί 

με το Διοικητικό μου Συμβούλιο, είχαμε την τύχη να συναντηθούμε με τον 

Υφυπουργό Άμυνας, τον κ. Στεφανή, στις 26 του μήνα που μας πέρασε. Είναι 

σχετικά πρόσφατα. Βγάλαμε και μία ανακοίνωση επί του θέματος, για τη 

συνάντηση. Συζητήσαμε όλα τα θέματα που απασχολούν τον Κλάδο μας –

τους Κλάδους μας δηλαδή, Στρατού, Ναυτικού, Αεροπορίας– οικονομικά, 

συνταξιοδοτικά, ασφαλιστικά και φυσικά, το θέμα που συζητάτε σήμερα.  

Επί του θέματος αυτού, έβγαλαν και μία συγκεκριμένη ανακοίνωση, 

την οποία την έχω εδώ μπροστά μου. Δυστυχώς, συγκεκριμένο μέσο 

κοινωνικής δικτύωσης, το ερμήνευσε όπως ήθελε. Συγκεκριμένα, η θέση της 

Ένωσης Αποστράτων Αξιωματικών Στρατού είναι αδιαπραγμάτευτη. 

Φαίνεται στη δεύτερη παράγραφο και λέει ότι δηλώνουμε την αντίθεσή μας 
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σ’ αυτό. Δεν θα σας πω τι λέει η ανακοίνωσή μας. Αναγνωρίζουμε το έργο 

και την προσφορά σας, αυτά είναι γνωστά και είναι τετριμμένα.  

Όμως και μία άλλη βασική θέση της Ένωσής μας είναι η κινητικότητα. 

Ίσως εδώ να μπερδεύτηκαν κάποιοι. Τι σημαίνει κινητικότητα, θα σας το 

διαβάσω όπως το λέει η ανακοίνωσή μας: «Υπογραμμίζει τη θέση της υπέρ της 

κινητικότητας μεταξύ των στελεχών, ανεξάρτητα της προέλευσής των». Τι 

σημαίνει αυτό: δηλαδή, κάποιος μπήκε Υπαξιωματικός, μπορεί να πεθάνει 

Υπαξιωματικός; Κάποιος δεν πήγε στις παραγωγικές Σχολές ΣΜΥ, ΣΤΥΑ 

και τις αντίστοιχες και έχει τα προσόντα και αποκτά πτυχία. Δεν πρέπει αυτός 

ο άνθρωπος να προχωράει; Άποψή μας είναι ότι πρέπει να προχωράει.  

Τις θέσεις αυτές τις αναπτύξαμε λοιπόν, στον Υφυπουργό και με 

κάποια ευχαρίστησή μας, όπως γράφουμε και στην ανακοίνωσή μας, είδαμε 

ότι περίπου ταυτίζεται με τις δικές μας. Και λέμε: περίπου, γιατί κατ’ αρχήν, 

υπάρχει αντίθεσή μας σ’ αυτό που θέλει να φέρει. Πού ταυτιζόμαστε: ότι 

ασφαλώς και υπάρχει ανάγκη αναμόρφωσης συστήματος στελέχωσης και 

εξέλιξης των εν ενεργεία συναδέλφων και μάλιστα, με αναβάθμιση όλων των 

προερχομένων από τις παραγωγικές Σχολές (ΣΜΥ κ.λπ.). Για τους 

συναδέλφους αυτών των κατηγοριών, ο κ. Στεφανής είπε περίπου –και θα 

σας τα διαβάσω– αυτά που είπε και ο Πρόεδρος κ. Φαλτάιτς. Δηλαδή, 

δεσμεύτηκε προσωπικά να αναπτύξει πρωτοβουλίες, ώστε το πτυχίο της 

ΣΜΥ και των αντιστοίχων Σχολών των άλλων Κλάδων, να αποτελεί 

αναγνωρισμένο τίτλο για την υποδοχή των κατόχων τους σε προπτυχιακά και 

μεταπτυχιακά Πανεπιστήμια και Πανεπιστημιακά προγράμματα. Δεν το 

θέλουμε; Το θέλουμε.  

Δεν θέλουμε το προηγούμενο που σας είπα: κινητικότητα, κάποιοι να 

μπορούν να προχωράνε, ανεξαρτήτως προέλευσης; Γιατί όταν είμαι στην 

ΕΑΑΣ και εσείς σε κάποιους Συλλόγους, δεν κοιτάμε μόνο αυτούς που 

προέρχονται από τη Σχολή Ευελπίδων, Ικάρων, Ναυτικών Δοκίμων, κοιτάμε 
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και τους άλλους, αλλά πρέπει να κοιτάξουμε και αυτούς που μπήκαν με 

ειδικές κατηγορίες ΕΜΘ, ΕΠΟΠ, όλοι έχουν δικαίωμα σ’ αυτή τη ζωή και 

όλοι αποκτούν προσόντα σε όλη τη ζωή τους. Γι’ αυτό λέμε ότι είμαστε υπέρ 

της κινητικότητας.  

Όμως πιο κάτω, μεταφέροντας τις απόψεις του κ. Στεφανή, γράφουμε: 

«Στον βαθμό δε, που για λόγους ουσιαστικής…… της εθνικής άμυνας, 

απαιτηθεί η ανάγκη περιορισμού (προσέξτε: περιορισμού) και όχι 

αποκλεισμού της κινητικότητας (αυτή που εννοούμε εμείς κινητικότητα), 

μεταξύ των στελεχών, ο κ. Υφυπουργός δεσμεύτηκε ότι αυτό θα γίνει στο 

μέλλον, με αξιοκρατική ακριβοδικία, χωρίς ποτέ να θιγούν κεκτημένα 

δικαιώματα συναδέλφων». Δηλαδή κανένας, ακόμα και ο πρωτοετής που θα 

έχει μπει στη ΣΤΥΑ, στη ΣΜΥ και τις αντίστοιχες Σχολές, θα ξέρει ότι θα 

εξελιχθεί όπως είναι τώρα.  

Τονίζω λοιπόν, για να εξηγούμαι και να μην παρεξηγούμαι, ότι η θέση 

μας είναι κατ’ αρχάς, αντίθετη με το θέμα που είναι άκαιρο και σε περίοδο –

επιτρέψτε μου να πω– μεγάλης κρίσεως, γιατί θα έχουμε δύσκολο καιρό από 

εδώ και πέρα, οι Ένοπλες Δυνάμεις, με αυτά που συμβαίνουν γύρω μας. Ήταν 

άκαιρο το θέμα να ανοιχτεί, δεν έχει να συνεισφέρει τίποτα, μόνο 

αναστάτωση και πίκρα μεταξύ των στελεχών.  

Σε ό,τι αποφασίσετε, η Ένωση Αποστράτων Αξιωματικών Στρατού, 

έχει δεσμευτεί –το Διοικητικό Συμβούλιο– να σας συμπαρασταθεί, γιατί 

πιστεύουμε ότι πέρα από το ότι είναι άκαιρο, δεν είναι και δίκαιο. Σας 

ευχαριστώ.  

------------------------------ 

«Χαιρετισμός εκπροσώπου ΕΑΑΝ Ανπχου ε.α. Εμμανουήλ 

Αναγνωστάκη» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Χαιρετισμός του εκπροσώπου της ΕΑΑΝ, Αντιπλοιάρχου κ. 

Εμμανουήλ Αναγνωστάκη.  
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ΕΜ. ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ (εκπρόσωπος ΕΑΑΝ): Αγαπητοί συνάδελφοι, η 

ΕΑΑΝ και εγώ ως εκπρόσωπος του Προέδρου, από την πρώτη στιγμή 

βγάλαμε ανακοίνωση συμπαράστασης στο Συντονιστικό των τριών Ενώσεων 

Αποστράτων Υπαξιωματικών και εγώ δεν θα σας πω πολλά πράγματα, θα 

σας διαβάσω μόνο την αρχή και το τέλος μίας επιστολής που έβγαλα στα 

μέσα κοινωνικής δικτύωσης. Και πιστεύω, η προσωπική μου γνώμη, ότι αυτό, 

όταν λέμε να φτάνουμε στον βαθμό του Ανθυπασπιστή, είναι τελείως 

απαράδεκτο, διότι μας εξομοιώνει με άλλες κατηγορίες, που εμείς δεν έχουμε 

καμία σχέση. Θα σας διαβάσω μερικά πράγματα, την αρχή και το τέλος της 

επιστολής που είχα στείλει:  

Αγαπητοί συνάδελφοι, από τον σχεδόν ειρωνικό τρόπο γραφής του 

εγγράφου του κ. ΥΦΕΘΑ, περί υποβολής απόψεων για αναβάθμιση του 

ρόλου των Υπαξιωματικών των Ανωτέρων Στρατιωτικών Σχολών 

Υπαξιωματικών, εκπέμπεται ένα εγωιστικό, σχεδόν ηδονικό πνεύμα 

κυριαρχίας και ανωτερότητας άλλης εποχής, ‘‘αποφασίζομεν και 

διατάζομεν’’, με συγκεκριμένο αποτέλεσμα υποβάθμισης και την ουσιαστική 

εξομοίωση των αποφοίτων των Σχολών μας, με τον θεσμό των 

επαγγελματιών οπλιτών.  

Η πραγματική μετεξέλιξη προς όφελος του στρατεύματος είναι 

αναγκαία και χρήσιμη. Και ως αφετηρία, θα έπρεπε να ήταν η πυραμίδα του 

στρατεύματος, όμως η μετεξέλιξη που επιτάσσει ο κ. ΥΦΕΘΑ, αποτελεί την 

πλήρη υποβάθμιση των προερχομένων από ΑΣΣΥ, της μεσαίας τάξης του 

στρατεύματος, τον συνδετικό κρίκο μεταξύ κατωτέρων και ανωτέρων 

στελεχών, σε ένα υπονοούμενο μοντέλο Αμερικάνικου τύπου, με 

καταληκτικό βαθμό αυτόν του Ανθυπασπιστή, που ακόμα και η Πολεμική 

Αεροπορία της Αμερικής τον έχει καταργήσει, μακριά από την Ελληνική 

κουλτούρα και πραγματικότητα, επιφέροντας μεγάλη αναστάτωση στη 

ραχοκοκαλιά του στρατεύματος, στην πλέον αναγκαία, ισάξια μορφωμένη 
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και απαλλαγμένη από το άγχος της εξουσίας και μετουσίωσή της σε 

κατηγορία συγχρόνων ειλώτων, καθηλώνοντας την ποιότητα των εισακτέων, 

αφαιρώντας έξι βαθμούς Αξιωματικού, στερώντας το κίνητρο της 

αυτοβελτίωσης και ελπίζουμε να μην είναι η μείωση του μισθολογικού 

κόστους των Ενόπλων Δυνάμεων, ο πραγματικός λόγος.  

Στο Πολεμικό Ναυτικό, την Πολεμική Αεροπορία, αλλά ιδιαίτερα στον 

Στρατό ξηράς, απ’ όπου προέρχεται ο κ. ΥΦΕΘΑ, μια ιστορία άνω των 20 

ετών διαγράφεται οριστικά. Λησμονείται η συνεισφορά των Σχολών 

Μονίμων Υπαξιωματικών στο έθνος και οι ηγετικές προσωπικότητες που 

αναδείχθηκαν από αυτή, οι οποίες είχαν καθοριστικό ρόλο στη διαμόρφωση 

της ιστορίας της πατρίδας μας. Θα ‘‘τρίζουν τα κόκκαλα’’ του Βελισσάριου, 

του Παπούλα, του Κατσιμήτρου, αλλά και των Πλαστήρα και Κονδύλη, που 

διακρίθηκαν ακόμη και μετά την αποστρατεία τους, στον πολιτικό βίο της 

Ελλάδας, αλλά και τόσων άλλων, προερχομένων από τις τάξεις των ΑΣΣΥ, 

των οποίων σχεδιάζεται η πλήρης υποβάθμιση.  

Αγαπητοί συνάδελφοι, η μάχη στον πραγματικό πόλεμο για τον οποίο, 

τα στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων προετοιμάζονται καθημερινά, δεν 

κερδίζονται μόνο από έμπειρους στρατηγούς, αλλά και από έμπειρους και 

άξιους κατώτερους και ανώτερους Αξιωματικούς, προερχόμενους από τις 

Ανώτερες Στρατιωτικές Σχολές Υπαξιωματικών, όπως περίτρανα έχει 

αποδείξει η ιστορία της πατρίδας μας και συνετό θα ήταν, ο κ. ΥΦΕΘΑ, ως 

εκπρόσωπος της κυβέρνησης, αλλά και απόστρατος Αξιωματικός 

προερχόμενος από τις Ένοπλες Δυνάμεις, να ασκήσει την πίεσή του προς την 

πολιτική ηγεσία, για περισσότερους εισακτέους στις παραγωγικές Σχολές των 

Ενόπλων Δυνάμεων, για άμεση πρόσληψη ΕΠΟΠ, που αυτό θα ήταν ένα 

Σώμα Υπαξιωματικών, αν επιθυμούν πραγματικά να διατηρηθεί το αξιόμαχο 

των Ενόπλων Δυνάμεων και να σταματήσουν οι πειραματισμοί, που στην 

ουσία καταργούν και υποβαθμίζουν μία ολόκληρη κατηγορία, μετατρέποντας 
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τις Ένοπλες Δυνάμεις σε κατηγορίες πατρικίων και πληβείων, όπου η 

αφαίρεση των γαλονιών δεν προσφέρει καμία ουσιαστική λύση για αξιόμαχες 

και αποτελεσματικές Ένοπλες Δυνάμεις, τόσο σε περίοδο ειρήνης, όσο και 

σε περίοδο έντασης, κρίσης και πολέμου.  

Αυτά είχα να πω εγώ και η Ένωση Αποστράτων Αξιωματικών του 

Ναυτικού σίγουρα θα είναι μαζί μας, δεν υπάρχει κανένα πρόβλημα. 

Ευχαριστώ πολύ.  

------------------------------ 

«Χαιρετισμός Προέδρου ΕΑΑΑ Αντπχου (Ι) ε.α. Σπύρου Καββούρη» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Χαιρετισμός του Προέδρου της ΕΑΑΑ του Αντιπτεράρχου κ. 

Καββούρη.  

ΣΠ. ΚΑΒΒΟΥΡΗΣ (Πρόεδρος ΕΑΑΑ): Θα αποφύγω και εγώ τις 

προσφωνήσεις, θα πω καλημέρα, μέσα από την καρδιά μου.  

 Αγαπητοί συνάδελφοι, ξεκινάω με αυτά που διδαχθήκαμε από μικρά 

παιδιά, που είπε ο αγαπητός Πρόεδρος, ο φίλος μου ο Δημήτρης Φαλτάιτς: 

‘‘η ισχύς εν τη ενώσει’’. Γνωρίζουμε όλοι μας πολύ καλά, ότι το αποτέλεσμα 

της Αεροπορίας μας είναι γινόμενο και όχι άθροισμα. Και γνωρίζουμε πολύ 

καλά, τα τελευταία πολλά χρόνια, η Αεροπορία μας φιγουράρει μεταξύ των 

πρώτων Αεροποριών της Δύσης. Προς τι, μία ομάδα που κερδίζει, να 

αλλάξει; Σίγουρα υπάρχει κάποιος σκοπός, ο οποίος δεν είναι αυτός που 

πρέπει να είναι για τα κεκτημένα της πατρίδος μας, της Αεροπορίας μας. Σ’ 

αυτές τις δύσκολες εποχές, στην καινούργια Γιάλτα, που εξελίσσεται στις 

γεωπολιτικές αλλαγές, είναι τυχαίο συνάδελφοι, ότι πάνε να φέρουν 

αναστάτωση κάποιοι, που το χαμόγελο και το προσωπείο τους είναι μόνο στη 

μάσκα και από μέσα τους επεξεργάζονται κάτι άλλο;  

 Η Ένωση Αποστράτων Αξιωματικών Αεροπορίας, ομόφωνα, με 

ταπεινότητα, αλλά με πολλή περηφάνεια, είναι στο πλευρό του δίκαιου και 

θα κερδίσουμε. Όλοι μας γνωρίζουμε ότι οι τυφλοπόντικες (και συγνώμη γι’ 
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αυτό που θα πω), κάνουν καλά τη δουλειά τους, αλλά στο τέλος νικούν οι 

αετοί και τα γεράκια. Ομόφωνα η Ένωση Αποστράτων θα κάνει τα πάντα και 

προσωπικά εγώ, που το έχω δείξει (δεν θέλω να λέω πολλά), θα είμαι δίπλα, 

με όλα τα μέσα. Η αλήθεια θα νικήσει.  

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.  

------------------------------ 

«Χαιρετισμός Προέδρου ΑΝ.Ε.Α.Ε.Δ. Ναυάρχου Γεωργίου Ροΐδη» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Έχει τον λόγο τώρα για χαιρετισμό, ο Πρόεδρος της 

ΑΝΕΑΕΔ, ο Ναύαρχος κ. Γέωργιος Ροΐδης. 

Γ. ΡΟΪΔΗΣ (Πρόεδρος ΑΝΕΑΕΔ): Καλημέρα σας. Εκ μέρους της 

Ανεξάρτητης Ένωσης Αποστράτων Ενόπλων Δυνάμεων, σας ευχαριστώ για 

την πρόσκληση. Το ότι βρίσκομαι ανάμεσά σας και έχω τη δυνατότητα να 

απευθύνω τοποθέτηση και χαιρετισμό εκ μέρους της ΑΝΕΑΕΔ, αποτελεί για 

εμένα ιδιαίτερη τιμή.  

Πιστεύω ότι όλοι είμαστε γνώστες της εκφρασμένης πρόθεσης του 

ΥΦΕΘΑ, για τη δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών, της δημόσιας 

καταγγελίας του Συντονιστικού Συμβουλίου Αποφοίτων Ανωτάτων 

Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών και των θέσεων ανακοινώσεων των 

Ενώσεων Αποστράτων Αξιωματικών των τριών Κλάδων, των Ομοσπονδιών, 

των εν ενεργεία στελεχών των Συλλόγων και Συνδέσμων Αποφοίτων ΑΣΣΥ 

και της ΑΝΕΑΔ. Η συντριπτική πλειοψηφία συντάσσεται αλληλέγγυα στο 

Συντονιστικό και με τον έναν ή τον άλλο τρόπο, ζητούν από τον ΥΦΕΘΑ να 

μην προχωρήσει στην υλοποίηση του σχεδίου του.  

Η Ένωσή μας, από την ημέρα που έμαθε από τον ηλεκτρονικό τύπο, 

ότι ο Υφυπουργός με το πρόσχημα της αναβάθμισης του ρόλου των 

Υπαξιωματικών, ζήτησε από τα Γενικά Επιτελεία να του υποβάλλουν μέχρι 

τις 6 του Σεπτέμβρη, απόψεις και προτάσεις για τη δημιουργία Σώματος 

Υπαξιωματικών, με καταληκτικό βαθμό αυτό του Ανθυπασπιστή, άρχισε να 
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μελετά τόσο το θέμα, όσο και τον χρόνο που επελέγη να δημοσιοποιηθεί. Το 

θέμα αυτό έχει παρελθόν και δεν είναι η πρώτη φορά που τίθεται. Ας μου 

επιτραπεί να σας θυμίσω την περίφημη μελέτη για τον Υπαξιωματικό του 

μέλλοντος, που παραμένει επτασφράγιστο μυστικό.  

Βεβαίως, δεν προχώρησε ακόμα, αλλά εκτιμάμε ότι οι προσπάθειες 

υλοποίησης είναι συνεχείς, μεθοδευμένες και προχωράνε αργά, μέσα από 

διάφορες, φαινομενικά άσχετες ενέργειες και ρυθμίσεις, όπως π.χ. το άρθρο 

71 του Ν. 3883/10, ή την Ημερίδα της ΣΜΥΝ του Φεβρουαρίου του 2013, τα 

συμπεράσματα της οποίας αποτέλεσαν, σύμφωνα με έγγραφο του 2014 του 

ΓΕΕΘΑ, αντικείμενα μελέτης, με σκοπό την αναδιοργάνωση και την 

αναβάθμιση του θεσμού, προς όφελος, αφενός της Υπηρεσίας και αφετέρου 

του Σώματος Μονίμων Υπαξιωματικών, ή την ίδρυση της ΣΜΥΑ και την 

κατάργηση των ιστορικών Σχολών της Πολεμικής Αεροπορίας (ΣΙΡ, ΣΥΔ, 

ΣΤΥΑ), με τον Ν. 4407/16.  

Σχεδόν ταυτόχρονα εμφανίστηκε το έγγραφο του Υπουργού Εθνικής 

Άμυνας και οι δηλώσεις της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου, για τη 

δημιουργία Πανεπιστημίου Εθνικής Άμυνας, στο οποίο κατ’ αρχάς θα 

ενταχθούν όλα τα ΑΣΕΙ και η Σχολή Εθνικής Άμυνας και εξετάζεται εάν θα 

ενταχθούν και τα ΑΣΣΥ. Παράλληλα, θα καταργηθεί η Ανώτατη Διακλαδική 

Σχολή Πολέμου (ΑΔΙΣΠΟ) και θα επανιδρυθούν οι Ανώτατες Σχολές 

Πολέμου των τριών Κλάδων. Ένα Πανεπιστήμιο το οποίο, σύμφωνα με τις 

πληροφορίες που διαρρέουν, θα έχει Διοικούσα Επιτροπή η οποία θα 

διοριστεί από τον Υπουργό και η οποία πιθανότατα, θα είναι αυτή που θα 

καθορίζει τα χαρακτηριστικά του στελέχους των Ενόπλων Δυνάμεων του 

μέλλοντος.  

Αλλά δεν σταματάνε εδώ, γιατί σχεδόν ταυτόχρονα διαρρέει στον 

Τύπο, σχέδιο του Υφυπουργού για αναβάθμιση της Εθνοφυλακής, με τη 

θέσπιση κινήτρων για την αύξηση του ποσοστού συμμετοχής των 
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Εθνοφυλάκων στη στρατιωτική εκπαίδευση, τη δυνατότητα εθελοντικής 

συμμετοχής των γυναικών, τη δημιουργία Ταγμάτων Εθνοφυλακής μέσα στις 

πόλεις και τη συγκρότηση Μονάδων σε Αττική και Θεσσαλονίκη, στον τομέα 

της κυβερνοάμυνας και σε αντικείμενα για την αντιμετώπιση φυσικών 

καταστροφών.  

Οι πληροφορίες που εμφανίζονται την ίδια περίοδο στον ηλεκτρονικό 

Τύπο, σχετικά με τις προθέσεις για τροποποίηση των διατάξεων του Ν. 

4609/19 για τις Ένοπλες Δυνάμεις, αλλά και τα Μετοχικά Ταμεία και την 

πιθανή εμπλοκή τους με τον ΕΦΚΑ και η εκκωφαντική απουσία διάψευσης 

από το Υπουργείο, μεγαλώνουν τον προβληματισμό μας.  

Απ’ όλα τα παραπάνω, μπορεί να οδηγηθεί κάποιος στο συμπέρασμα 

ότι προχωράει με γρήγορους ρυθμούς η υλοποίηση της μετεξέλιξης των 

Ενόπλων Δυνάμεων. Μίας μετεξέλιξης όμως, που όπως φαίνεται, οδηγεί στη 

δημιουργία Ενόπλων Δυνάμεων άλλου τύπου, προφανώς στα πρότυπα των 

Αμερικανικών Ενόπλων Δυνάμεων, οι οποίες όμως έχουν διαφορετικό 

σκοπό, στόχο και αποστολές από αυτές των Ελληνικών Ενόπλων Δυνάμεων.  

Αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύουμε ότι η μακροχρόνια ιστορία έχει 

δείξει ότι η επαγγελματική εκπαίδευση των Αποφοίτων, τόσο των ΑΣΣΥ, όσο 

και των ΑΣΕΙ, έχει φτάσει σε πολύ υψηλό επίπεδο και έχει αποδώσει στις 

Ένοπλες Δυνάμεις άριστα στελέχη. Αυτό δεν το λέμε εμείς, αλλά αποτελεί 

κοινό τόπο διαπίστωσης από Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύματα και 

Οργανισμούς στην Ελλάδα και την αλλοδαπή. Παράλληλα, επειδή η ιστορία 

έχει δείξει ότι εκτός από κομματικό – πολιτικό κόστος, το άλλο μείζον θέμα, 

το οποίο απέτρεψε διαχρονικά όλες τις προσπάθειες εκσυγχρονισμού της 

δομής των Ενόπλων Δυνάμεων, είναι το οικονομικό, σε συνδυασμό με τις 

επιθέσεις και τις μειώσεις που έχουν δεχθεί οι αποδοχές των στελεχών, μας 

κάνει να αντιμετωπίζουμε αυτά τα θέματα, με ακόμα μεγαλύτερη 

επιφυλακτικότητα, αφού οι όποιες διεθνείς μεταρρυθμίσεις επιχειρήθηκαν να 
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γίνουν κατά το παρελθόν, είχαν σαν στόχο, να εξοικονομηθούν χρήματα, 

κυρίως σε βάρος των στελεχών.  

Η ΑΝΕΑΕΔ έχοντας υπ’ όψη αυτά και επειδή τα θέματα που άπτονται 

των Ενόπλων Δυνάμεων και ιδιαίτερα τώρα, σε μία περίοδο που η Τουρκία 

ανεβάζει τον δείκτη προκλητικότητας και αμφισβήτησης των κυριαρχικών 

μας δικαιωμάτων και με τις παρούσες γεωπολιτικές συνθήκες στην 

Ανατολική Μεσόγειο, δεν πρέπει να αντιμετωπίζονται από κανέναν με 

βιασύνη και τη λογική κοντόφθαλμων σχεδιασμών, εμμονών, ιδεοληψιών, 

ματαιοδοξίας, με σκοπό προσωπικά ή κομματικά οφέλη, αλλά πρωτίστως σαν 

εθνικά,  

- Πιστεύει ότι απαιτείται σοβαρή μελέτη και επιβάλλεται εθνική 

συνεννόηση, συναίνεση και συμμετοχή. 

- Τάσσεται αλληλέγγυα στους Συλλόγους Αποφοίτων ΑΣΣΥ.  

Καλεί για μία ακόμα φορά, τον Υπουργό και τον Υφυπουργό Εθνικής 

Άμυνας:  

- Να μην προχωρήσουν σε οποιαδήποτε ενέργεια ή νομοθετική 

πρωτοβουλία, για σύσταση Σώματος Υπαξιωματικών.  

- Να αναλάβουν κάθε δυνατή πρωτοβουλία, για να αποκατασταθεί η 

ηρεμία στις τάξεις των στελεχών των Ενόπλων Δυνάμεων.  

Προτείνει στο Συντονιστικό Συμβούλιο Συλλόγων ΑΣΣΥ: 

- Να συνδιοργανώσουμε στο αμέσως επόμενο διάστημα –όχι 

μεγαλύτερο των 30 ημερών– Ημερίδα, με θέμα την «Εκπαίδευση και 

Εξέλιξη όλων των Στελεχών των Ενόπλων Δυνάμεων».  

- Τα αποτελέσματά της να διαβιβαστούν στην πολιτική και στρατιωτική 

ηγεσία των Ενόπλων Δυνάμεων και σε όλα τα Κόμματα του Ελληνικού 

Κοινοβουλίου.  

- Να ζητήσουμε συνάντηση με όλους τους Προέδρους ή Γενικούς 

Γραμματείς των Κομμάτων του Ελληνικού Κοινοβουλίου, 
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προκειμένου να τους καταστήσουμε κοινωνούς του προβλήματος και 

αν δεν απαιτήσουμε, τουλάχιστον να αιτήσουμε τη συμπαράστασή 

τους, για να υλοποιηθούν αυτά τα σχέδια.  

Επίσης, η ΑΝΕΑΕΔ συμφωνεί με όποιες αποφάσεις παρθούν σήμερα 

στη Γενική Συνέλευση και τις όποιες ενέργειες.  

Τελειώνοντας, σας ευχαριστώ για την υπομονή σας και σας εύχομαι 

καλή επιτυχία στις εργασίες της Γενικής Συνέλευσης.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε κύριε Ναύαρχε.  

------------------------------ 

«Ομιλία Προέδρου ΕΣΜΑ Αντπχου κ. Ιωάννη Κούτρα» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Παρακαλείται ο Πρόεδρος της ΕΣΜΑ, Αντιπτέραρχος κ. 

Κούτρας, να προσέλθει στο βήμα.  

Ι. ΚΟΥΤΡΑΣ (Πρόεδρος ΕΣΜΑ): Καλημέρα σας και από εμένα.  

Θα ξεκινήσω λίγο διαφορετικά. Βλέποντας το ‘‘70 χρόνια ΣΤΥΑ’’, 

στο μυαλό μου έρχονται τα ‘‘70 χρόνια ΣΜΑ’’. Δύο Σχολές, που είναι δίπλα–

δίπλα, χέρι–χέρι, στην αιχμή του δόρατος που είναι οι ιπτάμενοι, εμείς 

είμαστε το κοντάρι της τεχνικής υποστήριξης. Σήμερα είμαστε επιχειρήσεις 

υποστήριξης. Και όπως είπε και ο Πρόεδρος της Ενώσεως, είμαστε 

πολλαπλασιαστής ισχύος και εμείς προσπαθούμε, κανένας συντελεστής 

αυτού του γινομένου να μην είναι μηδέν.  

Δεν θα κάνω αναφορά στο τι έχει κάνει ο Υπαξιωματικός της 

Αεροπορίας και Αξιωματικός στη συνέχεια, γιατί τα έργα του είναι στις 

Πτέρυγες, στις Μονάδες, στις κορυφές, παντού. Δεν χρειάζεται να πούμε 

τίποτα, το δείξατε εσείς με όλη σας τη συμπεριφορά.  

Εγώ προσωπικά σαν Πρόεδρος, νοιώθω ευτυχής, είμαι αλληλέγγυος 

στις προσπάθειες των Συλλόγων Υπαξιωματικών σ’ αυτή την προσπάθεια και 

πρέπει οι κοντόφθαλμες λογικές –όπως είπε και ο κ. Πρόεδρος της 

ΑΝΕΑΕΔ– να γίνουν με ένα διάλογο στον οποίο να συμμετέχουν οι φορείς, 
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για να μπορούν να εκφράζουν τις απόψεις τους στο κομμάτι της δομής και 

της εξέλιξης των στελεχών των Ενόπλων Δυνάμεων.  

Είμαστε μαζί σας και θα συνεχίσουμε να είμαστε μαζί σας. Είναι τιμή 

μου, που όχι απλά είμαι εδώ, αλλά γιατί είμαι ένας από εσάς. Σας ευχαριστώ 

πολύ.  

------------------------------ 

«Χαιρετισμός – ομιλία Αντιπροέδρου ΕΑΑΑ Υπτχου (ΕΑ) ε.α. Παύλου 

Χρήστου» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Παρακαλείται για τον χαιρετισμό, ο Αντιπρόεδρος της ΕΑΑΑ, 

Υποπτέραρχος ε.α. κ. Παύλου Χρήστος.  

ΧΡ. ΠΑΥΛΟΥ (Αντιπρόεδρος ΕΑΑΑ): Φίλοι και φίλες, αυτά τα σχέδια δεν 

είναι απλοϊκά, είναι σχέδια ΝΑΤΟϊκά, είναι Ευρωπαϊκός Στρατός, είναι η 

περιοχή μας δύσκολη, είναι να φτιαχτούν κοινές Αμερικανικές και Ελληνικές 

Ένοπλες Δυνάμεις, άρα δεν είναι μία απλή πρωτοβουλία ενός Υφυπουργού, 

είναι μία πολιτική, καθαρά, επιλογή, μίας νεοεκλεγμένης κυβέρνησης, αφού 

το έφερε και γρήγορα, μέσα στον Αύγουστο.  

Αυτά περί διαλόγου, περί συναντήσεων κ.λπ. και περί αξιοκρατίας, 

ποιοι θα γίνονται Αξιωματικοί, είναι ‘‘φύκια για μεταξωτές κορδέλες’’. Δεν 

πρόκειται να γίνει τίποτα απ’ αυτά. Θα προχωρήσουν σε ένα Στρατό μη 

εθνικό, ας το πούμε International, για να μην πούμε κάτι άλλο, Διεθνιστικό, 

γιατί αυτή είναι η παγκόσμια επιταγή, ότι: κανένας στο μέλλον, να μην μπορεί 

να προασπίσει τα εθνικά του δικαιώματα.  

Εμείς είμαστε ένας Εθνικός Στρατός, έτσι ζήσαμε, έτσι αγωνιστήκαμε, 

έτσι δώσαμε το αίμα μας για την ελευθερία και αυτό θα πρέπει να 

συνεχίσουμε να κάνουμε. Ας μην ακούμε ούτε πολιτευτάδες, ούτε ανθρώπους 

οι οποίοι απλώς θέλουν να υπάρξουν μέσα απ’ αυτό το σύστημα. Το θέμα θα 

πάει μακριά, παρά την άμεση αντίδραση. Κάτι σταματήσαμε, αλλά δεν 
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πρόκειται να σταματήσει έτσι. Λέω μόνο ότι μπορούμε να κάνουμε μόνο 

δυναμική αντιμετώπιση με δυναμικές ενέργειες και αυτό θα φανεί.  

Ο οποιοσδήποτε διάλογος σε επιμέρους θέματα, σε προτάσεις κ.λπ., το 

μόνο που θα μας κάνει, είναι να μας κάνει να είμαστε πιο ήρεμοι, πιο ήσυχοι 

και χωρίς μετά να μπορούμε να βγούμε προς τα έξω δυναμικά. Δεν πρέπει να 

κάνουμε κανένα διάλογο, αν δεν δούμε κάτι συγκεκριμένο, σε κανένα 

επίπεδο, ούτε με τους αρχηγούς Κομμάτων, ούτε στη Βουλή, ούτε πουθενά. 

Η πρώτη ενέργεια που πρέπει να γίνει, είναι να κάνουμε αυτό το Ψήφισμα 

και το οποίο με δυναμικό τρόπο, να το επιδώσουμε στο Υπουργείο Εθνικής 

Άμυνας, αποκλείοντας το Υπουργείο Εθνικής Άμυνας, όσο απαιτηθεί. 

Πρέπει να ξέρουμε ότι η εξουσία και η κάθε μορφής εξουσία, αντιλαμβάνεται 

μόνο τις δυναμικές ενέργειες και αυτό που γίνεται εικόνα στην τηλεόραση 

και στα Μαζικά Μέσα Επικοινωνίας. Ο μοναδικός τρόπος που μπορούν να 

φοβηθούν, είναι η μαζική προσέλευση συναδέλφων σε δυναμικές ενέργειες, 

εναντίον όλων αυτών των σχεδίων.  

Η Ένωση Αποστράτων Αξιωματικών Αεροπορίας είναι μαζί, στηρίζει 

και θα στηρίζει όλους τους αγώνες, όπως εσείς τους αποφασίσετε –γιατί δεν 

αποφασίζουμε εμείς – και πάντα ό,τι κάνουμε, το κάνουμε για το καλό της 

Ελληνικής Πολιτείας και το καλό του Ελληνικού λαού.  

Σας ευχαριστώ πολύ και είμαι και εγώ πάντα μαζί σας. Να είστε καλά!  

------------------------------ 

«Ομιλία Προέδρου ΣΑΙΡ κ. Ιωάννη Κρανιά» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ομιλία του Προέδρου του ΣΑΙΡ, Αντισμηνάρχου κ. Ιωάννη 

Κρανιά.  

Ι. ΚΡΑΝΙΑΣ (Πρόεδρος ΣΑΙΡ): Ζητάω συγνώμη που πήρα τη θέση 

κάποιων, αλλά επειδή έχω ισχυαλγία σε παροξυσμό, αναγκάστηκα να πάρω 

χάπια για τον πόνο, για να έρθω σήμερα.  
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Ήθελα να πω κάτι, ότι πολλοί λένε ότι αιφνιδιαστήκαμε από το θέμα. 

Το θέμα βολοδέρνει εδώ και εννέα χρόνια, αυτό. Φταίμε και εμείς οι 

Σύλλογοι και πρέπει να κάνουμε αυτοκριτική. Πρώτον – πρώτον, όταν μπήκα 

στο ΑΣΣΥ, είπαμε να δημιουργήσουμε μία Ομοσπονδία. Δεν ξέρω ποιος την 

τορπίλισε, δεν είναι ώρα να πω κάτι, αλλά και οι άλλοι ατονήσαμε. Είναι 

ανάγκη τώρα να γίνει μέσα σε δύο μήνες, να κάνουμε τα χαρτιά, να πούμε: 

μία Ομοσπονδία για όλους τους Υπαξιωματικούς, Στρατού, Ναυτικού και 

Αεροπορίας. Άλλο: μιλάει η Ομοσπονδία και άλλο: ένας Σύλλογος.  

Τώρα θα πάμε στον Υπουργό. Πώς θα πάμε στον Υπουργό; Το ΑΣΣΥ 

είναι άτυπο. Ενώ η Ομοσπονδία είναι νόμιμο μέσο. Ξέραμε από τους 

Αρχηγούς, από τις επισκέψεις. Μας έλεγαν: «Ανθυπασπιστής», όλοι οι 

Αρχηγοί. Και ο κ. Τουρνάς και του Στρατού και ο πρώην Υπουργός, ο κ. 

Αποστολάκης, μας έλεγαν: «Ανθυπασπιστές με σύνταξη Ταγματάρχη». 

Μάλιστα, θυμάμαι τον κ. Ρούσσο που είπε του κ. Αποστολάκη: «Φαντάζεσαι 

να είναι ο Chief Master απέναντί σου;» «Τι λες,; Εγώ κάνω κουμάντο. Ποιος 

θα κάνει αυτά;». Δηλαδή, δεν μας θέλουν.  

Εδώ στην Ένωση, έγιναν πολλά πράγματα για να αλώσουν την Ένωση. 

Φανταστείτε, αν εδώ στην Ένωση υπήρχαν οκτώ –όπως ήταν τότε, επί 

Ιατρίδη– και τρία μη Μέλη Υπαξιωματικών, εγώ σας λέω ότι σήμερα δεν θα 

είχαμε την Ένωση να μας στηρίζει. Θα είχαμε αντίθετο Ψήφισμα. Γι’ αυτό, 

πρέπει να είμαστε μονιασμένοι, μια γροθιά. Δεν υπάρχουν Σχολές. Είναι μία 

Σχολή. Δεν υπάρχει Σύλλογος π.χ. ΣΑΙΡ και να είναι εναντίον του αλλουνού. 

Πρέπει να είναι μια γροθιά και να παλεύουμε τέτοια. Το θέμα, εκτός από την 

ΕΑΑΣ εδώ, τέθηκε επί Δανιά, στο Συντονιστικό και είπε: «Γέμισαν οι Λέσχες 

από Αξιωματικούς εξ Υπαξιωματικούς. Να πάρουμε θέση, να μένουν 

Ανθυπασπιστές». Δόθηκε μάχη στο Συντονιστικό και μάλιστα, λυπάμαι, γιατί 

υπήρχε συνάδελφος Διευθύνων Σύμβουλος του Ναυτικού, που έλεγε: «Ό,τι 
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λέει ο Ναύαρχος». Του λέω: «Ρε, είναι δικό μας συμφέρον». «Ό,τι λέει ο 

Ναύαρχος»!  

Και όταν έφερα παράδειγμα μία κοπέλα (εγώ δεν την ξέρω) που 

άκουσα ότι τη βράβευσε η ΣΤΥΑ, με οκτώ γλώσσες, την έχει πάρει και ο 

Σαμαράς τότε για διερμηνέα, με δύο Πανεπιστήμια και του λέω: «Αυτή την 

κοπέλα θα την καταδικάσετε εσείς να μείνει Ανθυπασπιστής;». Και μου λέει 

τότε ο Πρόεδρος της ΕΑΑΑ: «Να πήγαινε στη Σχολή Ικάρων, να γίνει 

Αξιωματικός». «Τι λες;» του λέω. «Μπορεί να μην της αρέσει να πετάει. 

Μπορεί να της αρέσει το κατσαβίδι. Την αποκλείεις εσύ;». Και πετάγεται τότε 

ο κ. Περβαινάς και μου λέει: «Γιάννη, δεν μιλάμε για τις Σχολές. Μιλάμε για 

τους ΣΕΕΠ και τέτοια». Λέω: «Και σ’ αυτούς, για να τους κάνετε, έπρεπε, 

προτού μπουν, να τους πείτε ότι: «Εμείς σκοπεύουμε να γίνει αυτό», να δούμε 

πόσοι θα έρχονταν!». Και ευτυχώς, υπήρχε ο κ. Παπαδόπουλος ο Στρατηγός, 

ο Οικονομικός (δεν ξέρω…, τον ξέρει ο κ. Ροΐδης), με τον οποίο ήμασταν και 

συμφοιτητές στη ΝΟΠΕ και λέει: «Κύριοι, με ποιο δικαίωμα αποφασίζετε εδώ 

μέσα;». Και έτσι σταμάτησε η συζήτηση.  

Αυτά τα γνωρίζουν οι Σύλλογοι. Όμως, δεν κάναμε τίποτα και 

βρεθήκαμε προ εκπλήξεως! Ποιας εκπλήξεως: όταν έφερε το Νομοσχέδιο ο 

Καμμένος για τις Σχολές, για την κατάργηση, ενώ είπαμε να είμαστε 

επιθετικοί, μόνο εγώ έγινα επιθετικός και μάλιστα, δέχθηκα και παράπονα! 

Μου έλεγαν: «Δεν φέρθηκες στον Υπουργό καλά»! (Να, ξέρει ο ….). Όταν του 

είπα του Υπουργού: «Έχεις ένα Σύμβουλο εξ Υπαξιωματικών, που έχουν 

master, έχουν μεταπτυχιακά, έχουν κάτι; Δεν είναι ικανοί να εκπροσωπήσουν 

τόσες χιλιάδες Υπαξιωματικούς και Στρατηγούς, Πτεράρχους και τέτοια;». Και 

ωρυόταν ο Καμμένος και μου έλεγε: «Τα έδωσε τα χαρτιά ο….» (πώς τον 

έλεγαν τότε;). Λοιπόν, δεν είμαστε, πρέπει να είμαστε μια γροθιά, αλλιώς δεν 

κάνουμε τίποτα!  
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Και ένα άλλο πράγμα κάνουμε, ένα μεγάλο λάθος: Ξέρετε, όλα τα 

Κόμματα έχουν κάτι Επιτροπές για την Άμυνα, για τέτοια… Εκεί είναι 

Στρατηγοί, Πτέραρχοι και Ναύαρχοι. Έχουμε συναδέλφους που είναι σε όλα 

τα Κόμματα. Να πάνε να γραφτούν και να είναι στις ομάδες εκεί. Εκεί 

λαμβάνονται οι αποφάσεις. Πρέπει και εκεί μέσα να μπούμε. Εάν δεν μπούμε, 

δεν κάνουμε τίποτα! Διότι εκεί αναλαμβάνονται… Στη Νέα Δημοκρατία, απ’ 

ό,τι μάθαμε, εδώ και δέκα χρόνια έχει περάσει αυτό το σχέδιο. Κάποιοι 

Πτέραρχοι, κάποιοι Ναύαρχοι το έκαναν και δεν υπήρχε μία φωνή! Πόσοι 

είναι σε Κομματικά Γραφεία, συνάδελφοι; Πάρα πολλοί! Γιατί δεν πήγαν σ’ 

αυτές τις Επιτροπές; Γιατί λένε: «Δεν πειράζει. Άστο».  

Θα τα βρούμε όλα μπροστά. Τώρα πρέπει να είμαστε πολύ σκληροί. 

Το πρώτο, Δημήτρη που είσαι Πρόεδρος: μέχρι τον Νοέμβριο – στα μέσα 

Νοεμβρίου, πρέπει να έχουμε την Ομοσπονδία. Όποιος διαφωνεί, να φύγει. 

Ή (δεν ξέρω…) κάποιος από τον Στρατό. Η Αεροπορία, οι τρεις Σύλλογοι 

συμφωνούμε και απ’ ό,τι ξέρω και οι Ναυταίοι. Εάν από τον Στρατό δεν 

θέλουν, όπως κάποιος τότε, που κάναμε πέρα, έξω! Δεν έχει… Είναι ο κ. 

Δίπλας εδώ, δεν με ενδιαφέρει. Αλήθεια είναι. Έξω! Όσοι είναι μαζί. Θα γίνει 

Ομοσπονδία, για να μάθει να χτυπά στο Γραφείο του καθενός, να μπει. 

Αλλιώς, δεν μπορούμε να διεκδικήσουμε, κύριοι. Πρέπει όλοι να 

συστρατευτούμε. Και να πάμε και στους Βουλευτές του Κόμματος και να 

τονίζουμε: «Κάνετε με αυτό, ένα δώρο στον ΣΥΡΙΖΑ 500.000 ψήφους. Αν 

θέλετε, κάντε το»! Να τονίσουμε το πολιτικό κόστος.  

Συγνώμη που μιλάω έτσι, αλλά έχω δώσει αγώνες και εδώ μέσα στην 

Ένωση και τέτοια…, την έχω πληρώσει με δικαστήρια, πέντε δικαστήρια για 

να υπάρχει η Ένωση αυτή εδώ. Και κάποιοι δικοί μας ακόμα με τορπίλιζαν. 

Δεν έχω να πω άλλα. Συμφωνώ με αυτά που λέει ο Δημήτρης, έχω έναν 

ενδοιασμό μόνο, για τον αποκλεισμό, γιατί πολύ φοβάμαι ότι θα γίνει καμία 

προβοκάτσια και θα βρεθούμε να χάσουμε το δίκιο. Θέλει πολύ μεγάλη 
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σχεδίαση ο αποκλεισμός του Υπουργείου. Δεν θέλει δηλαδή: «Α! Εύκολα». 

Εάν δημιουργηθεί όπως την άλλη φορά, θα έχουμε χάσει το παιχνίδι. Θέλει 

πολλή σκέψη και σχεδιασμό.  

Δεν έχω τίποτα άλλο. Ό,τι αποφασίσετε. Θα φύγω, δεν μπορώ να 

σταθώ. Ό,τι αποφασίσετε, ο ΣΑΙΡ το συνυπογράφει. Ευχαριστώ όλους. Εγώ 

όμως περίμενα να δω και τους Αποφοίτους της Σχολής της ΣΑΣ 

Θεσσαλονίκης. Όταν ο Καμμένος ήθελε να τους καταργήσει, να πάρει από 

το Υπουργείο, οι Σύλλογοι των Υπαξιωματικών στάθηκαν στο πλάι τους. 

Αλλά εδώ δεν βρήκα κανέναν! Ευχαριστώ.  

------------------------------ 

«Ομιλία Προέδρου Π.ΟΜ.ΕΝ.Σ Επσγου κ. Δημητρίου Ρώτα» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Χαιρετισμός εκ μέρους της Π.ΟΜ.ΕΝ.Σ, ο Επισμηναγός κ. 

Ρώτας.  

Δ. ΡΩΤΑΣ (Πρόεδρος Π.ΟΜ.ΕΝ.Σ): Συνάδελφοι, καλημέρα. Χαίρομαι που 

είμαι κοντά σας. Συνάδελφοι απ’ όλα τα Σώματα του Στρατού, του Ναυτικού, 

της Αεροπορίας, είμαι ο Επισμηναγός Ρώτας Δημήτριος, ο Πρόεδρος της 

Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Ενώσεων Στρατιωτικών, του θεσμικού 

εκπροσώπου όλων των εν ενεργεία στρατιωτικών.  

 Είναι μία δύσκολη ημέρα σήμερα, μιλάμε για ένα θέμα σοβαρό. 

Δυστυχώς όμως, δεν υπάρχει κάποια πρόταση. Συζητάμε για κάτι το οποίο 

δεν υπάρχει. Ξέρουμε τις προτάσεις των Γενικών Επιτελείων; Όχι. Ξέρουμε 

τη βασική πρόταση του Υπουργείου; Όχι. Άρα, συζητάμε για κάτι, για το 

οποίο δεν έχουμε κάτι απτό. Η Ομοσπονδία όμως, ως θεσμικός εκπρόσωπος, 

εκπροσωπώντας από τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ, μέχρι τον τελευταίο ΟΒΑ, έχει 

κάνει δύο προτάσεις, οι οποίες, στη συνάντηση που είχατε με τον Βουλευτή 

τον κ. Καββαδά, που έχουμε πολύ καλή συνεργασία, σας τις είχε δώσει, απ’ 

ό,τι γνωρίζω. Και έχετε και τη συμπαράσταση και τον χαιρετισμό του. Είναι 



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ 5ης  ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2019                                                                         27 

 

ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΕΚΤΑΚΤΗΣ ΓΕΝ. ΣΥΝ/ΣΗΣ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ ΣΤΥΑ             27 

στη Λευκάδα για κάποιους οικογενειακούς λόγους και μου ανέθεσε να σας 

μεταφέρω τον χαιρετισμό του και τη στήριξή του στον αγώνα που κάνετε.  

 Για να πάμε τώρα στο ‘‘δια ταύτα’’ και στην ουσία του θέματος. 

Ακούστηκε εδώ, απ’ όλους τους καλούς συναδέλφους: «η ενότητα». Η 

ενότητα πρέπει να υπάρχει. Δυστυχώς όμως, κάποιοι πολιτικοί φορείς δεν 

θέλουν την ενότητα. Και αυτό φάνηκε στο τελευταίο Νομοσχέδιο του 

Υπουργείου Εθνικής Άμυνας, τέλη Απριλίου – αρχές Μαΐου, οι οποίοι, μη 

σεβόμενοι καν τις δικαστικές αποφάσεις, αποφάσισαν να διασπάσουν την 

εκπροσώπηση των εν ενεργεία στρατιωτικών. Το ΚΚΕ, μαζί με κάποιες 

‘‘ουρές’’ του ΣΥΡΙΖΑ –και μιλάω για τις ‘‘ουρές’’ του κ. Ρήγα κ.λπ., το 

ξέρετε όλοι– αποφάσισαν να διασπάσουν τη θεσμική εκπροσώπηση των εν 

ενεργεία στρατιωτικών. Γιατί; Για να έχουμε λιγότερη δυνατή φωνή.  

Κάποιοι κύριοι, πριν δύο χρόνια, υπερασπιζόντουσαν το Μισθολόγιο 

των Στρατιωτικών, το καινούργιο, το οποίο ήταν καταστροφή, ολετήρας και 

το οποίο το έχουμε καταδικάσει μαζί με τα Σώματα Ασφαλείας και σε λίγο 

καιρό θα είμαστε στο Συμβούλιο της Επικρατείας όλοι μαζί, για να το 

καταδικάσουμε και να βγει η απόφαση καταδικαστική. Κάποιοι ήταν υπέρ. 

Και αυτό το Μισθολόγιο, όπως ξέρετε, έχει αποσυνδέσει τους μισθούς των 

εν ενεργεία, με τους αποστράτους, το ξέρετε όλοι αυτό, πιστεύω.  

Εμείς σε λιγότερο από ένα μήνα, θα είμαστε στο Συμβούλιο της 

Επικρατείας με τα Σώματα Ασφαλείας, για να διεκδικήσουμε να καταργηθεί 

αυτό το Μισθολόγιο το οποίο είναι καταστροφή για όλους τους συναδέλφους: 

και τους εν ενεργεία και τους απόστρατους.  

Τώρα, πάμε στο θέμα του Σώματος των Υπαξιωματικών. Το Σώμα των 

Υπαξιωματικών κατ’ αρχήν, συνάδελφοι, υπάρχει. Υπάρχουν οι 

Υπαξιωματικοί, υπάρχουν οι ΟΒΑ, υπάρχουν οι ΕΜΘ, υπάρχουν οι ΕΠΟΠ 

και υπάρχουν και οι Απόφοιτοι των παραγωγικών Σχολών, οι οποίοι για ένα 
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διάστημα 18–19 χρόνια, είναι Υπαξιωματικοί και μετά μεταβαίνουν στο 

Σώμα των Αξιωματικών. Αυτό είναι αδιαμφισβήτητο.  

Η ουσία είναι ότι θα πρέπει να γίνει η αναβάθμιση των παραγωγικών 

Σχολών –έχουμε κάνει μεγάλες συζητήσεις με τον κ. Κούτρα, τον Πρόεδρο 

της ΕΣΜΑ και στα Γραφεία της Ομοσπονδίας– και η αναβάθμιση αυτή 

πρέπει να είναι ποιοτική και πραγματική. Αυτή τη στιγμή, υπάρχουν οι 

Σχολές των Υπαξιωματικών, τριετείς, οι Απόφοιτοι των Σχολών αυτών 

βγαίνουν Σμηνίες, τα πτυχία τους είναι μη αναγνωρισμένα, δεν έχουν κανένα 

επαγγελματικό δικαίωμα και είναι τύπου ΙΕΚ, ούτε καν Πανεπιστημίου. 

Αυτή τη στιγμή, τα πτυχία των Πανεπιστημίων των ΑΣΕΙ, των ΑΣΣΥ, είναι 

ΙΕΚ.  

Εμείς έχουμε κάνει μία πρόταση μελετημένη, η οποία μπορεί να 

εφαρμοστεί άμεσα: όλοι οι Απόφοιτοι των Σχολών θα πρέπει να είναι 

τετραετείς, να βγαίνουν Αρχισμηνίες και να έχουν επαγγελματικά 

δικαιώματα, όπως και τα πτυχία τους να είναι επαγγελματικά 

αναγνωρισμένα. Να μπορούν να πηγαίνουν σε Μεταπτυχιακά άμεσα, σε άλλα 

Πανεπιστήμια, ώστε η εκπαίδευσή τους να γίνεται ακόμα μεγαλύτερη. Και 

μετά 15 χρόνια, σαν Υπαξιωματικοί και Ανθυπασπιστές, που θα έχουν 

αποκτήσει την εμπειρία, να γίνονται Αξιωματικοί.  

Και μάλιστα, τελευταία έχουμε καταθέσει και μία πρόταση, αυτοί οι 

οποίοι θα είναι πτυχιούχοι ΑΕΙ, να γίνονται και Ταξίαρχοι. Γιατί κάποιοι εδώ 

μέσα, είχαν φροντίσει με τον κ. Καμμένο να φροντίσουν την πάρτη τους και 

μόνο, οι Δικαστικοί Γραμματείς να γίνονται Ταξίαρχοι και όχι οι Απόφοιτοι 

των ΑΣΣΥ, οι οποίοι είναι από την ίδια προέλευση. Προς τιμήν του, ο κ. 

Καββαδάς το είχε θέσει τότε στη Βουλή, αλλά δυστυχώς, ο κ. Καμμένος και 

η κυβέρνηση τότε, δεν το είχαν λάβει υπ’ όψη. Εμείς το επαναφέρουμε και 

το ζητάμε, γιατί έτσι πρέπει να γίνει και έτσι είναι το δίκαιο. Άρα μιλάμε ότι 
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η ποιοτική αναβάθμιση των Στρατιωτικών Σχολών των Υπαξιωματικών, θα 

πρέπει να γίνει άμεσα.  

Η πρόταση είναι κατατεθειμένη. Με τη συζήτηση που είχαμε με την 

πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, μας είπε ότι θα την εξετάσει την πρόταση, 

σοβαρά. Γιατί αν θα γίνει αυτό, οι Σχολές των Υπαξιωματικών θα μπουν και 

αυτές στο Στρατιωτικό Πανεπιστήμιο. Γιατί πρέπει να υπάρχει ένα 

Στρατιωτικό Πανεπιστήμιο που θα πρέπει να είναι όλες οι Σχολές –

ανεξαρτήτως προελεύσεως και Σώματος– Στρατός, Ναυτικό, Αεροπορία.  

Προς αυτή τη μεριά πρέπει να κινηθούμε και σ’ αυτή τη μεριά πρέπει 

να πολεμήσουμε, για να μπορέσουμε να δούμε πραγματικά το πρόβλημα αυτό 

που λέγεται Σώμα Υπαξιωματικών, αν θεωρήσουμε ότι είναι πρόβλημα, γιατί 

Σώμα Υπαξιωματικών, όπως σας είπα, προϋπάρχει. Υπάρχουν Νόμοι οι 

οποίοι προβλέπουν 40.000 προσλήψεις ΕΠΟΠ. Αυτή τη στιγμή, υπηρετούν 

κοντά στις 20.000, άρα άλλες 20.000 θέσεις είναι κενές, οι οποίες μπορούν 

να καλυφθούν και να καλυφθεί το πρόβλημα της υποστελέχωσης σε 

χαμηλόβαθμα στελέχη. Αν γίνει αυτό, μπορούμε να λύσουμε το πρόβλημα 

μια και καλή.  

Συζητάμε κάτι, το οποίο ίσως δεν είναι και πρόβλημα. Είναι κάτι άλλο. 

Και μπορώ να συμφωνήσω και με τον Αντιπρόεδρο της ΕΑΑΑ, που είπε κάτι 

για τους Στρατούς τους Ευρωπαϊκούς, ή τους Αμερικάνικους κ.λπ. Μπορεί 

να υπάρχουν τέτοιοι σχεδιασμοί, δεν το ξέρει κανένας αυτό. Είναι ένα πολύ 

πιθανό σενάριο όμως και πρέπει να το λάβουμε και αυτό υπ’ όψη μας. Οι 

εξελίξεις συνεχώς τρέχουν και άρα, αλλάζουν και οι πραγματικές συνθήκες 

και του Ελληνικού Στρατού.  

Αυτά είχα να πω. Νομίζω ότι πρέπει να είμαστε πολύ σοβαροί στο τι 

λέμε και το τι κάνουμε και θα πρέπει, οι προτάσεις μας να έχουν μία βάση η 

οποία μπορεί να είναι υλοποιήσιμη. Εμείς θεωρούμε, ως Ομοσπονδία εν 

ενεργεία Στρατιωτικών, ότι η πρόταση που κάναμε για την αναβάθμιση των 
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Σχολών, είναι υλοποιήσιμη και μπορεί να εφαρμοστεί άμεσα. Και σ’ αυτό το 

μήκος κύματος θα κινηθούμε. Θα έχουμε πάλι συναντήσεις με την πολιτική 

ηγεσία και με τη στρατιωτική, όπου θα τους μεταφέρουμε αυτά τα πράγματα. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.  

------------------------------ 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Χαιρετισμός εκ μέρους της ΠΟΕΣ, του κ. Συνταγματάρχη 

Ανέστη Τσουκαράκη.  

Κ. ΛΙΟΥΤΑΣ (πρώην Πρόεδρος ΕΑΑΑ Λάρισας): Μπορώ να κάνω μία 

παρέμβαση σ’ αυτά που είπε ο κ. Ρώτας; Υπάρχει δηλαδή διαδικασία 

κάποιου διαλόγου;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ναι, βεβαίως. Ελάτε επάνω.  

Κ. ΛΙΟΥΤΑΣ: Να συστηθώ. Είμαι ο Σμηναγός ε.α. Κώστας Λιούτας.  

Κύριε Ρώτα, είπατε ότι υπάρχει Σώμα Υπαξιωματικών. Σώμα 

Υπαξιωματικών με αυτό το οποίο μας παρουσιάζετε, ότι τις προθέσεις αυτές 

της δημιουργίας όπως είναι στην Αμερική, με αυτά τα πρότυπα, δεν υπάρχει 

στην Ελλάδα. Με την έννοια, λέω, αυτό που παρουσιάζετε, που μας δίνεται 

ως πρόταση, στο Αμερικάνικο πρότυπο, δεν υπάρχει τέτοιο Σώμα. Αυτή είναι 

η άποψή μου, αυτό το οποίο είπα.  

Δ. ΡΩΤΑΣ: Στο Αμερικάνικο πρότυπο δεν υπάρχουν Σχολές 

Υπαξιωματικών.  

Κ. ΛΙΟΥΤΑΣ: Ναι, δεν υπάρχουν αυτό λέω και εγώ, ότι δεν υπάρχει τέτοιο 

Σώμα. Είναι η άποψή μου αυτή.  

Το άλλο που είπατε (δεν συγκράτησα το όνομα), ότι: «Έχετε τη στήριξή 

μας στον αγώνα που κάνετε. Εμείς, έναν αγώνα που κάνουμε, τον κάνουμε για 

εσάς. Εσείς έχετε τη στήριξή μας. Εμείς δεν θέλουμε καμία στήριξη. Δεν 

έχουμε κάτι. Είναι δικός σας ο αγώνας, για εσάς αγωνιζόμαστε.  

Το άλλο που είπατε, είναι ότι δεν υπάρχει κάτι απτό για όλο αυτό το 

οποίο συζητάμε σήμερα. Μα, αυτό που γνωρίζω εγώ τουλάχιστον και οι 
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περισσότεροι εδώ μέσα, φαντάζομαι, είναι ότι υπάρχει ένα έγγραφο του κ. 

Στεφανή  

Δ. ΡΩΤΑΣ: Υπάρχει πρόταση.  

Κ. ΛΙΟΥΤΑΣ: Δεν είναι πρόταση. Ζητά από τα Επιτελεία, από το ΓΕΕΘΑ, 

να κατατεθούν απόψεις. Άρα δεν είναι πρόταση, είναι συγκεκριμένο.  

Δ. ΡΩΤΑΣ: (παρεμβαίνει εκτός μικροφώνου και δεν καταγράφεται). 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε Ρώτα, παράκληση: να ολοκληρώσει.   

Κ. ΛΙΟΥΤΑΣ: Επειδή πιστεύω ότι θα μου δοθεί ο χρόνος και για να μην 

κάνω κατάχρηση, συζητάμε, γιατί αλλιώς, κακώς είμαστε εδώ πέρα. 

Συζητάμε επί ενός εγγράφου, το οποίο δεν είναι πρόταση. Ζητά με 

συγκεκριμένο τρόπο από τα Επιτελεία και την πρόταση αυτή την οποία κάνει, 

είναι συγκεκριμένη: καταληκτικός βαθμός Ανθυπασπιστή. Και όλοι οι 

υπόλοιποι, μετά από αυστηρές εξετάσεις θα γίνονται Αξιωματικοί. Αυτό είναι 

το έγγραφο. Αν κάνω λάθος, λοιπόν, κάνω λάθος.  

Δ. ΡΩΤΑΣ: Μια χαρά τα λέτε!  

ΜΕΛΟΣ: Την πρότασή σας, μπορείτε να μας πείτε;  

Κ. ΛΙΟΥΤΑΣ: Το ύφος που έχετε, μου δίνει την εντύπωση ότι μου 

επιτίθεστε. Αν κάνω λάθος… Δεν έχω καμία τέτοια διάθεση. Καταθέτω την 

άποψή μου και την πρότασή μου, στα πλαίσια πιστεύω, ότι θα πρέπει να 

γίνεται και ένας διάλογος εδώ και αυτό είναι όλο. Δεν επιτίθεμαι σε κανέναν. 

Ο καθένας έχει τις απόψεις του, μπορεί να διαφωνούμε, μπορεί να 

συμφωνούμε, τίποτα περισσότερο.  

 Και το άλλο το οποίο τίθεται πάρα πολλές φορές από πολλούς: μιλάτε 

για τα επαγγελματικά δικαιώματα στο οποίο δίνετε ιδιαίτερη έμφαση (όχι ότι 

είναι κακό, δεν το βρίσκω κακό). Τα επαγγελματικά δικαιώματα: ένας που 

πάει στη Σχολή, θα του αναγνωριστούν επαγγελματικά δικαιώματα. Και 

σήμερα απ’ ό,τι ξέρουμε, θα αποστρατευτεί μετά από 40 χρόνια, στα 60 του. 

Να τα κάνει τι τα επαγγελματικά δικαιώματα; Δηλαδή συζητάμε τι; γι’ αυτόν 
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που θα παραιτηθεί; Τον έναν; Αυτό είναι δηλαδή η προτεραιότητά μας στις 

διεκδικήσεις; Αυτό θα πρέπει να είναι; Άποψή μου αυτή. Ευχαριστώ πολύ.  

------------------------------ 

«Ομιλητές Καταθέσεις απόψεων – Προτάσεις – Απαντήσεις» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Τσουκαράκης έχει τον λόγο.  

ΑΝ. ΤΣΟΥΚΑΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος ΠΟΕΣ): Αξιότιμε κύριε Πρόεδρε της 

Γενικής Συνέλευσης, κύριε Πρόεδρε του Σ.Α.Σ, αγαπητέ φίλε Δημήτρη, 

αγαπητοί προσκεκλημένοι, φίλες και φίλοι, αγαπητοί συνάδελφοι, με 

ιδιαίτερη τιμή βρισκόμαστε σήμερα εδώ. Άλλωστε, με τους περισσότερους 

γνωριζόμαστε, όχι από τα έδρανα, αλλά από το πεζοδρόμιο, τότε που κάναμε 

τις μαζικές κινητοποιήσεις. Αυτή ήταν η ενότητα. Και αυτή η ενότητα όντως, 

μας έφερε βήματα μπροστά. Σήμερα βρισκόμαστε σε ένα εντελώς 

διαφορετικό πλαίσιο, δεν θέλω να επεκταθώ, ούτε να σχολιάσω.  

 Η Γενική σας Συνέλευση σήμερα, έχει ένα, προφανώς –απ’ ό,τι 

αντιλαμβανόμαστε εμείς– θέμα: «Σώμα Υπαξιωματικών». Βασίστηκε σε 

διαρροή ενός εγγράφου, ενός υπαρκτού όμως εγγράφου. Δεν είναι κάτι που 

αμφισβητείται. Υπήρξε. Ο Υφυπουργός Εθνικής Άμυνας ζήτησε απόψεις. 

Μέσα σε λιγότερο από ένα μήνα, να κατατεθούν απόψεις και προτάσεις, για 

ένα σημαντικότατο πρόβλημα που ταλανίζει τους Υπαξιωματικούς. Μέσα σε 

ένα μήνα! Οι χειριστές αυτών των προτάσεων των Επιτελείων, ποιοι είναι; 

Εμείς. Εσείς, όταν ήσασταν στην ενέργεια, εμείς τώρα που είμαστε στην 

ενέργεια.  

Σε ένα μήνα, είναι δυνατόν να κάνεις σοβαρές προτάσεις; Η απάντηση 

νομίζω ότι είναι: όχι. Αυτό τι σημαίνει; Ότι ήταν και είναι προαποφασισμένο. 

Οι προτάσεις, ή όποιες προτάσεις κατατέθηκαν, που καμία δεν είδε καμία 

διαρροή –καμία πρόταση δεν διέρρευσε, παρά μόνο το έγγραφο του 

Υφυπουργού – αυτές οι προτάσεις λοιπόν –και νομίζω, ειπώθηκε και όταν 
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ήταν Διοικητής της ΣΜΥ, είχε γίνει όντως τότε, μία μελέτη, αυτή είχε 

διαρρεύσει και ήταν από τότε η άποψη: Σώμα Υπαξιωματικών.  

Είναι λοιπόν, κατά την άποψή μας (κατά την άποψή μου, αν θέλετε), 

προαποφασισμένο, όπως έγινε και με τη ΣΜΥΑ. Αποφασίστηκε, 

κατατέθηκε: «Πείτε μας τις απόψεις». Ε και; Θα πούμε όλοι τις απόψεις μας. 

Θα πάμε σε μία –και εμείς αυτό ζητήσαμε να γίνει– μία διακλαδική Επιτροπή, 

να κατατεθούν και να μαζευτούν οι πληροφορίες απ’ όλα τα Ευρωπαϊκά 

κράτη (Ευρωπαϊκά κράτη και όχι Αμερική, αλλουνού παπά ευαγγέλιο είναι η 

Αμερική. Το τι συμβαίνει στην Ευρώπη και αν θέλετε, το τι συμβαίνει στις 

Μεσογειακές χώρες, στους Μεσογειακούς στρατούς. Καμία σχέση!  

 Αν λοιπόν, καταλήξουμε ότι πρέπει να γίνει Σώμα Υπαξιωματικών, 

πάμε να το δούμε. Τι ισχύει, ποιες είναι οι συνθήκες στην Ελλάδα, ποια είναι 

τα δεδομένα στην Ελλάδα, όμορφα και ωραία να καταθέσουμε. Και όταν 

αυτή η διακλαδική Επιτροπή, με συμμετοχή των φορέων, θα καταλήξει σε 

ένα πόρισμα, το οποίο θέλουν – δεν θέλουν, θα γίνει σεβαστό, γιατί αυτό θα 

λέει η πλειοψηφία. Αυτή είναι και η δημοκρατία. Δεν μπορούμε να λέμε κάτι 

διαφορετικό. Έτσι δεν είναι;  

Αν θέλουμε λοιπόν, να λέμε ότι είμαστε σε μία δικαιοκρατούμενη 

δημοκρατική πολιτεία, θα πρέπει να ακούμε τους φορείς, τους εκπροσώπους 

των εργαζομένων. Οι εκπρόσωποι των εργαζομένων είναι, μεταξύ όλων των 

φορέων και ο Σ.Α.Σ. Αν λοιπόν κληθούμε –αυτή είναι η άποψή μας– και 

πρέπει να γίνει, να συγκροτηθεί μία Κλαδική Επιτροπή, μέχρι τότε, ‘‘τρεις 

λαλούν και δυο χορεύουν’’. Όλα τα άλλα είναι περιττά, οποιαδήποτε 

συζήτηση γίνεται. Ετοιμαζόμαστε; Ετοιμαζόμαστε. Λογικό είναι, αφού αυτή 

τη στιγμή υπάρχει μία σκέψη. Και επαναλαμβάνω: το ίδιο πράγμα έγινε και 

με τη ΣΜΥΑ. Το βράδυ το σκεφθήκαμε, το πρωί το αποφασίσαμε. Έτσι θα 

γίνει και εδώ. Έτσι ακριβώς θα γίνει και εδώ.  



34                ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΕΚΤΑΚΤΗΣ ΓΕΝ. ΣΥΝ/ΣΗΣ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ Σ.Τ.Υ.Α. 

 

34                                                                   ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ 5ης  ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2019 

Άρα, πρέπει να υπάρχει ένας συντονισμός, ενιαίος συντονισμός, όλοι 

οι φορείς να είναι σε εγρήγορση. Να γίνονται. Είναι καλό να γίνει και αυτό 

που είπε ο κ. Ροΐδης, μία Ημερίδα, είναι καλό. Οπουδήποτε μαζεύεται 

πληθυσμός, ανταλλάσσουν απόψεις, κατατίθενται προτάσεις και βγαίνει ένα 

συλλογικό πόρισμα, καλό είναι. Ακούγονται και διαφορετικές απόψεις. Δεν 

είναι κακό. Απλώς, να μην γίνονται θέσφατο οι αντίθετες απόψεις και 

αρχίσουν: «Φεύγω εγώ, γιατί δεν μου αρέσει η άποψή σου». Όχι. Δημοκρατία. 

Ό,τι αποφασίσει η πλειοψηφία.  

Και επειδή ακούστηκε και για το Μισθολόγιο, καλό είναι. Ναι μεν, το 

αντικείμενο είναι αυτό, για όλους έχει να κάνει, ασφαλιστικό, 

συνταξιοδοτικό, μισθολογικά θέματα μας ενδιαφέρουν όλους, έτσι δεν είναι; 

4 του μήνα, δικάζαμε. Αναβλήθηκε. Προχθές, δικάζαμε το καινούργιο 

Μισθολόγιο. Η Ομοσπονδία προσέφυγε στο συμβούλιο της Επικρατείας 

όπως τότε –το θυμάστε– το 2014 και το 2015, που κερδίσαμε δύο δικαστήρια. 

Η ΠΟΕΣ κέρδισε δύο δικαστήρια. Προσφύγαμε και γι’ αυτό το Μισθολόγιο. 

Αναβλήθηκε. Σημειώστε το αυτό: υπάρχει αναβολή, αυτό είναι σημαντικό. 

Εκτιμούμε ότι αυτοί που προκαλούν τις αναβολές, είναι κατευθυνόμενοι για 

να αλλάξουν τις αποφάσεις.  

Έτσι κι’ αλλιώς, βλέπετε ότι αλλάζει η Νομολογία του Συμβουλίου της 

Επικρατείας. Ήδη και σήμερα στα ‘‘πρωινάδικα’’ ήταν πρώτο θέμα η 

απόφαση του Συμβουλίου της Επικρατείας, που μόλις προχθές είδε το φως 

της δημοσιότητας –ως περίληψη βέβαια, όχι ως κείμενο– για τα 

συνταξιοδοτικά, ασφαλιστικά και την ανατροπή του Νόμου Κατρούγκαλου. 

Ακόμα και σε αυτό όμως, επειδή δεν έχουμε δει κείμενο, δεν είναι έτσι όπως 

παρουσιάστηκε. Ανατροπή των αναδρομικών, λέει. Όχι του 

επανυπολογισμού. Τώρα το φέρνω –είναι άκαιρο, βγαίνω από την κουβέντα– 

αλλά για να ξέρετε ότι τουλάχιστον αυτή την άποψη κρατάμε εμείς ως ΠΟΕΣ. 

Δεν κοιτάμε τι γράφουν τα Facebook και οι διάφορες σελίδες. Επίσημη 
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πληροφορία, να κάτσουμε να το συζητήσουμε, για να βγάλουμε 

αποτελέσματα, συμπεράσματα και όχι το τι είπε ο Μήτσος, ο Νίκος, ο 

Κώστας.  

Λοιπόν, επειδή είναι σημαντικό το Σώμα Υπαξιωματικών και θέλει 

πάρα πολλή κουβέντα, εμείς είμαστε εδώ. Γιατί –καλώς το είπε ο κ.Λιούτας– 

το θέμα έχει να κάνει μ’ εμάς, όχι μ’ εσάς. Με τους εν ενεργεία έχει να κάνει, 

με το Σώμα των Υπαξιωματικών για τους εν ενεργεία έχει να κάνει, όχι με 

τους αποστράτους. Και μετά λύπης μου βλέπω ότι εδώ μέσα είναι λίγοι οι εν 

ενεργεία, είναι πολύ λίγοι οι εν ενεργεία. Θα πρέπει λοιπόν, να μας 

ταρακουνήσει λίγο αυτό το γεγονός, ότι οι εν ενεργεία δεν συμμετέχουν 

στους Συλλόγους και τις Ενώσεις, ανεξάρτητα απ’ οτιδήποτε μπορεί να 

συμβαίνει. Δεν συμμετέχουν. Αυτό πρέπει να κάνουμε, να συμμετάσχουν οι 

εν ενεργεία συνάδελφοι στις Ενώσεις και στα Σωματεία τους. Αυτά είναι η 

δύναμη.  

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 

Γ. ΤΖΑΝΙΝΗΣ: Μπορώ να πω κάτι;  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Έχετε τον λόγο. Παρουσιαστείτε με το όνομά σας.  

Γ. ΤΖΑΝΙΝΗΣ: Να πω και εγώ μία καλημέρα σε όλους τους συναδέλφους 

που συμμετέχουν εδώ. Λέγομαι Τζανίνης Γεώργιος, είμαι απόστρατος 

Σμήναρχος της ΣΤΥΑ.  

 Και για να ελαφρύνω λίγο την κατάσταση, μία λαϊκή παροιμία λέει: 

«Ήμουνα νιος και γέρασα». Εγώ από τότε που πήγα στη Σχολή, το 1973, 

μέχρι και που αποστρατεύτηκα, άκουγα για το Σώμα Υπαξιωματικών. Και 

πάλι ερχόντουσαν κάτι χαρτιά –όταν υπηρετούσα στο ΓΕΑ και στη ΔΑΥ– 

για διαβούλευση, για απόψεις κ.λπ. Δεν ξέρω τώρα προς τι αυτός ο πανικός. 

Εάν υπάρχουν κάποιες περισσότερες πληροφορίες, που να λένε ότι επίκειται 

άμεσα αυτή η διαδικασία, μπορούν κάποιοι να μας το πουν. Ένα αυτό.  
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 Δεύτερον, ο κάθε Υπουργός γύρω του έχει κάποιους επιτελείς, οι 

οποίοι του δίνουν κάποιες συμβουλές. Ένας Υπουργός, οποιοσδήποτε και αν 

είναι, οποιασδήποτε Παράταξης, προέλευσης κ.λπ., δεν αποφασίζει μόνος 

του για Σώμα Υπαξιωματικών. Γι’ αυτό τον λόγο, δεν ξέρω τι νόημα έχει 

αυτός ο πανικός που έχει δημιουργηθεί τώρα, που νομίζω, δεν θα αποβεί… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε συνάδελφε, έχει καλυφθεί το θέμα. Νομίζω, ότι το 

έχουμε καλύψει. Αν έχετε την καλοσύνη… 

Γ. ΤΖΑΝΙΝΗΣ: Ναι, υπάρχουν κάποιοι, που έχουν πει κάποιες απόψεις. Και 

εγώ πιστεύω ότι δεν πρόκειται να γίνει τίποτα. Έπειτα, εμείς είμαστε κάποιοι 

που δεν μπορούμε να κάνουμε και τίποτα. Άμα θα αποφασιστεί, όπως είπατε, 

σε μία νύχτα –που δεν νομίζω να γίνει αυτό το πράγμα– γι’ αυτό και δεν 

νομίζω ότι υπάρχει λόγος να πανικοβαλλόμαστε.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε για την παρέμβασή σας.  

Δ. ΜΑΝΙΩΤΗΣ: (παρεμβαίνει εκτός μικροφώνου και δεν καταγράφεται). 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε Μανιώτη, εγώ κάνω κουμάντο, όχι εσείς. Αφήστε 

λοιπόν να το κάνω, όπως πρέπει να το κάνω.  

 

Σας ευχαριστούμε, κύριε συνάδελφε, σας ευχαριστούμε πολύ.  

Γ. ΤΖΑΝΙΝΗΣ: Ευχαριστώ.  

------------------------------ 

 «Ομιλία Προέδρου ΣΑΣΜΥΝ κ. Άγγελου Γαλανού» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ομιλία του Προέδρου ΣΑΣΜΥΝ κ. Αγγέλου Γαλανού.  

ΑΓ. ΓΑΛΑΝΟΣ (Πρόεδρος ΣΑΣΜΥΝ): Κύριοι συνάδελφοι, καλημέρα. 

Είμαι ο απόστρατος Αντιπλοίαρχος Γαλανός, ο Πρόεδρος του ΣΑΣΜΥΝ.  

 Το ΣΑΣΜΥΝ συμφωνεί, γιατί ειπώθηκαν πολλά πράγματα από 

πολλούς κυρίους, τα οποία έχουν τη σημασία τους. Η ουσία είναι μία: έστω 

και σαν φήμη, είναι μία ενέργεια η οποία για εμάς, είναι απαράδεκτη. 

Οτιδήποτε χρειάζεται να βελτιώσουμε, να το κάνουμε καλύτερο, είμαστε –
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νομίζω– όλοι σύμφωνοι. Αλλά σ’ αυτό τον μηδενισμό που προσπαθούν να 

κάνουν, με τον τρόπο που θέλουν να το κάνουν, είναι απαράδεκτο, ακόμα και 

σαν φήμη. Μπορεί ποτέ, να μην γίνει τίποτα.  

 Λοιπόν, γι’ αυτό εμείς –εγώ δεν θα σας κουράσω, γιατί όλοι θα πούμε 

σχεδόν τα ίδια πράγματα– ο ΣΑΣΜΥΝ, το Ναυτικό (ήμασταν δύο Σύλλογοι, 

τώρα έχουμε ενωθεί, έχουμε γίνει ένας) πιστεύουμε πολύ στο ‘‘η ισχύς εν τη 

ενώσει’’ και γι’ αυτό είμαστε σύμφωνοι κατ’ αρχάς, για την Ομοσπονδία, που 

νομίζω ότι θα είναι ένας πάρα πολύ καλός μοχλός πίεσης, γιατί όλοι ξέρουμε, 

ότι για να δεχθεί κάποιος να συζητήσει μαζί σου, πρέπει πρώτα να δεχθεί να 

κάτσει στο τραπέζι. Σαν Σύλλογοι μεμονωμένοι, όποιος θέλει μας ακούει, αν 

θέλει, ενώ σαν Ενώσεις Αποστράτων… Ή η Ομοσπονδία, είναι κάτι το οποίο 

πρέπει να το προχωρήσουμε και μάλιστα, άμεσα. Συμφωνώ με την άποψη 

του κ. Κρανιά, προηγουμένως, που το είπε αυτό.  

 Επίσης, θα ήθελα να τονίσω κάτι, από την εμπειρία της προηγούμενης 

φοράς, αυτό πάλι που είπε ο κ. Κρανιάς: την προβοκάτσια στις 

κινητοποιήσεις που πρέπει να κάνουμε, αλλά με πολύ μεγάλη προσοχή. Αυτό 

που έγινε, να ρίξουν τις πύλες τότε και να μπει μέσα ο κόσμος κ.λπ. και 

μερικοί δικοί μας αφελείς παρασύρθηκαν και μπήκαν μαζί με αυτούς που 

είχαν την άποψη, ή τη σκέψη να το κάνουν, πρέπει να το προσέξουμε πολύ. 

Είναι πολύ σημαντικό. Άλλο: να διαμαρτύρεσαι για τα δίκαια αιτήματά σου 

και άλλο: να κάνεις πράγματα τα οποία δεν αφορούν εμάς.  

 Αυτά ήθελα να πω, δεν θέλω να σας κουράσω. Εμείς είμαστε 

σύμφωνοι. Ούτως ή άλλως, έχουμε ένα Συντονιστικό, στο οποίο 

συμμετέχουμε και παίρνουμε αποφάσεις τις οποίες ανακοινώνουμε στο 

διαδίκτυο, ή σε εφημερίδες. Συμφωνούμε σε όλα, να προχωρήσουμε για 

κινητοποιήσεις, αλλά αυτό που θα γίνει, πρέπει να γίνει με σκέψη και σύνεση.  

Ευχαριστώ πολύ.  

------------------------------ 
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«Ομιλία Προέδρου ΣΑΣΥΔΑ κ. Γεωργίου Ρούσσου» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ομιλία του Προέδρου του ΣΑΣΥΔΑ κ. Γεωργίου Ρούσσου.  

Γ. ΡΟΥΣΣΟΣ (Πρόεδρος ΣΑΣΥΔΑ): Την καλημέρα μου, κύριοι και από 

εμένα. Είμαι ο Ταξίαρχος ε.α. Γεώργιος Ρούσσος, Πρόεδρος του Διοικητικού 

Συμβουλίου του Συλλόγου των Αποφοίτων της ΣΥΔ. Σαν Συντονιστικό 

Συμβούλιο που είμαστε, οι Σχολές των ΑΣΣΥ, εκδώσαμε μία δημόσια 

καταγγελία. Ευχαριστούμε πάρα πολύ τις Ενώσεις, κυρίως την Ένωση 

Αποστράτων, που πρωτοστάτησε σ’ αυτό το θέμα, για να καταγγείλει όλο το 

γεγονός. 

Δεν μας ξένισε το γεγονός αυτό, διότι και κατά το παρελθόν, έχουν 

γίνει αντίστοιχες ενέργειες, αλλά είχαν πέσει στο κενό. Μας ξένισε μόνο ο 

χρόνος στον οποίο έγινε αυτή η ενέργεια. Το θέμα είναι πολύ σοβαρό. Εκείνο 

που πρέπει να γίνει στην πρώτη φάση, είναι το εξής: οι σκέψεις αυτές του κ. 

Υφυπουργού, δεν πρέπει να φτάσουν ποτέ στη Βουλή, αφού δεν λαμβάνονται 

υπ’ όψη δύο σοβαρά θέματα:  

Το πρώτο είναι ότι δεν κατάλαβαν ότι ο εκσυγχρονισμός των Ενόπλων 

Δυνάμεων, σε επιχειρησιακό, τεχνολογικό και διοικητικό-οικονομικό θέμα, 

στηρίχθηκε σε μεγάλο βαθμό, στις πλάτες των Αξιωματικών και των 

Υπαξιωματικών που προέρχονται από τις Σχολές ΑΣΣΥ. Και δεύτερο –το 

σημαντικότερο– ότι είναι σαν να φτύνει (εντός εισαγωγικών) τις 17.000, 

18.000 και 19.000 μόρια όλων αυτών των ανθρώπων, που μπήκαν στα 

τελευταία χρόνια μέσα στις Σχολές.  

Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να βγει ένα Ψήφισμα, χωρίς ακρότητες. Και 

κυρίως, η αναβάθμιση και ο εκσυγχρονισμός των Σχολών, πρέπει να γίνουν 

από δύο σοβαρά θέματα, αυτά για τα οποία είπαν και κάποιοι: πρώτον, πρέπει 

να γίνει επαγγελματική κατοχύρωση των πτυχίων και δεύτερον, βαθμολογική 

αναβάθμιση των συναδέλφων.  

Ευχαριστώ πάρα πολύ.  
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------------------------------ 

«Ομιλία Επιτίμου Προέδρου Σ.Α.Σ κ. Παναγιώτη Καράμπελα» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ομιλία του Επιτίμου Προέδρου Σ.Α.Σ, κ. Παναγιώτη 

Καράμπελα. Εγώ θα ήθελα να τονίσω ότι ο κ. Καράμπελας έχει πληροφορίες 

από αντίστοιχη περίπτωση, το 2008, την οποία χειρίστηκε, με ανάλογη 

εμπειρία.  

Κύριε Καράμπελα, θα σας ακούσουμε με προσοχή, πάντα. Ευχαριστώ 

πολύ.  

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Επίτιμος Πρόεδρος Σ.Α.Σ): Καλή σας μέρα, κύριοι.  

Δυστυχώς, μου έλαχε να ζήσω, για άλλη μία φορά, το ίδιο έργο. Αυτό 

συνέβη για πρώτη φορά, το 2008, τότε, που είχε περιέλθει εξ υφαρπαγής –

μπορώ να πω– στον Σύλλογο μας, ένα προσχέδιο το οποίο υπογραφόταν ως 

‘‘Σχέδιο Βούρη’’. Ήταν ακριβώς το ίδιο, με άλλα λόγια. Δυστυχώς, σήμερα 

είμαι εδώ για να κάνω έκκληση σε όλους σας και ιδιαίτερα, όπως τόνισαν οι 

προλαλήσαντες, στους εν ενεργεία.  

Αγαπητοί συνάδελφοι εν ενεργεία, για σας δουλεύουμε, για σας 

αγωνιζόμαστε. Όχι να αποκομίσουμε κάποιο ίδιο όφελος. Έχουμε δικό μας 

χρέος. Δεν πρέπει να απεμπολούμε τα όνειρα τα οποία μπορεί να έχουν 

νεότεροι ακόμη και μη εισαχθέντες στον χώρο αυτών των Σχολών. Έχουμε 

χρέος να προστατέψουμε τα όνειρά τους. Και είναι πολλοί.  

Θα έλεγα, ότι εξεπλάγην όταν διάβασα αυτό το κείμενο του κ. ΥΕΘΑ. 

Ψαχνόμουν να βρω, τι άραγε θέλει, όταν λέει ότι το σύστημα σήμερα, 

παραγωγής των Αξιωματικών από δύο φορείς, τα ΑΣΕΙ με λίγα λόγια και τα 

ΑΣΣΥ, αδικούν τους Υπαξιωματικούς. Υποθέτω, τους εξ ΑΣΣΥ. Και στο 

τέλος, για να τους ανταμείψει, να επαναφέρει την κατάσταση σε σωστή ρότα, 

λέει στην παραγγελία που έχει στείλει προς τα Επιτελεία: «Θα μου 

απαντήσετε μέχρι τις 06-09ου τις απόψεις σας, με την προϋπόθεση ότι θα έχουν 

καταληκτικό βαθμό Ανθυπασπιστού και θα προάγονται σε Αξιωματικούς, 
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κατόπιν ειδικών εξετάσεων, (ό,τι και το ‘‘Σχέδιο Βούρη’’, γι’ αυτό 

επανέλαβα) και κατ’ αυτό τον τρόπο θα αποκατασταθούν». Θα 

αποκατασταθούν, υποβαθμιζόμενοι! Δεν μπορώ να καταλάβω, τι είδους 

λογική είναι αυτή. Η λογική του παραλόγου!  

Εν πάση περιπτώσει, αυτό το πράγμα είναι παλιά ιστορία. Είναι παλιά 

ιστορία, γιατί: ο κ. Καμμένος, σε μία τελετή εγκαινιασμού του αδριάντα του 

Υπαξιωματικού στο Γουδή, είχε προβληματιστεί πολύ, αυτός ο άνθρωπος και 

είπε: «Με απασχολεί πολύ, πώς οι Υπαξιωματικοί θα γίνονται Στρατηγοί». Εν 

πάση περιπτώσει, οι γνωρίζοντες τα πράγματα και επειδή έχω τώρα καμιά 

τριανταριά χρόνια και ασχολούμαι, γιατί είμαι από τα ιδρυτικά Μέλη του 

Συλλόγου και έχω πολλά περάσει, πολλά έχουμε βιώσει, κατάλαβα πού το 

πήγαινε: στο Αμερικανικό πρότυπο.  

Δεν άργησε να αποκαλυφθεί, όταν στη συνέχεια, προσκαλέσαμε, 

μάλλον για παραλλαγή της πραγματικότητας, όταν τον προσκάλεσε η Σχολή 

ΣΜΥ. Ποιον; Τον Αρχηγό των Υπαξιωματικών του Αμερικάνικου Στρατού. 

Και μάλιστα, εδώ ήρθε και πήγε στο Γραφείο του σημερινού ΥΦΕΘΑ, τότε 

ΑΓΕΣ, υποδοχές, πλακέτες, εναγκαλισμούς και στη συνέχεια πήγε και στη 

ΣΜΥ, είπε εκεί πέρα, πόσο ωραία είναι διαμορφωμένο το σύστημα του ενός 

Στρατού Μισθοφόρων, ή Λεγεωνάριων (όπως θέλετε, πείτε το) και ήθελε 

μετά να μεταφέρει σ’ αυτό τον χώρο τον Ελληνικό, όπου ο Έλληνας 

Αξιωματικός και Υπαξιωματικός, πάλλεται η καρδιά του από εθνικό 

φρόνημα και θέλησε να μας το φέρει σ’ αυτό το επίπεδο, του μισθοφόρου. 

Και πότε; Τώρα, που όλοι βιώνουμε, κύριοι, αυτή την κατάσταση γύρω μας, 

που ο γείτονας κοντεύει να μας τρελάνει, αν όχι να μας εξουθενώσει.  

Και δεν έχουμε εμείς το δικαίωμα να πούμε το γιατί και τι κάνουν οι 

αρμόδιοι, όμως βιώνουμε ένα pogrom, ένα bulling, άνευ προηγουμένου! Και 

τελικά, να φτιάξουμε και ένα Σώμα Υπαξιωματικών, να βρούμε κόσμο, 

όποιος θα έρχεται, θα μπαίνει μέσα, θα περνάει κάποια Σχολή από εδώ…, 
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από εκεί… και μετά θα λέμε ότι: «Δεν έχουμε το επίπεδο το αναγκαίο, για να 

αντιμετωπίσουμε τα υψηλότατης τεχνολογίας οπλικά συστήματα». Πώς κύριοι, 

αν δεν έχει την κατάλληλη παιδεία, είτε στρατιωτική αγωγή που χρειάζεται, 

για να πειθαρχεί σε ένα σωστά λειτουργούν Σώμα, αλλά και την κατάλληλη 

επαγγελματική εκπαίδευση, για να μπορεί να έχει το ανάλογο επίπεδο 

γνώσεων, για να μπορεί να αντιμετωπίζει και να παρακολουθεί την εξέλιξη 

τη διαχρονική, των οπλικών συστημάτων.  

Δεν θέλω να πω περισσότερα. Έχω αναρτήσει, έχω στείλει επιστολές 

κατ’ αρχήν, γι’ αυτό το θέμα, στον κ. Α/ΓΕΑ και στον κ. Α/ΓΕΕΘΑ. Έχω 

αναρτήσει δύο κείμενα σε ιστοσελίδες, οι οποίες έχουν κάποια ευρεία 

κυκλοφορία. Μπορείτε από εκεί πέρα –για να μην σας τρώω τον χρόνο– να 

δείτε, το πώς πρέπει να αντιμετωπίσουμε, ποια είναι τα επιχειρήματά μας. 

Διότι έχουμε τέσσερις επιθέσεις (διότι περί επιθέσεων πρόκειται), για να 

εξαφανίσουν τις ΑΣΣΥ, οι οποίες ΑΣΣΥ οπωσδήποτε, θα πρέπει να 

αντιλαμβανόμαστε –ίσως και δίκαια– σε πολλούς, δημιουργούν και ένα 

complex από ανωτερότητα προς κατωτερότητα, γιατί σε πολλές Σχολές, οι 

βαθμολογίες, τα μόρια των υποψηφίων για τις Σχολές ΑΣΣΥ, είναι πολλές 

φορές, από πολλούς που μπαίνουν σε πολλές από τα ΑΣΕΙ Σχολές, ίσως και 

πολύ μεγαλύτερες. Και σου λέει, όταν μεθαύριο θα βγει, φερ’ ειπείν, κάποιος 

Διοικητής σε μία Μονάδα, όποιος ξέρει αυτό το ιστορικό, οπωσδήποτε δεν 

είναι και κάτι το ωραίο. Δημιουργεί κάποια πιθανόν και συγκίνηση για 

πολλούς λογικούς, οι οποίοι έχουν κάποια σκέψη θετική και προσβλέπουν σε 

ένα Στρατό αξιών και αξιόλογων ατόμων, αλλά και μία αντιπάθεια, μία 

εμπάθεια. Πολλά σημαίνουν.  

Διότι και το θέμα κύριοι, ότι οι Σχολές με την ενοποίηση, δεν πήραν 

τον κατάλληλο τίτλο τους εναρμονισμένο προς αυτό των ΑΣΕΙ. Τι εκδηλώνει 

αυτό; Ότι υπήρχε μία εμπάθεια. Και όταν ο κ. Καμμένος λέει: «Δεν μπορούσα, 

κύριοι, να κάνω τίποτα. Ο κ. Αρχηγός ήταν αυτός ο οποίος επέμενε». Τώρα 
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διαλέγουμε και παίρνουμε και κάνουμε τους συλλογισμούς μας, ποιοι μπορεί 

να ήταν, αν ήταν ο ίδιος ο Αρχηγός, αν ήταν και οι πέριξ του κ. Αρχηγού, 

όπως τώρα δεν μπορούμε να ξέρουμε, αν ο κ. Υπουργός δεν είχε κάποιους 

συμβουλάτορες από τα παλιά, να του πουν: «Ευκαιρία είναι». Και όταν 

κύριοι, αυτό δημιουργεί μία κατάλληλη περίοδο από συζυγία ηγεσιών 

πολιτικών και στρατιωτικών, αυτά τα πράγματα δεν βγαίνουν στην 

επιφάνεια.  

Διότι ο Στρατός αυτός για τον οποίο μας μιλάει ο κ. ΥΦΕΘΑ, με τη 

δόμηση αυτή, μπορούσε να γίνει όταν ξεκινούσε, από τα σπάργανά του, όπως 

είπε ο κ. Αναγνωστάκης, από τον οποίο έχω δανειστεί ορισμένα σημεία στη 

μία δημοσίευση και από έναν Αντιστράτηγο, διότι με εντυπωσίασαν, διότι οι 

άνθρωποι έχουν περιεχόμενο σ’ αυτό τον χώρο και ανησυχίες, σαν Έλληνες 

πατριώτες.  

Δεν θέλω, κύριοι, τίποτα άλλο. Το μόνο που θέλω και ζητώ από τον 

Σύλλογο και από τους Συλλόγους: θα πρέπει να έχουν στο μυαλό τους ότι ο 

Ευριπίδης είπε ότι: «Νικά δε, ομνύων τον μέγαν, δίκαιον έχων». Άπαξ κύριοι, 

έχουμε απόλυτο δίκιο, δεν πρέπει να μας σταματήσει τίποτα. Πρέπει να 

είμαστε οπωσδήποτε τεκμηριωμένοι σε κάθε μας κίνηση, να έχουμε μία 

ενιαία γλώσσα, να σεβόμαστε τον απέναντί μας, αλλά να τον 

αντιμετωπίζουμε με τεκμηρίωση του λόγου μας, αλλά και του αιτήματός μας, 

το οποίο, πρέπει να ξέρουμε, ότι είναι μία νεότερη κατάκτηση που πρέπει να 

γίνει, με την απόρριψή του, για πολλούς – πολλούς λόγους. Γιατί πρέπει να 

ξέρουμε, ότι τίποτα δεν χαρίζεται. Τα πάντα κατακτώνται.  

Εγώ θα παρακαλούσα όλους μας και ένα μήνυμα από τους εν ενεργεία, 

μην κρύβονται πίσω από την καρέκλα τους, με τον κίνδυνο ότι θα υποστούν 

το οτιδήποτε. Εγώ γι’ αυτό το θέμα, επειδή κάποτε τόλμησα και μίλησα, στην 

πρώτη προσπάθεια στην Ελευσίνα, που γινόταν, να μας πουν ότι θα γίνουμε 

Ανθυπασπιστές Α΄, Β΄, Γ΄, Δ΄ κατηγορίας, με μπόλικο χρήμα, εκεί μίλησα 
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και έβαλα τα πράγματα στη θέση τους. Και όταν κατάλαβαν ότι δεν μπορούν 

να συνεχίσουν, τα μάζεψαν και έφυγαν. Όμως, εμένα με κατέγραψαν στη 

λίστα, ότι ήρθα σε αντίθεση με την επιχείρηση υποταγής των 

Υπαξιωματικών. Και με έκαναν Ανθυποσμηναγό κατ’ αρχαιότητα, ενώ –

όπως μου είπαν– όλα μου τα προσόντα ήταν άριστα.  

Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο Πρόεδρος του Συλλόγου μας, έχει την τιμή να αποδώσει 

στον κ. Καράμπελα το αναμνηστικό των 70 ετών της ΣΤΥΑ, μιας και ο κ. 

Καράμπελας ταξιδεύει μακριά και θα τον έχουμε για πολύ λίγο χρόνο ακόμα 

κοντά μας.  

Αυτό βέβαια, ήταν έξω από το πλαίσιο της Εκτάκτου Γενικής 

Συνέλευσης και σας ζητούμε συγνώμη γι’ αυτή την παρατυπία.  

Δ. ΦΑΛΤΑΪΤΣ: Ζητώ συγνώμη για δύο λεπτά που θα κάνουμε.  

 Ο κ. Καράμπελας, όπως γνωρίζετε, είναι Επίτιμος Πρόεδρος του 

Συλλόγου. Έχει προσφέρει και συνεχίζει να προσφέρει στον Σύλλογο και 

γενικά, στον χώρο μας. Τον Ιανουάριο του 2019, για λόγους υγείας, δεν 

μπόρεσε να έρθει για να παραλάβει τον επετειακό μας τόμο με τις εφημερίδες 

μας, που κάποιοι πριν από εμάς –απ’ ότι ξέρω ο κ. Καράμπελας– είχε βγάλει 

σε λειτουργία. Εμείς τον θέλουμε δίπλα μας, τον ευχαριστούμε για τη βοήθειά 

του και θέλουμε να του δώσουμε, να του προσφέρουμε ένα μικρό δώρο, μία 

προσφορά του Συλλόγου.  

Για την όλη σας προσφορά στον Σύλλογο, για τα 70 χρόνια της ΣΤΥΑ.  

Ακολουθεί απονομή επετειακού τόμου για τα 70 έτη της ΣΤΥΑ, στον 

Επίτιμο Πρόεδρο του Σ.Α.Σ, κ. Καράμπελα Παναγιώτη, από τον Πρόεδρο 

του Σ.Α.Σ κ. Φαλτάιτς Δημήτριο. 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ. Είναι το ελάχιστο το οποίο 

μπορούσα να κάνω στον Σύλλογο, απ’ όσα έκανα. Πιστεύω ότι όλοι μας 

έχουμε χρέος να συγκεντρωνόμαστε σ’ αυτούς τους χώρους και των τριών 
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Όπλων. Συγχωρείστε με, του ΣΑΣΜΥΝ και του ΣΑΣΜΥ (που δεν είναι εδώ) 

αλλά και της Αεροπορίας, αλλά όχι μόνο και σ’ αυτούς τους χώρους. Εγώ 

χαιρετίζω τον ΕΣMΑ, χαιρετίζω την ΑΝΕΑΕΔ, οι οποίοι εννοούν να 

αγωνίζονται, να ενώνονται και να έχουν ενωτικό πνεύμα. Οπωσδήποτε, 

διαφορές έχουμε, καλό είναι όμως, να τις προασπίζουμε και να τις 

προβάλλουμε για να το μάθει ο κόσμος.  

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ όλο το Διοικητικό 

Συμβούλιο.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και εμείς ευχαριστούμε, κύριε Καράμπελα.  

------------------------------ 

 «Ομιλητές Καταθέσεις απόψεων – Προτάσεις – Απαντήσεις» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Λίγκας έχει τον λόγο. Ο κ. Λίγκας είναι ο Πρόεδρος του 

ΣΑΥΣ.  

Κ. ΛΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος ΣΑΥΣ): Αγαπητέ Πρόεδρε, σεβαστοί συνάδελφοι, 

είμαι ο Πρόεδρος του Συνδέσμου Αποστράτων Αξιωματικών και Μονίμων 

Υπαξιωματικών που προέρχονται από τη ΣΜΥ του Στρατού Ξηράς, Λίγκας 

Κωνσταντίνος, Αντισυνταγματάρχης.  

 Περιληπτικά θα σας ενημερώσω –δεν θα σας κουράσω. Το θέμα που 

έχουμε ξεκινήσει για τον αγώνα, με πρώτο τον κ. Πρόεδρο Φαλτάιτς 

Δημήτριο, σας κάνω γνωστό το εξής: προ εννέα ετών, με είχαν καλέσει στη 

Σχολή Μονίμων Υπαξιωματικών στα Τρίκαλα, προκειμένου να πω τις 

απόψεις μου, εάν συμφωνούμε ή όχι, σαν Σύνδεσμος, να γίνει η Σχολή 

Μονίμων Υπαξιωματικών, με καταληκτικό βαθμό του Ανθυπασπιστού. 

Επιτελάρχης τότε, ήταν ο κ. Στεφανής και Διοικητής της ΣΜΥ ήταν ο 

Μπήκος, ο απόστρατος Στρατηγός. Αυτό, μετά την παρέμβαση του κ. 

Κωσταράκου, μπήκε στο Αρχείο.  

Επιπλέον, σας κάνω γνωστό ότι στις 19 Σεπτεμβρίου (προ ημερών), 

επισκεφθήκαμε τον Υφυπουργό Εθνικής Άμυνας, τον κ. Στεφανή και του 
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είπαμε ότι αυτή η πρότασή του είναι αδιανόητη και είμεθα όλοι αντίθετοι, οι 

Σύνδεσμοι και οι απόστρατοι Αξιωματικοί. Μου απάντησε το εξής και στο 

Διοικητικό Συμβούλιο: «Δεν είναι πρόταση δικιά μου. Είναι πρόταση των 

Αρχηγών Στρατού, Αεροπορίας και Ναυτικού. Και αυτή απόφαση, εάν 

εφαρμοστεί, θα εφαρμοστεί το 2025». Του είπα: «Είναι αδιανόητο αυτό που 

μας λέτε. Είναι αδύνατον να γίνει». Και μου είπε: «Δεν θα αποφασίσεις εσύ, 

κύριε Λίγκα, με το Συμβούλιό σου». Και σηκωθήκαμε και φύγαμε.  

Τη Δευτέρα, μεθαύριο, στις 18:00΄ ώρα το απόγευμα, το Διοικητικό 

Συμβούλιο έχουμε συνάντηση με τον Αρχηγό Στρατού για το ίδιο θέμα.  

Κύριε Πρόεδρε, σας κάνω γνωστό ότι ο Σύνδεσμός μας είναι στις ίδιες 

ράγες με τον δικό σας, όπως και ο αντίστοιχος Σύνδεσμος Βορείου Ελλάδος 

και Θράκης και σας στέλνουν τους χαιρετισμούς τους. Είμεθα  

μαζί. Εάν χρειαστεί, το ανηρτημένο πανό το δικό μας, με το σύνθημα: «Κάτω 

τα χέρια από τους Υπαξιωματικούς των Σχολών μας», θα είναι δίπλα στο δικό 

σας, μπροστά στην Πύλη του ΓΕΣ.  

Σας ευχαριστώ και σας εύχομαι υγεία, γιατί είστε ο πρωτοστάτης 

αγωνιστής για τα αιτήματά μας. Είμεθα υπόχρεοι και είμεθα κοντά σας. Σας 

ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Γονατάς, κατ’ εξαίρεση, για δύο λεπτά, έχει τον λόγο.  

Γ. ΓΟΝΑΤΑΣ (Επίτιμος Πρόεδρος Σ.Α.Σ): Κατ’ αρχήν, να πω ποιος είμαι. 

Είμαι ο Γονατάς, πρώην Πρόεδρος και Επίτιμος επί πολλά χρόνια, στον 

Σύλλογο της ΣΤΥΑ, παλιός. Αλλά και αρκετά χρόνια έμεινα και στην Ένωση 

Αποστράτων (καμιά δεκαριά πάλι, χρόνια). Συγνώμη που δεν μπορώ να 

μιλήσω πολλές φορές έτσι ελεύθερα, γιατί έχω πρόβλημα με την υγεία μου.  

 Το ίδιο το οποίο γίνεται σήμερα, δηλαδή που θέλουν να καθηλώσουν 

τους Υπαξιωματικούς, είχε γίνει και πριν μερικά χρόνια. Όμως, η αντίδραση 

ήταν πολύ μεγάλη. Έγινε μία πανελλαδική συγκέντρωση έξω από το 

Πεντάγωνο, με πανό και αφού προηγουμένως είχαμε πάει στα εν τη Βουλή 
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Κόμματα της εποχής εκείνης, στις Γραμματείες όμως (προσέξτε, κύριε 

Πρόεδρε της ΣΤΥΑ, στις Γραμματείες των Κομμάτων), όχι σε κάποιον 

Βουλευτή. Διότι δεν σου απαντούν. Οι Γραμματείες των Κομμάτων λοιπόν, 

ήταν υποχρεωμένες να μας απαντήσουν. Κλείσαμε ακόμα και τη 

συγκοινωνία, κύριοι. Ήμασταν πολλοί. Έγινε μία πολύ σωστή δουλειά. 

Μπορεί αυτό να γίνει και τώρα και πιστεύω, ανεξάρτητα του τι λέει ο κάθε 

Αρχηγός, γιατί οι Αρχηγοί είναι οι πρώτοι που σκύβουν το κεφάλι.  

Ακούστηκαν λοιπόν, πολλά μέσα σ’ αυτή την αίθουσα σήμερα. 

Συμφωνώ με όλους, δεν υπάρχει καμία διαφωνία. Θα μου επιτρέψετε όμως, 

να πω ότι συμφωνώ ιδιαίτερα με τον Αντιπρόεδρο της Ενώσεως 

Αποστράτων. Αυτά που είπε και που δεν τα είπε κανένας άλλος, έχουν βαθιά 

έννοια. Έτσι πιστεύω και εγώ, στα χρόνια αυτά που έχω μπερδευτεί, 20 

χρόνια τώρα, με τα θέματα των αποστράτων και της ΣΤΥΑ.  

Τι χρειάζεται όμως, για να γίνουν αυτά τα πράγματα: είπαμε, το πρώτο 

είναι να δώσουμε στα εν τη Βουλή Κόμματα, στις Γραμματείες –

επαναλαμβάνω– των Κομμάτων, για να πάρουμε απάντηση, να δώσουμε τη 

διαμαρτυρία μας. δεύτερον: περίπου μετά από ένα μήνα –υπολογίζω, αν θα 

συμφωνήσουν όλοι οι Σύλλογοι– θα πρέπει να δουλέψουμε πολύ στα 

τηλέφωνα, διότι αυτή δεν είναι συγκέντρωση, κύριοι, σήμερα. Αυτή δεν είναι 

συγκέντρωση! Έπρεπε να είναι οι εν ενεργεία πιο πολλοί από τους 

απόστρατους, γιατί γι’ αυτούς δουλεύουμε όλοι εμείς και γι’ αυτούς κατ’ 

επανάληψη, έχουμε φτάσει να στενοχωρούμεθα για την κατάντια στην οποία 

ορισμένοι θέλουν να μας φέρουν.  

Και θα σας πω και κάτι άλλο: αν ψάξετε, στα Γραφεία των Υπουργών 

Εθνικής Αμύνης, στα Γραφεία των Αρχηγών, ποιοι είναι μέσα εκεί 

Σύμβουλοι; Δεν είναι κανένας προερχόμενος απ’ τις Σχολές Υπαξιωματικών. 

Είναι οι άνθρωποι οι οποίοι θέλουν να διαχωρίζουν. Δηλαδή, είναι οι 

άνθρωποι που πιστεύουν ότι τα γαλόνια είναι συνάρτηση με την προέλευση. 
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Αυτοί είναι, κύριοι, μέσα σ’ αυτά τα Γραφεία. Και όποιος θέλει, να με 

διαψεύσει. Το έχω ζήσει αυτό, κατ’ επανάληψιν. Και το έχω ζήσει, διότι όλοι 

μας πιστεύουμε σε κάποιο Πολιτικό Κόμμα και μπορούμε και τα μαθαίνουμε 

αυτά τα πράγματα.  

Άρα λοιπόν, υπάρχει σχέδιο. Ποιος, ρωτάω (ρωτάω) κύριοι, ποιος δεν 

θα δει στον δρόμο αύριο, έναν Σμηνία, Επισμηνία, που να είναι 40 – 50 ετών 

και δεν θα πει: «Αυτός για να είναι ακόμη Σμηνίας, είναι αγράμματος»! Έτσι 

θα πει. Και είναι φυσικό να το πει αυτό το πράγμα. Το ίδιο βιολί –

επαναλαμβάνω και τελειώνω– έχει ξαναγίνει. Όμως, αυτή η μεγάλη τότε 

συγκέντρωση, που έγινε έξω από το Πεντάγωνο, είχε αποτέλεσμα. Αλλά θα 

πρέπει, όπως σας είπα, να γίνουν ορισμένες δουλειές πρώτα.  

Επίσης, θα πρέπει ο Σύλλογος να βγάλει άδεια από την Αστυνομία, για 

να κάνουμε μία τέτοια συγκέντρωση.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Είναι γνωστές οι διαδικασίες, κύριε Γονατά, τις έχουμε 

αναγνώσει.  

Γ. ΓΟΝΑΤΑΣ: Θα πρέπει να πάμε να βρούμε δημοσιογράφους, να είναι 

δημοσιογράφοι εκεί. Αν δεν υπάρχουν αυτά τα πράγματα, δεν κάνουμε 

τίποτα. Εγώ να βλέπω εσάς και εσείς εμένα!  

 Και θα πρέπει επίσης, να φροντίσουμε και τα Παραρτήματα, κύριε 

Πρόεδρε της ΣΤΥΑ. Δηλαδή, θα πρέπει να έρθουν και από τα Παραρτήματα. 

Βέβαια –δεν λέω– από την Κρήτη που είναι και πολλά τα έξοδα, δεν θα 

μπορέσουν να έρθουν, αλλά θα πρέπει να υπάρχει και κάποια 

χρηματοδότηση. Δόξα τω Θεώ, τώρα ο Σύλλογος δεν πληρώνει νοίκι, έχει 

ιδιόκτητο και συγχαρητήρια, πάλι. Τα έχω ξαναπεί τα συγχαρητήρια, που 

φτάσατε κύριε Πρόεδρε, να έχουμε οίκημα δικό μας και να είναι και μάλιστα 

και εδώ κοντά, που έχουμε ορισμένα προβλήματα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Έχουμε μεγάλο αριθμό ομιλητών, κύριε Γονατά, σας 

παρακαλώ πάρα πολύ.  
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Γ. ΓΟΝΑΤΑΣ: Αυτά είχα να πω. Και επίσης, θα πρέπει να μας απασχολήσει 

αυτό που είπε ο κ. Κρανιάς: Ομοσπονδία! Σύλλογοι, κύριοι, υπάρχουν (για 

να μην πω: εκατομμύρια), λέω κάποιες εκατοντάδες. Υπάρχουν πάρα πολλοί 

Σύλλογοι. Ομοσπονδία. Γιατί η Ομοσπονδία είναι Όργανο, στο οποίο δεν 

μπορεί κανείς να του πει: «Δεν σε δέχομαι». Τους Συλλόγους, άμα θέλει τους 

δέχεται. Τι είναι ο Σύλλογος; Είναι κάποια μικρή κατηγορία (είτε μικρή, είτε 

μεγάλη).  

 Σας ευχαριστώ πάρα πολύ και εύχομαι καλή επιτυχία.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και εμείς.  

 Ο κ. Παράκατης, είναι Αξιωματικός εν ενεργεία, Επισμηναγός και  

έχει τον λόγο. Εάν συνάδελφοι οι οποίοι θέλουν να ομιλήσουν και έχουν 

καλυφθεί από τους προλαλήσαντες, παρακαλώ να μην έρθουν, γιατί αρχίζουν 

σιγά – σιγά από την αίθουσα να απομακρύνονται.  

Ν. ΠΑΡΑΚΑΤΗΣ: Καλημέρα. Είμαι ο Επισμηναγός Μηχανικός Παράκατης 

Νικόδημος, της 40ης ΣΤΥΑ, είμαι εν ενεργεία ακόμα, υπηρετώ στην 

Ελευσίνα.  

 Λίγο – πολύ, με κάλυψαν οι προλαλήσαντες συνάδελφοι. Δυστυχώς, 

θα συμφωνήσω και με τον κ. Αντιπρόεδρο, Αμερικανοποίηση πάμε να γίνει 

στις Ένοπλες Δυνάμεις, να κάνουμε ένα Αμερικανικό πρότυπο, το οποίο 

όμως, δεν μπορεί να βρει πρόσφορο έδαφος στις Ελληνικές Ένοπλες 

Δυνάμεις, λόγω καθαρά, νοοτροπίας. Δεν στέκεται αυτό το σύστημα στην 

Ελλάδα. Η όλη προσπάθεια που ξεκίνησε και από το 2008, αλλά ειδικά το 

2015, για να αλλάξουμε το Σώμα, να το κάνουμε Υπαξιωματικών, υπήρχαν 

κάποια τεχνικά κομμάτια, θα μπορούσα να πω. Ενώ υπήρχε η Σχολή 

Μονίμων Υπαξιωματικών Ναυτικού, υπήρχε η Σχολή Μονίμων 

Υπαξιωματικών του Στρατού, σ’ εμάς υπήρχε η ΣΤΥΑ, που ήταν Τεχνικών 

Υπαξιωματικών. Δεν υπήρχε πουθενά το ‘‘Μόνιμος’’ μέσα. Πώς έπρεπε 

λοιπόν, να παρακάμψουμε αυτό το εμπόδιο (θα μπορούσα να το πω εγώ); 



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ 5ης  ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2019                                                                         49 

 

ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΕΚΤΑΚΤΗΣ ΓΕΝ. ΣΥΝ/ΣΗΣ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ ΣΤΥΑ             49 

Κάναμε τη ΣΜΥΑ, απλά, σε μια νύχτα. Και ξεπεράστηκε αυτό το πρόβλημα, 

για να έρθουμε στο επόμενο, πώς θα κάνουμε τώρα τις Σχολές 

Υπαξιωματικών.  

 Όλο αυτό όμως το πρόβλημα, το οποίο εξελίχθηκε, συνοδεύτηκε –αυτό 

είναι προσωπική μου άποψη και πιστεύω την πιστεύετε πάρα πολλοί– ότι είχε 

ως σκοπό την προσαρμογή των μισθών. Μισθολογικό κόστος είναι όλο αυτό 

το πράγμα. Και αυτό το βλέπουμε βέβαια, γιατί δεν είναι τυχαίο ότι 

ψηφίστηκε και ο Νόμος να πληρωνόμαστε με τον βαθμό που φέρουμε. Δεν 

έγινε τώρα, έγινε (ο Ν. 4407 είναι) το 2016  να πληρωνόμαστε με αυτόν που 

φέρουμε. Γιατί εγώ τώρα σαν Επισμηναγός έπρεπε να παίρνω του 

Αντισμηνάρχου; Ταξιάρχου;  

 Ο ένας στόχος είναι αυτός. Θεωρώ ότι για ένα σύγχρονο κράτος, όπως 

θέλει να λέγεται το Ελληνικό, που πιστεύω, είναι το μοναδικό στον κόσμο 

που έχει παραγωγικές Σχολές Υπαξιωματικών και εφόσον θέλησαν να τις 

αναβαθμίσουν, να τις κάνουν τριετείς, να θέλουν να φέρουν το Σώμα στα 

πλαίσια του 1880! Στρατιωτικό Σχολείο Υπαξιωματικών, υπήρξε αυτό, το 

1880. Βέβαια, απ’ αυτό το Σχολείο αποφοίτησαν μεγάλοι άνθρωποι: 

Πλαστήρας –όπως είπαν και οι προλαλήσαντες– Κονδύλης, Καρακίτσος, 

Κατσιμήτρος. Απ’ αυτό το Σχολείο.  

 Φτάσαμε λοιπόν τώρα, να έχουμε με 15.000 – 18.000 μόρια μαθητές, 

που εισέρχονται στις Σχολές Υπαξιωματικών και τους ζητούμε ουσιαστικά, 

τι; Να κάτσουν αιώνια κολλημένοι σε ένα βαθμό, ο οποίος δεν πρόκειται να 

έχει καμία εξέλιξη –και όχι μόνον αυτό– ούτε στρατολογική, ούτε σαν 

βαθμολογική, αλλά ούτε οικονομική. Όλοι αυτοί οι μαθητές τώρα, μπαίνουν 

με όνειρα μέσα, μπαίνουν στις Σχολές με ελπίδες ότι θα πάνε να προσφέρουν. 

Και αποτελούν τώρα, μία φοβερή εφεδρεία και για την ανάληψη καθηκόντων 

υψηλότερου βαθμού. Πώς ξεκινάμε: ξεκινάμε από τις πίστες, ξεκινάμε από 

τα χαρακώματα, στα καράβια και εξελισσόμαστε σιγά – σιγά, πάμε σε 
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Προϊστάμενοι Συνεργείων, στους ποιοτικούς ελέγχους (στην Αεροπορία 

τουλάχιστον, έτσι είμαστε).  

Και από εκεί και πέρα όμως, επειδή αρχίζουν και μειώνονται και στις 

Σχολές ΑΣΕΙ, αρχίζουν και πέφτουν οι υποψήφιοί τους σε αριθμούς, μια καλή 

εξέλιξη και για εμάς είναι να μπορούμε να προσφέρουμε και εμείς και να 

συντρέχουν οι λόγοι εξέλιξης οι δικοί μας. Δηλαδή, εμείς να εξελισσόμαστε 

και όχι να πάρουμε τις θέσεις τους (γιατί πιστεύουν ότι θα πάρουμε τις θέσεις 

τους). 

Γίνεται χαμός στο διαδίκτυο! Έχουν ξεκινήσει κόντρες και αυτό είναι 

το άσχημο. «Εγώ είμαι ΑΣΕΙ, εσύ είσαι ΑΣΣΥ. Θα μου φας τη θέση; Και ποιος 

είσαι εσύ;», πράγματα τα οποία τα θεωρώ αδιανόητα! Εδώ ουσιαστικά πρέπει 

να συνεργαζόμαστε και όχι να μπούμε σε μία σύγκρουση, γιατί έχουμε μπει 

σε μία σύγκρουση Τάξεων πλέον, οι ΑΣΕΙ με τους ΑΣΣΥ. Αδιανόητα 

πράγματα! Βέβαια, υπάρχουν τώρα Αξιωματικοί δύο ταχυτήτων: οι ΑΣΕΙ και 

οι ΑΣΣΥ. Και βέβαια, το ότι υπάρχουν Αξιωματικοί δύο ταχυτήτων, το 

βλέπουμε και στα Μισθολόγια και μας λένε: Αξιωματικοί Β΄ κατηγορίας. 

Αξιωματικοί Β΄. Το λένε. Αλλά πάντα όμως, υπήρχε μία διαστρωμάτωση. 

Ειδικά εμείς, οι κατώτεροι και οι ανώτεροι συνεργαζόμαστε, ανεξαρτήτου 

προελεύσεως, για τον κοινό σκοπό.  

Το κακό είναι όμως, ότι δεν έχουμε δικαιώματα. Και όταν λέω: 

δικαιώματα, τι εννοώ: υπάρχουν συνάδελφοι οι οποίοι τελειώνουν 

Πανεπιστήμια, αληθινά Πανεπιστήμια, Πολυτεχνεία. Κάνουν αναφορές και 

δεν τους απαντάει και κανένας. Έχω συναδέλφους τέτοιους, συμμαθητές μου. 

Απόφοιτος Αεροναυπηγικής ο άλλος. Τέσσερις αναφορές έκανε για να του 

απαντήσουν και τους απείλησε με δικηγόρο. Δεν έχουμε μία εξέλιξη, να πάει 

ένα Μεταπτυχιακό. Όλα αυτά επιφέρουν πικρία. Και πικρία στους μικρούς. 

Και εφόσον αρχίζει να επιφέρουν πικρία, ξέρετε, αυτά δημιουργούν άλλα 

προβλήματα. Και η κόντρα γίνεται πλέον ανοιχτά.  
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Θα συμφωνήσω –πρέπει να το είπε ο κ. Ροζής– ότι: ναι, άμα έχει πτυχίο 

και μπορεί να εξελιχθεί, να εξελιχθεί. Γιατί; Δεν πάει να είναι ΕΠΟΠ, εμένα 

δεν με απασχολεί αυτό. Εάν μπορεί να υπάρξει στην κατηγορία του 

Αξιωματικού, να πάει. Γιατί να μην πάει; Ο άνθρωπος είναι ικανός. Να μου 

πείτε τώρα: η Διοίκηση έχει να κάνει με το πτυχίο; Όχι. Όχι πάντα. Αλλά, 

ποιος μας λέει ότι ακόμα και αυτοί που αποφοιτούν από τις ΑΣΕΙ είναι ικανοί 

να διοικούν;  

 

ΜΕΛΟΣ: (παρεμβαίνει εκτός μικροφώνου και δεν καταγράφεται). 

Ν. ΠΑΡΑΚΑΤΗΣ: Υπάρχει το σύστημα. Επειδή εσείς περάσατε τις Σχολές, 

έχετε περάσει τα Σχολεία, δεν τέθηκε ποτέ το θέμα, εάν κάποιος εξ ημών 

είναι ικανός να διοικήσει. Δεν τέθηκε. Και επειδή τέθηκε και το θέμα 

εμπάθειας –που είπε– υπάρχει εμπάθεια. Εγώ το διαπίστωσα στον καινούργιο 

Νόμο, τον Ν. 3883. Είναι πραγματικά, γελοίο αυτό. Πραγματικά! Αλλά είναι 

άρθρο, αρ. 25 παρ. 4 «Αξιωματικοί προάγονται επ’ ανδραγαθία στον επόμενο 

βαθμό, εφόσον δεν είναι ανώτερος του καταληκτικού τους». Δηλαδή, ένας 

μαχητής κρίνεται από την προέλευσή του. Ένας γενναίος κρίνεται από την 

προέλευσή του. Γελοία πράγματα! Αυτά όμως υπάρχουν. Υπάρχουν και 

δυστυχώς, θα συνεχίσουν να υπάρχουν.  

Κλείνοντας τώρα, παρ’ όλο ότι δεν υπήρξα αυτήκοος μάρτυρας, 

ειπώθηκε από Ανώτατο Αξιωματικό (Ανώτατο!), ότι: «Αν δώσουμε στους 

Υπαξιωματικούς αυτά που δικαιούνται, θα σηκωθούν να φύγουν όλοι από την 

Αεροπορία» (ήταν Αεροπόρος). Εγώ θα του απαντήσω το εξής, ότι: ένας 

Στρατιωτικός μένει, αν τον πληρώνεις καλά, τον εκτιμάς, τον ακούς, τον 

προάγεις, τον εμπλέκεις στις αποφάσεις, τον αναπτύσσεις, του δίνεις 

προκλήσεις και τέλος, τον σέβεσαι. Εμείς όμως στην Αεροπορία, δυστυχώς 

βιώνουμε άλλα πράγματα. Και αυτό, επειδή το έγραψα κάπου, ο συμμαθητής 

μου ο Βαγγέλης Γάσπαρης μου το έκανε λογοπαίγνιο, το οποίο αξίζει να σας 
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το πω: «Σε προάγω, αλλά δεν σ’ αναπτύσσω. Σε εμπλέκω σε αποφάσεις, αλλά 

ούτε σε ακούω, ούτε σε σέβομαι. Σου δίνω την πρόκληση, αλλά ούτε σε 

πληρώνω καλά, ούτε σ’ εκτιμώ. Ε, μην τα θες και όλα δικά σου. Στο τέλος, θα 

σηκωθείς και θα φύγεις από αχαριστία». Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και εμείς ευχαριστούμε.  

 Ο κ. Βούλγαρης παρακαλώ, έχει τον λόγο.  

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ (πρώην Γενικός Γραμματέας Σ.Α.Σ): Γεια σας. Είμαι ο 

Νίκος Βούλγαρης, 32α ΣΤΥΑ.  

 Σήμερα είναι μία ιστορική ημέρα. Ποτέ άλλοτε, στα 13 χρόνια που 

ασχολούμαι με τα κοινά, δεν είδα τις τρεις Ενώσεις εδώ, όλους τους 

Συλλόγους εδώ, δύο Ομοσπονδίες Στρατιωτικών εν ενεργεία, με μελανό 

σημείο την απουσία του Συλλόγου Αποφοίτων ΣΑΣΙ. Θα πρέπει να 

τοποθετηθούν οι κύριοι. Είναι όλος ο κόσμος εδώ σήμερα, χάριν του 

Συλλόγου, εκτός από τους κυρίους. Βάλτε το στο μυαλό σας, δουλέψτε το, 

τα συμπεράσματα δικά σας. 

 Θα σας πω ορισμένες παραδοχές. Παραδοχή πρώτη: τα 37 χρόνια 

λειτουργίας του Συλλόγου, ό,τι έχει πετύχει, το έχει πετύχει με ένα slogan: 

ήταν άοσμος και άχρωμος πολιτικά. Γιατί το λέω: σήμερα, δεν ξέρω αν το 

καταλάβατε, είχαμε δύο Συλλόγους – Ομοσπονδίες, δεν ξέρω αν είναι εδώ 

και με ακούνε… 

ΜΕΛΟΣ: Εδώ είναι.  

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Ωραία. Πιθανόν, καταλάβατε ότι είναι εν ενεργεία, αλλά 

είναι από ένα στρατόπεδο ο άλλος και από ένα στρατόπεδο ο άλλος.  

Ν. ΠΑΡΑΚΑΤΗΣ: Διαφωνούμε. Δεν υπάρχει στρατόπεδο.  

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Χρώμα;  

Ν. ΠΑΡΑΚΑΤΗΣ: Ούτε χρώμα.  
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Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Ούτε χρώμα. Γιατί είστε μόνοι σας εσείς και γιατί είστε 

μόνοι σας, εσύ Ανέστη; (πού είναι ο Ανέστης; έφυγε;) γιατί είναι μόνος του 

ο Ανέστης;  

Δ. ΡΩΤΑΣ: (παρεμβαίνει εκτός μικροφώνου και δεν καταγράφεται).  

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Δυο λεπτά, κύριε Ρώτα.  

Ν. ΠΑΡΑΚΑΤΗΣ: Δεν υπάρχουν χρώματα και τέτοια… 

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Ε, πώς τότε;  

Ν. ΠΑΡΑΚΑΤΗΣ: Κάποια Κόμματα ήθελαν να διασπάσουν το τέτοιο και 

έφεραν τέτοιο και δεν σεβάστηκαν τις δικαστικές αποφάσεις.  

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Ωραία, λοιπόν. Εφόσον δεν έχετε χρώματα, εγώ προτείνω 

το εξής: Ομοσπονδία των Σχολών Αποφοίτων τώρα (τώρα!) και ελάτε μαζί 

μας. Απόφοιτοι είστε. Απόφοιτοι είστε, των Σχολών. Ελάτε λοιπόν όλοι μαζί, 

χωρίς Κόμματα, χωρίς προσχήματα, χωρίς οτιδήποτε άλλο. Ωραία είναι να 

λέμε από το βήμα: «Η ισχύς εν τη ενώσει», αλλά πρέπει να το κάνουμε και 

πράξη, να φαίνεται.  

ΕΜ. ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Εμείς είμαστε απόστρατοι. Αυτοί πρέπει να 

φαίνονται.  

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Μάλιστα. Δεύτερη παραδοχή, όπως λέει ο κ. 

Αναγνωστάκης. Δεύτερη παραδοχή: δεν έχω κανένα όφελος, που είμαι εδώ 

σήμερα. Θα μπορούσα να ήμουν με τη γυναικούλα μου, να απολαμβάνω το 

Σαββατοκύριακο. Δεν με αφορά το θέμα κατ’ ουσίαν. Είπε ο κ. Λιούτας, ο 

συμμαθητής μου, ότι αγωνιζόμαστε για τους μόνιμους, για τους εν ενεργεία. 

Γι’ αυτούς παλεύουμε. Δεν έχω κανένα όφελος αν δεν θα γίνει, ή αν θα γίνει 

Σώμα Υπαξιωματικών, εγώ που είμαι απόστρατος. Δεν δέχομαι όμως την 

ισοπέδωση. Αυτό είναι το ζητούμενο, λοιπόν. Αν θέλουμε να προσφέρουμε.  

 Κύριε Ρώτα σήμερα, με μπερδέψατε. Ειλικρινά με μπερδέψατε. Θα σας 

πω. Διότι ξεκινήσατε: «Δεν είναι ακόμα…, δεν το ξέρουμε…» και από την 

άλλη, σαν να κατάλαβα ότι είστε αντίθετος. Ξεκάθαρες θέσεις θέλω από τις 
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Ενώσεις όλων. Εγώ θέλω ξεκάθαρη θέση. η θέση είναι: «Συμφωνώ με το 

Σώμα Υπαξιωματικών;» και να μην παίζουμε με τις λέξεις, ότι: «Υπάρχει 

Σώμα Υπαξιωματικών; Μήπως δεν υπάρχει;». Όχι. Έτσι όπως το θέλει ο κ. 

Στεφανής αυτή τη στιγμή, δεν υπάρχει Σώμα Υπαξιωματικών. Ξεκάθαρα 

πράγματα. Ξεκάθαρα πράγματα!  

Θέλει να μας κάνει Σώμα Υπαξιωματικών; Με γεια του, με χαρά του! 

Πώς το θέλει το Σώμα των Υπαξιωματικών; Καθαρά, να τελειώνει στον 

βαθμό του Ανθυπασπιστή; Να προαγόμαστε βάσει θέσεων; Διότι το σχέδιο 

που ανακρούσαμε το 2008, που είπε ο κ. Καράμπελας, έτσι έλεγε. Έλεγε: 

Ανθυπασπιστής στον καταληκτικό βαθμό και κάθε χρόνο θα λέμε: «Θέλουμε 

δύο Αξιωματικούς Ηλεκτρολόγους. Θέλουμε δύο Αξιωματικούς Μηχανικούς. 

Θέλουμε τρεις Μηχανικούς ΤΗ. Θέλουμε πέντε Radar». Θα δίνουν εξετάσεις 

όλοι και θα μπαίνουν, δεν ξέρουμε ποιοι. Αυτό ήταν το πνεύμα τότε. 

Ξεκάθαρες θέσεις, κύριε Ρώτα. Πραγματικά ξεκάθαρες.  

Μία ένσταση για το θέμα το αν θα βγαίνουμε Επισμηνίες, Αρχισμηνίες. 

Ο Σύλλογος και οι Σύλλογοι, τότε, με το Νομοσχέδιο, είχαμε πει ότι εφόσον 

έγινε τριετία, είχαμε ζητήσει του Επισμηνία. Δεν με χαλάει, αν θέλετε να 

βγαίνουμε Αρχισμηνίες, βασικά. Είχαμε πει ότι πρέπει να κατοχυρωθούν τα 

επαγγελματικά δικαιώματα, τα οποία ο κ. Ροΐδης ήταν πολύ σαφής στο ότι 

χρονικά βγήκε πρώτα το Σώμα Υπαξιωματικών και μετά το Στρατιωτικό 

Πανεπιστήμιο.  

Σκεφθείτε τα αυτά. Δεν είναι τυχαία, είναι αλληλένδετα και πρέπει να 

τα έχουμε βαθιά μέσα στο μυαλό μας.  

Μία άλλη παραδοχή: ο φίλος μου Ανέστης Τσουκαράκης είπε ότι: «Το 

συζητάμε… το συζητάμε… και το ΣΜΥΑ το συζητήσαμε, αλλά τελικά έγινε». 

Δεν έχει τελειώσει το ΣΜΥΑ ακόμα. Το ΣΜΥΑ δεν το έχουμε χωνέψει, δεν 

το δεχόμαστε και δεν έχει τελειώσει.  

~~~~~~ Χειροκροτήματα ~~~~~ 
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Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Λοιπόν, δεν θα το αφήσουμε να περάσει έτσι. Βέβαια, αν 

περάσει του κ. Στεφανή, είναι σίγουρο ότι οι Σχολές (εδώ το σημειώνω, 

θυμηθείτε την ημέρα),  θα καταργηθούν, οπότε πάει και η ονομασία, πάνε και 

όλα.  

 Και ο προηγούμενος συνάδελφος, που είπε ότι ίσως ήταν μία 

αλληλουχία αποφάσεων, μας ενοχλούν οι τρεις Σχολές των Υπαξιωματικών, 

της Αεροπορίας τις κάνουμε μία. Μας ενοχλεί που αυτοί έχουν το: τεχνικός. 

Να το κάνουμε: μόνιμος.  

 Παρεμπιπτόντως, ο απουσιάζων Πρόεδρος του ΣΑΣΙ, ήταν ο πρώτος 

που είχε πει: «O.k.» για τη ΣΜΥΑ.  

ΜΕΛΟΣ: (παρεμβαίνει εκτός μικροφώνου και δεν καταγράφεται).  

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: ΣΜΥΑ. ΣΜΥΑ είχε πει, του άρεσε το όνομα, μια χαρά 

ήταν! Απών σήμερα. Απών!  

ΜΕΛΟΣ: Τυχαίο.  

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Ναι, τυχαίο. Τελείως τυχαίο, εντάξει!...  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Να συντομεύουμε λιγάκι, κύριε Βούλγαρη, σας παρακαλώ.  

Ν. ΠΑΡΑΚΑΤΗΣ: Για να τελειώνουμε, σήμερα πρέπει να αποφασίσουμε σε 

ένα κοινό ανακοινωθέν, Ψήφισμα πείτε το, ό,τι θέλετε. Όσοι συμμετέχουν 

σήμερα εδώ και αποδέχονται, βάζουν την υπογραφή τους στο κείμενο αυτό: 

«Δεν δεχόμαστε το Σώμα Υπαξιωματικών, με τη μορφή που θέλει ο κ. 

Στεφανής». Τελεία και παύλα! Αυτό ήταν το ζητούμενο της Έκτακτης 

Γενικής Συνέλευσης. Όσοι λοιπόν, αυτό το δέχονται, βάζουν την υπογραφή 

τους από κάτω. Οι υπόλοιποι, για την ιστορία, θα ελεγχθούν.  

 Δεύτερον, Ομοσπονδία από τους Συλλόγους, τώρα. Τώρα. Και αν 

θέλουν οι αγαπητοί οι εν ενεργεία, να συνεταιριστούμε στην Ομοσπονδία. Αν 

δεν θέλουν, ας πολεμάνε με διαφορετικά μετερίζια. Συγνώμη, εμένα δεν με 

εκφράζει. Θα ήθελα μία Ομοσπονδία, που να είναι  μ ι α ! Μόνο μία. 
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Τελείωσε! Δεν είναι τυχαίο, που στη Γερμανία έχουν μία Ομοσπονδία για 

τους Απόστρατους και είναι όλοι μέσα.  

ΜΕΛΟΣ: Και στην Ελβετία το ίδιο: μία.  

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Πρέπει επιτέλους, να κάνουμε πράξη αυτό που λέμε όλοι: 

«Η ισχύς εν τη ενώσει». Ας μην μείνουμε στα λόγια είναι ευκαιρία, ας στην 

πάρουμε και ας κάνουμε πράξεις. Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Λιούτας έχει τον λόγο.  

Κ. ΛΙΟΥΤΑΣ: Κύριοι, όπως είπα και προηγουμένως, είμαι ο Σμηναργός ε.α. 

Κώστας Λιούτας, πρώην Πρόεδρος της ΕΑΑΑ Παραρτήματος Λάρισας. Να 

ζητήσω την κατανόησή σας για τον χρόνο που θα μου διαθέσετε, εγώ ήρθα 

από τη Λάρισα με τον κ. Καράμπελα και τον κ. Παπαδόπουλο, θα 

επιστρέψουμε πίσω.  

ΜΕΛΟΣ: Ο κ. Καράμπελας από τον Βόλο, όχι από τη Λάρισα.  

Κ. ΛΙΟΥΤΑΣ: Τώρα λειτουργούμε πανθεσσαλικά, έχουμε Περιφέρεια.  

 Ο κ. Καββούρης (που δεν τον βλέπω εδώ) είπε αυτά τα οποία θα 

αναφέρω, μίλησε για ανθρώπους που φοράνε μάσκα και τυφλοπόντικες. Και 

κυρίως, θα αναφερθώ σε αυτούς, γιατί πιστεύω ότι μία μεγάλη μερίδα 

συναδέλφων Αξιωματικών ΑΣΕΙ δεν ενστερνίζονται αυτές τις προτάσεις, 

ούτε και συμφωνούν με αυτές.  

 Κύριε Πρόεδρε του Σ.Α.Σ, κύριοι Πρόεδροι και Μέλη των 

Διοικητικών Συμβουλίων και φορέων, κυρίες και κύριοι, αγαπητοί 

συνάδελφοι, για άλλη μία φορά, τα τελευταία χρόνια, βρισκόμαστε ενώπιον 

σημαντικών αποφάσεων, που θα πλήξουν αυτή τη φορά με καίριο και 

τελειωτικό τρόπο, τη ραχοκοκαλιά των Ενόπλων Δυνάμεων, που είναι οι 

Υπαξιωματικοί και κατ’ επέκταση, τις ίδιες τις Ένοπλες Δυνάμεις.  

Ποτέ στην ιστορία των Ενόπλων Δυνάμεων δεν βρέθηκαν τόσο 

πρόθυμοι ηγέτες, πολιτικοί και στρατιωτικοί, να ανταποκριθούν στα 

κελεύσματα μίας μειοψηφίας παλαιολιθικής νοοτροπίας, η οποία διέπετε από 
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ρατσισμό έναντι των Υπαξιωματικών. Δυστυχώς, η λέξη: ρατσισμός, δεν 

είναι υπερβολή. Ο ρατσισμός είναι υπαρκτός στις Ένοπλες Δυνάμεις και είναι 

πλέον καιρός, να σταματήσουμε να προσποιούμαστε πως δεν υπάρχει. Είναι 

και αυτό ένα από τα θέματα ταμπού, που σχεδόν ποτέ δεν αποτέλεσε 

αντικείμενο δημόσιας συζήτησης και προβολής από μία παρεξηγημένη 

αντίληψη, που θέλει τις Ένοπλες Δυνάμεις στο απυρόβλητο και έξω από κάθε 

έννοια κριτικής, ακόμα και αν παραβιάζονται συνταγματικές διατάξεις, ή και 

βασικά δικαιώματα, όπως είναι ο σεβασμός της προσωπικότητας του άλλου.  

Αφού  πρώτα διαχώρισαν το Προσωπικό σε Α, Β και Γ κατηγορίας, 

τώρα προτείνουν τη δημιουργία μίας ξεχωριστής ομάδας, το Σώμα των 

Υπαξιωματικών, με καταληκτικό βαθμό του Ανθυπασπιστή, το οποίο, 

υποτιμώντας τη νοημοσύνη μας, κυνικά και ψευδόμενοι, χωρίς αιδώ, 

βαφτίζουν ως αναβάθμιση των Υπαξιωματικών. Το σχέδιο είναι παλιό, έχει 

ως υπόβαθρο μία ταξική αντίληψη και υποστηρίζεται από άτομα που 

θεωρούν ότι η αποφοίτηση από μία Σχολή Αξιωματικών, τους περιβάλλει με 

ανωτερότητα έναντι των Υπαξιωματικών, που θεωρούνται κατώτερα όντα.  

Το έγγραφο του ΥΦΕΘΑ αναφέρει: «Στο πλαίσιο της μετεξέλιξης των 

Ενόπλων Δυνάμεων». Πότε αυτό το πλαίσιο έγινε γνωστό στους 

ενδιαφερόμενους και τους αρμόδιους φορείς; Προφανώς, δεν υπάρχει κανένα 

πλαίσιο μετεξέλιξης, εκτός της συνεχούς υποβάθμισης και μείωσης της 

προοπτικής των Υπαξιωματικών, το οποίο προσχηματικά πρέπει να το 

εντάξουμε σε ένα ευρύτερο πλαίσιο αοριστολογίας, γενικολογίας και 

δημιουργίας εντυπώσεων, κάνοντας χρήση ηχηρών λέξεων, όπως η 

μετεξέλιξη, με στόχο την παραπλάνηση και την εξαπάτηση, κυρίως όσων θα 

κληθούν να βάλουν την υπογραφή τους, ή να δώσουν τη ψήφο τους για τη 

διάλυση των Ενόπλων Δυνάμεων, γιατί περί αυτού θα πρόκειται.  

Με δύο παραγράφους, τεσσάρων σειρών η κάθε μία, ξεθεμελιώνουν το 

πιο σημαντικό οικοδόμημα της χώρας, που είναι οι Ένοπλες Δυνάμεις. Το 
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έγγραφο δεν συνοδεύεται ως συνήθως, από καμία μελέτη, που να 

προσδιορίζει τους λόγους που υπαγορεύουν την ανάγκη για τη δημιουργία 

του Σώματος των Υπαξιωματικών, ενώ είναι εμφανές ότι τα κίνητρα 

δημιουργίας του δεν είναι οργανωτικά, αλλά συντεχνιακά, με έντονα ταξικά 

χαρακτηριστικά.  

Σήμερα που μιλάμε, η συντριπτική πλειοψηφία των Υπαξιωματικών, 

έχει πλήρη άγνοια για το θέμα και δεν θα το συζητούσαμε καν, εάν δεν 

ερχόταν στο φως το συγκεκριμένο έγγραφο, ως δημοσιογραφική επιτυχία. 

Όλα εν κρυπτώ και παραβύστω, προκειμένου να δημιουργηθούν 

τετελεσμένα, να αιφνιδιαστούν οι πάντες και με διαδικασίες express, να 

τελειώνουμε με τη σταδιοδρομία του Υπαξιωματικού ως Αξιωματικού. 

Θέλουν τον Υπαξιωματικό απόλυτα ελεγχόμενο, χωρίς προσωπικότητα, που 

θα υπηρετεί την ελίτ της μίας μοναδικής κατηγορίας.  

Στην Ελλάδα, αρκεί από μόνη της η επιλογή στα 18 σου χρόνια, να 

εισέλθεις σε μία Σχολή Αξιωματικών, για να σου εξασφαλίσει μία 

αξιοζήλευτη καριέρα, άσχετα από προσόντα, δεξιότητες, ικανότητες, συνεχή 

προσπάθεια για βελτίωση, αριστεία κ.λπ. Σχεδόν όλοι, ακόμα και αυτοί που 

δεν άνοιξαν ποτέ στη ζωή τους ένα βιβλίο, πέρα από τα σχολικά και δεν 

κοπίασαν για τίποτα, θα γίνουν Ανώτατοι Αξιωματικοί και Στρατηγοί, 

φαινόμενο που δεν έχει παγκόσμιο προηγούμενο! Οι δεσμοί της Σχολής είναι 

τόσο καλά σφυρηλατημένοι, ώστε ακόμα και ο πιο ανίκανος, του οποίου η 

παρουσία αποτελεί όνειδος για κάθε Αξιωματικό, θα έχει μία ανεμπόδιστη 

υπηρεσιακή διαδρομή, πολλές φορές ίσως και καλύτερη από άριστους 

συναδέλφους του, αρκεί να είναι κατάλληλα δικτυωμένος.  

Από την άλλη πλευρά, η επιλογή να εισέλθει κάποιος νέος, στην ηλικία 

των 18 ετών σε Σχολή Υπαξιωματικών, θα λειτουργήσει ως αξεπέραστο 

εμπόδιο, άσχετα από ικανότητες, κόπους, συνεχή προσπάθεια για ατομική 

βελτίωση και απόκτηση νέων δεξιοτήτων και γνώσεων. Εκατοντάδες 
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Υπαξιωματικοί, χωρίς καμία διευκόλυνση από την Υπηρεσία –θα έλεγα, το 

ακριβώς αντίθετο– είναι πτυχιούχοι Πανεπιστημιακών και Πολυτεχνικών 

Σχολών, έχοντας 2 ή 3 έτη ανώτερης εκπαίδευσης στη Σχολή και 4 ή 5 έτη 

ανώτατης εκπαίδευσης, σύνολο 6 ή 7 έτη, πολλοί δε από αυτούς και με 

μεταπτυχιακά διπλώματα, δηλαδή 10 έτη μεταλυκειακές ανώτατες σπουδές 

και όμως, καμία προοπτική δεν τους προσφέρεται στα πλαίσια των Ενόπλων 

Δυνάμεων, ούτε καν μισθολογικής εξέλιξης, ενώ μετά από 20 και πλέον έτη 

υπηρεσίας, εξελίσσονται σε Αξιωματικούς Β κατηγορίας.  

Σε ποια άλλη χώρα του κόσμου, η ηγεσία των Ενόπλων Δυνάμεων θα 

διέθετε τέτοιου επιπέδου Προσωπικό και θα το άφηνε ανεκμετάλλευτο, 

θέτοντας συνεχώς φραγμούς και επιδιώκοντας τη συνεχή υποβάθμισή τους; 

Στις Ηνωμένες Πολιτείες, χώρα που προσελκύει την παγκόσμια αφρόκρεμα 

της διανόησης, δίνοντας απίστευτα κίνητρα και προοπτικές, θα είχαν την 

αμέριστη συμπαράσταση και παροχή κάθε διευκόλυνσης για τις σπουδές 

τους, ενώ άμεσα θα είχαν εισέλθει στο Σώμα των Αξιωματικών και θα 

προβάλλονταν στην κοινωνία με όλους τους τρόπους και όλα τα μέσα, ως 

ξεχωριστό και λαμπρό παράδειγμα προς μίμηση.  

Στη χώρα μας, οι Σχολές Αξιωματικών ΑΣΕΙ είναι, με ελάχιστες 

εξαιρέσεις, η μόνη πηγή παραγωγής στελεχών, σε αντίθεση με άλλες χώρες 

και κυρίως με τις Ηνωμένες Πολιτείες, όπου η προέλευση των Αξιωματικών 

για όλες τις ειδικότητες, από ιπταμένους έως τις Ειδικές Δυνάμεις, είναι 

πολλαπλή και ένα μεγάλο ποσοστό προέρχεται από την ανώτατη εκπαίδευση. 

Αξίζει να αναφερθεί ότι ο νέος Αρχηγός των Ενόπλων Δυνάμεων των 

Ηνωμένων Πολιτειών, δεν είναι απόφοιτος της αντίστοιχης Σχολής 

Ευελπίδων, της West Point, αλλά η προέλευσή του είναι από τον 

Πανεπιστημιακό χώρο και συγκεκριμένα, από το Πανεπιστήμιο του Prinston.  

Στην Ελλάδα βέβαια, θα ήταν αδιανόητη η επιλογή Αρχηγού Γενικών 

Επιτελείων, που δεν είναι απόφοιτος των ΑΣΕΙ. Με ελάχιστες εξαιρέσεις και 
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για πολύ συγκεκριμένες ειδικότητες, κυρίως υποστήριξης, κατά καιρούς, είτε 

για να καλυφθούν συγκεκριμένες ανάγκες, είτε φωτογραφικά για να 

βολευτούν οι ημέτεροι, έχουμε προσλήψεις Αξιωματικών με διαγωνισμό.  

Υπάρχει όμως, ένα κρίσιμο ερώτημα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: 

γιατί γίνονται μαζικές προσλήψεις με διαγωνισμό, διάφορων κατηγοριών 

Υπαξιωματικών σε ειδικότητες, όμοιες με αυτές των παραγωγικών Σχολών 

ΑΣΣΥ, όπως Μηχανικοί Αεροσκαφών, Οπλουργοί, Ελεγκτές Αεράμυνας, 

Ηλεκτρολόγοι κ.λπ.; Αν υπάρχουν ανάγκες, γιατί δεν αυξάνεται ο αριθμός 

των εισακτέων στις Σχολές; Τι διαφοροποιεί έναν Υπαξιωματικό μη 

παραγωγικής και παραγωγικής Σχολής, που εκτελεί το ίδιο έργο και έχει 

όμοια καθήκοντα; Εάν, υποθετικά, θεωρήσουμε ότι η επιλογή γίνεται για 

λόγους οικονομικούς, που έχουν να κάνουν με το κόστος λειτουργίας των 

Σχολών, τότε γιατί δεν καταργούνται οι Σχολές, έτσι ώστε η εξοικονόμηση 

πόρων και Προσωπικού να είναι ακόμα μεγαλύτερη; Γιατί δεν γίνονται 

προσλήψεις με διαγωνισμό, για όλες τις ειδικότητες των Σχολών 

Αξιωματικών; Δεν υπάρχουν εκεί οι ανάλογες ανάγκες; Ενώ και αυτές θα 

συνέβαλαν στην περαιτέρω εξοικονόμηση πόρων από τη μείωση του αριθμού 

των εισακτέων στις Σχολές ΑΣΕΙ.  

Η μοναδικότητα και η αποκλειστικότητα είναι άρρηκτα συνδεδεμένη 

με την ηγεμονία των αποφοίτων των παραγωγικών Σχολών Αξιωματικών στις 

Ένοπλες Δυνάμεις, η οποία είναι απόλυτη και δεν αμφισβητείται από 

κανέναν. Η πολιτεία έχει παραιτηθεί –ή και δεν το άσκησε ποτέ– από κάθε 

δικαίωμα ελέγχου και παρέμβασης, πέραν των τυπικών, για θέματα που 

αφορούν τη λειτουργία των Ενόπλων Δυνάμεων, θεωρώντας ότι όλα 

εμπίπτουν στην αρμοδιότητα της φυσικής ηγεσίας. Θεωρητικά, οι Αρχηγοί 

των Γενικών Επιτελείων είναι εκφραστές των συμφερόντων όλου του 

Προσωπικού.  
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Τι γίνεται όμως, όταν έχουμε σύγκρουση συμφερόντων; Η 

εθελοτυφλία δεν κάνει καλό και πρέπει να αναγνωρίσουμε ότι υπάρχουν 

αντικρουόμενα συμφέροντα μεταξύ Υπαξιωματικών και Αξιωματικών, αλλά 

και μεταξύ Αξιωματικών από διαφορετικές προελεύσεις. Εύκολα μπορεί να 

αντιληφθεί, ποια είναι η θέση του Αρχηγού και της ηγεσίας σ’ αυτές τις 

περιπτώσεις. Υπάρχουν δικλείδες ασφαλείας, στην αυτονόητη ανθρώπινη 

αδυναμία, να ενεργεί ο Αρχηγός υπέρ των συμμαθητών του και φίλων, καθώς 

και της Σχολής προέλευσής του;  

Δυστυχώς, καμία τέτοια πρόνοια δεν προβλέπεται. Είναι στην απόλυτη 

διακριτική ευχέρεια της ηγεσίας, να προωθεί τα συμφέροντα των ομάδων, με 

κριτήρια που δεν παρέχουν κανένα εχέγγυο αντικειμενικότητας και 

αμεροληψίας. Πώς λοιπόν, μπορεί να γίνει καλόπιστα αποδεκτό, ότι ο νυν 

ΥΦΕΘΑ, στην κυριολεξία, ως χθες Αρχηγός του ΓΕΣ, ενδιαφέρεται για την 

αναβάθμιση των Υπαξιωματικών, όταν στη θητεία του, κανένα ουσιαστικό 

μέτρο δεν πάρθηκε προς αυτή την κατεύθυνση; Το να ενδιαφέρεσαι έμπρακτα 

ως Α/ΓΕΣ, για τη βελτίωση των συνθηκών των Υπαξιωματικών, αποτελεί 

υποχρέωση που απορρέει από τα καθήκοντά σου και δεν είναι στοιχείο 

αναβάθμισης; 

Δυστυχώς, αυτό που στην ουσία προτείνει ο κ. Στεφανής, είναι να 

αγνοήσουμε οτιδήποτε συνθέτει τη διαφοροποίηση της δομής των 

Υπαξιωματικών μεταξύ των Ηνωμένων Πολιτειών και Ελλάδος, την ιστορική 

παράδοση, την τριετή φοίτηση σε παραγωγική Σχολή, την πολύ υψηλή 

βαθμολογία εισαγωγής και στην πραγματικότητα, να υιοθετήσουμε μόνο τον 

καταληκτικό βαθμό των Υπαξιωματικών των Ηνωμένων Πολιτειών, που 

βέβαια, δεν είναι αυτός του Ανθυπασπιστή, αλλά του Αρχιλοχία. Ενώ και στη 

χώρα μας –θα έπρεπε να γνωρίζει ο κ. Στεφανής– ότι ο βαθμός του 

Ανθυπασπιστού, είναι ένας ιδιαίτερος ενδιάμεσος βαθμός, μεταξύ 
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Υπαξιωματικού και Αξιωματικού λειτουργεί ως γέφυρα για τη μετάβαση από 

τη μία κατηγορία στην άλλη.  

Η βαθμολογική εξέλιξη είναι ένα από τα σοβαρά κριτήρια και κίνητρα 

για την επιλογή των νέων, να επιλέξουν τις Σχολές Υπαξιωματικών, αλλά και 

των Αξιωματικών. Και αν σήμερα μπορεί να θεωρηθεί ότι η οικονομική 

κρίση και η ανεργία αποτελεί έναν από τους παράγοντες που οδηγεί ένα 

μέρος από τους καλύτερους μαθητές του Λυκείου, στις Σχολές 

Υπαξιωματικών, τι θα γίνει, αν μετά από κάποια χρόνια, εκλείψουν αυτοί οι 

λόγοι, με την ανεργία να υποχωρεί σε φυσιολογικά επίπεδα; Είναι βέβαιο 

τότε, ότι τα Επιτελεία αναζητούν ικανούς Υπαξιωματικούς, αλλά η 

προσφορά ιδιαίτερα αυτών που θα τους εξασφαλίζουν απασχόληση και 

καριέρα, άλλες Πανεπιστημιακές Σχολές, θα είναι μηδαμινή και τότε θα 

αναγκαστούν να θεσπίσουν περισσότερα κίνητρα.  

Το αντικίνητρο της βαθμολογικής εξέλιξης είναι πιθανόν να οδηγήσει 

μελλοντικά, πολλούς απ’ αυτούς σε παραίτηση, καθώς θα διαθέτουν τα 

τυπικά και ουσιαστικά προσόντα να ανταποκριθούν σε προσφορές εργασίας 

καλύτερων προοπτικών εξέλιξης και αμοιβών.  

Τελειώνοντας, αγαπητοί συνάδελφοι, καθημερινά και έμπρακτα, 

έχουμε από την Τουρκία μία ευθεία, επιθετική και προκλητική αμφισβήτηση 

της εθνικής μας ακεραιότητας. Οι βαρύγδουπες και καθησυχαστικές 

δηλώσεις της πολιτικής και στρατιωτικής ηγεσίας, δεν μπορούν να αλλάξουν 

την πραγματικότητα των προβλημάτων που αντιμετωπίζουν οι Ένοπλες 

Δυνάμεις. Η συνεχής υποχωρητικότητα που δεν απαντά στις προκλήσεις, η 

οποία βαπτίζεται ήρεμη δύναμη και σοβαρότητα, καλλιεργεί την ηττοπάθεια 

και αποθρασύνει τον αντίπαλο. Όλοι γνωρίζουμε ότι η πολυετής κρίση έχει 

φέρει τις Ένοπλες Δυνάμεις σε οριακό σημείο και το χάσμα ισχύος με τον 

αντίπαλο, έχει φτάσει σε δυσθεώρητα ύψη και τείνει να λάβει ανεξέλεγκτες 

διαστάσεις.  
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Το άριστο ηθικό και η ποιότητα του Προσωπικού των Ενόπλων 

Δυνάμεων, αποτελεί τον κυριότερο πολλαπλασιαστή ισχύος, είναι το δόρυ 

και η ασπίδα του έθνους, όπως είπε προχθές ο Πρωθυπουργός στην άσκηση 

‘‘Παρμενίων’’ στην Αλεξανδρούπολη. Όλοι συμφωνούν, ότι σε αυτές τις 

κρίσιμες στιγμές, απαιτείται απόλυτη ενότητα του λαού και όλων των 

πολιτικών δυνάμεων του τόπου, θεωρώντας βέβαια, την εκ των ουκ άνευ 

αρραγή ενότητα των Ενόπλων Δυνάμεων. Στην κατεύθυνση αυτή, είναι 

έγκλημα να διχάζεις με άστοχες και άκαιρες πρωτοβουλίες και να διαιρείς το 

Προσωπικό των Ενόπλων Δυνάμεων, σε πατρικίους και πληβείους, ενώ έχεις 

χρέος να διαφυλάττεις ως κόρη οφθαλμού, την ενότητα του Προσωπικού, τις 

παραδόσεις και την ιστορική κληρονομιά.  

Οι διχασμοί του παρελθόντος είχαν βαρύ τίμημα για την ακεραιότητα 

της χώρας μας και δεν χρειάζεται να επαναληφθούν με οδυνηρό τρόπο. Όσοι 

απεργάζονται και προωθούν τέτοια σχέδια, επωμίζονται τεράστια ευθύνη και 

να είναι βέβαιοι, ότι σε οποιαδήποτε αρνητική εξέλιξη σε σχέση με τα 

κυριαρχικά δικαιώματα της πατρίδος μας, θα λογοδοτήσουν.  

Εμείς θα είμαστε ανυποχώρητοι απέναντι σε κάθε λογική που σπέρνει 

το δηλητήριο σπόρο του διχασμού στις Ένοπλες Δυνάμεις, απέναντι σε κάθε 

προσπάθεια που απειλεί να θέσει στο περιθώριο τη ραχοκοκαλιά των 

Ενόπλων Δυνάμεων, που είναι οι Υπαξιωματικοί. Έχουμε χρέος και ευθύνη 

απέναντι στην πατρίδα μας, να αγωνιστούμε με όλα τα μέσα, να 

διαφυλάξουμε τους παράγοντες που συνθέτουν την εθνική μας ισχύ. Σας 

ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Δεληδήμου έχει τον λόγο.  

ΧΡ. ΔΕΛΗΔΗΜΟΥ: Καλή σας ημέρα. Υποψιάζομαι ότι είμαι ο τελευταίος, 

αλλά δεν πειράζει, αρκετά κουραστήκατε. Είμαι απόστρατος Αξιωματικός, 

Αντιπλοίαρχος ε.α. με λίγα λόγια, Χρήστος Δεληδήμου και συμμετέχω σε 

όλες τις εκδηλώσεις που αφορούν τον ανθρώπινο παράγοντα. Κύρια όμως, 
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είναι να βοηθάμε ανθρώπους, οι οποίοι μόνοι τους δεν μπορούν να 

καταφέρουν πράγματα. Σήμερα, είναι η σειρά των εν ενεργεία. Ο ρόλος που 

προσπαθούν να φτιάξουν –με άποψη, ή χωρίς άποψη– των εν ενεργεία. Πιο 

μπροστά, συμμετείχαμε –και ευτυχώς, βγήκε θετικό το αποτέλεσμα– με τις 

χήρες και με τις συντάξεις τους.  

Γι’ αυτό λοιπόν, θα διαφωνήσω με τον φίλο μου τον Νίκο Βούλγαρη, 

ότι δεν ‘‘χάλασα τη ζαχαρένια μου’’ εγώ, έπρεπε να είμαι εδώ, όπως και 

πολλοί άλλοι, οι οποίοι δεν είναι. (Νίκο, καλοπροαίρετα. Μην με 

παρεξηγήσεις).  

Δεν έχω να πω πολλά πράγματα, γιατί τα είπαν οι προηγούμενοι. Έχω 

όμως να κάνω δύο προτάσεις και μόνο. Η μία είναι: Το Ψήφισμα που θα βγει, 

να το υπογράψουμε όλοι που συμμετείχαμε και παράλληλα, να γίνει μία πιο 

ενεργή συμμετοχή, με ευρύ κάλεσμα και σε άλλους φορείς και προσωπικά, 

σε όλα τα μέσα: ηλεκτρονικά, με επιστολές, με e-mail (δεν ξέρω πώς τα λέτε 

εσείς που ασχολείστε, οι ‘‘gadget-άκηδες’’), να γίνει μία μεγάλη 

κινητοποίηση. Ξέρουμε απ’ αυτά, το έχουμε ξανακάνει. Με πολλούς, έχουμε 

βγει πολλές φορές στον δρόμο και στα πεζοδρόμια και γνωρίζουν ότι αν 

θέλουμε να κάνουμε κάτι καλό και επειδή εγώ εσάς τους Αεροπόρους σας 

έχω πολύ μπροστά, πιστεύω ότι θα τα καταφέρουμε.  

Τίποτα άλλο, λοιπόν. Να έχουμε διεκδικητικό χαρακτήρα 

αναβάθμισης. Με δυο λόγια και απλά, να πούμε στον κ. Στεφανή και στους 

ομοίους του, ότι διαφωνούμε ριζικά με αυτό που πάει να γίνει και να βάλουμε 

μπροστά τι έπρεπε να είχε γίνει, όταν οι Σχολές έγιναν τρία χρόνια (γιατί και 

εγώ προέρχομαι από τριετή Σχολή) αλλά ξέχασαν κάποια άλλα. Να 

κλείσουμε λίγο τη ψαλίδα των βαθμών και ό,τι άλλο μπορούμε να φτιάξουμε. 

Δεν διεκδικούμε να γίνουμε Στρατηγοί, Ναύαρχοι και Πτέραρχοι, αλλά εν 

πάση περιπτώσει, διεκδικούμε το αυτονόητο, αυτό που δικαιούμαστε.  

Ευχαριστώ, να είστε καλά.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και εμείς ευχαριστούμε.  

Ο κ. Ρώτας, για μία απάντηση. Κύριε Ρώτα, όσο μπορείτε, σας 

παρακαλώ, πιο σύντομα.  

Δ. ΡΩΤΑΣ: Ναι. Σας ευχαριστώ και πάλι. Για μία διευκρίνιση. Η 

Ομοσπονδία Ενώσεων Στρατιωτικών, είναι ένα Επαγγελματικό Σωματείο 

Συνδικαλιστικό, το οποίο δεν μας αρέσει να το ακούμε, αλλά έτσι είναι, 

είμαστε στον Συνδικαλιστικό Νόμο. Άρα, εκφράζουμε επαγγελματικά και 

εκπροσωπούμε, από τον Αρχηγό, μέχρι τον τελευταίο Υπαξιωματικό.  

 Οι προτάσεις που έχουμε κάνει, είναι πολύ συγκεκριμένες και καλό θα 

είναι να τις διαβάσετε. Η πρότασή μας αυτή και για το Σώμα των 

Υπαξιωματικών και για τις αναβαθμίσεις των Σχολών, είναι πολύ 

συγκεκριμένες. Εάν δεν γίνουν, δεν μπορεί να λυθεί κανένα θέμα. Η λύση 

αυτή είναι ρεαλιστική. Αλλά πρέπει να τη διαβάσετε. Γιατί ακούμε ωραία 

λόγια…, λόγια…, λόγια. Στην Ελλάδα είμαστε πολύ καλά στα λόγια, αλλά 

στις πράξεις είμαστε τελευταίοι και γι’ αυτό δεν προχωράμε. Εάν κάνουμε 

πράξεις αυτά τα οποία πιστεύουμε, τότε μπορούμε να προχωρήσουμε. Εμείς 

σαν Ομοσπονδία, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα κάνουμε το καλύτερο 

δυνατό αποτέλεσμα, γιατί εμείς εκπροσωπούμε όλες τις προελεύσεις των 

στελεχών και τους ΑΣΣΥ και τους ΑΣΕΙ και τους ΕΜΘ και τους ΕΠΟΠ και 

τους ΟΒΑ, όλους. Και τους εθελοντές. Δεν υπάρχει μία κατηγορία 

Προσωπικού που δεν εκπροσωπούμε και προσπαθούμε για την κάθε 

κατηγορία να κάνουμε το καλύτερο δυνατό.  

Και για τους ΑΣΣΥ, που εγώ προέρχομαι από τους ΑΣΣΥ, είμαι από 

τη Σχολή Υπαξιωματικών  Διοικητικών, ο πατέρας μου ήταν Ηλεκτρολόγος 

από τη ΣΤΥΑ, έχω βιώσει και ξέρω τι ακριβώς συμβαίνει στις Ένοπλες 

Δυνάμεις. Από ‘‘πρώτο χέρι’’ ξέρω τι γίνεται. Και οι προτάσεις αυτές είναι 

προς αυτή την κατεύθυνση: ρεαλιστικές και να μπορούν να υλοποιηθούν. Το 
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να λέμε λόγια, είναι πολύ εύκολο. Στην πράξη όμως, είναι τελείως 

διαφορετικά τα πράγματα. Και αυτό πρέπει να το καταλάβουμε.  

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και εμείς κύριε Ρώτα, ευχαριστούμε.  

 Ο κ. Μαριόλης έχει τον λόγο. Ακολουθεί ο κ. Δανιηλίδης.  

Γ. ΜΑΡΙΟΛΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, καλημέρα και από εμένα. Είμαι ο 

Σμήναρχος ε.α. Γιώργος Μαριόλης και είμαι και Κοσμήτορας του Συλλόγου 

μας.  

Θα ήθελα να ξεκινήσω και να δούμε κάτω υπό ποίες συνθήκες έγινε 

αυτή η δήλωση, για δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών. Εγώ όταν την 

άκουσα, λέω: «Να γελάσω τώρα; Να κλάψω;». Βέβαια, είναι πολύ σοβαρό το 

ζήτημα –δεν είναι για γέλια– πάρα πολύ σοβαρό ζήτημα. Βλέπουμε λοιπόν, 

μία δήλωση η οποία δεν ήρθε από το πουθενά, όπως κάποιοι πιστεύουν. Δεν 

έχω προσωπικό τίποτα με τους συγκεκριμένους του Υπουργείου Άμυνας, 

ούτε με τους προηγούμενους, ούτε με κανέναν. Ούτε ασχολούμαι με αυτούς, 

έχω τελειώσει. Αλλά θέλω να πω, επειδή το έχω ψάξει το θέμα από 

παλιότερα, είναι όλα αυτά μέρος ενός γενικότερου σχεδίου διάλυσης της 

χώρας. Μέσα σ’ αυτό το σχέδιο, θα διαλύσουν και τις Ένοπλες Δυνάμεις.  

Τώρα λοιπόν, πρέπει να δούμε σε ποιο πλαίσιο έγινε αυτή η δήλωση. 

Βλέπουμε μία Τουρκία εδώ και δύο χρόνια, η οποία μας απειλεί με τον 

χειρότερο τρόπο. Στα πλαίσια ενός υβριδικού πολέμου που έχει ξεκινήσει 

εδώ και δύο χρόνια, βλέπουμε όχι μόνο δηλώσεις και απειλές εις βάρος της 

χώρας, αλλά βλέπουμε και ενέργειες: να μας απειλούν με τα ερευνητικά 

σκάφη και με τα γεωτρύπανα. Ήδη έχουν καταλύσει την εθνική κυριαρχία 

της Κύπρου και τώρα ετοιμάζονται για τη δική μας. Κάποια στιγμή, το 

‘‘Routes Rates’’ πιστεύεται ότι θα πάει να κάνει έρευνες Νότια του 

Καστελόριζου.  
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Και ενώ η κατάσταση είναι πάρα πολύ κρίσιμη (είναι πάρα πολύ 

κρίσιμη η κατάσταση!) οι περισσότεροι συνάδελφοι στις Ένοπλες Δυνάμεις, 

είναι ‘‘με το χέρι στη σκανδάλη’’ και ξαφνικά, βγαίνει η νέα ηγεσία και λέει: 

«Θα δημιουργήσουμε Σώμα Υπαξιωματικών». Κύριοι του Υπουργείου 

Εθνικής Άμυνας, έτσι θα αντιμετωπίσετε τις απειλές του Ερντογάν; Με 

τέτοιες δηλώσεις; Αυτό είναι το πρόβλημά σας; Εάν θέλουν να αναβαθμίσουν 

κάτι, ας ασχοληθούν με την αναβάθμιση –γιατί αυτός είναι ο πραγματικός 

ρόλος τους– των Ενόπλων Δυνάμεων, που από το 2000, όχι αναβάθμιση δεν 

έχουμε δει, ούτε σφαίρες δεν έχουν αγοράσει. Ξέρουν κάποιοι να 

κοροϊδεύουν και να ειρωνεύονται τα Drones που έχουν βγάλει, τα 

‘‘Bayraktar’’ και ‘‘Akinci’’ και τα υπόλοιπα, των Τούρκων. Κάνουν κάτι και 

αυτά, κάνουν τη ζημιά τους. Ας ασχοληθούν με τα δικά μας τα προβλήματα 

των Ενόπλων Δυνάμεων και ας αφήσουν τα Σώματα των Υπαξιωματικών.  

Είπαν βέβαια, ότι θέλουν να μας αναβαθμίσουν. Εγώ θα τους πω απ’ 

αυτό το βήμα: Κύριοι, όχι άλλη αναβάθμιση! Ευχαριστούμε πάρα πολύ. Μας 

αναβάθμισαν οι προηγούμενοι, το 2016, με τον Ν. 4407, όπου διέλυσαν τις 

Σχολές, στην ουσία διέλυσαν μία ιστορία 70 χρόνων. Όχι άλλη αναβάθμιση. 

Στο τέλος, θα μας καταντήσετε σαν τα προγράμματα των Windows, κάθε λίγο 

και λιγάκι, αναβάθμιση. Ευχαριστούμε πολύ, όχι άλλη αναβάθμιση! 

Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Δανιηλίδης έχει τον λόγο. Είναι ο Πρόεδρός μας ο 

αντίστοιχος, στη Θεσσαλονίκη.  

ΕΜ. ΔΑΝΙΗΛΙΔΗΣ (Πρόεδρος Παραρτήματος ΕΑΑΑ Θεσσαλονίκης): 

Να διορθώσω εδώ τον Πρόεδρο, δεν είμαι εκπρόσωπος του Σ.Α.Σ επάνω στη 

Θεσσαλονίκη, είμαι ο Πρόεδρος του Παραρτήματος ΕΑΑΑ της 

Θεσσαλονίκης. Απλούστατα, επειδή δεν μπορούσε ο κ. Χρηστίδης, τον 

εκπροσωπώ.  
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 Κύριοι συνάδελφοι, εδώ λόγια γλυκά είπαμε, δεν είπαμε τίποτα…! 

Εκείνο που τους πονάει, είναι ότι σε 4 χρόνια θα έχουν εκλογές. Όταν θα 

πιάσουμε τον κάθε Βουλευτή της επαρχίας μας και του πούμε ότι τα 4 χρόνια 

περνάνε πάρα πολύ γρήγορα, εκεί θα τον πονέσει. Πουθενά αλλού. Ούτε τον 

Αρχηγό πονάει, ούτε και τίποτα άλλο. Ο κ. Καμμένος πήρε τον δρόμο του, 

έφυγε, τελείωσε. Τη ζημιά όμως, την έκανε! Ο κ. Τσουκαράκης, ήρθε, μίλησε 

και έφυγε. 4,5 χρόνια απουσία είχε από τους αγώνες. Πού ήταν; Από λόγια, 

χορτάσαμε από όλους. Αγώνες δεν έχω δει, κανένα. Κύριοι συνάδελφοι, εν 

ενεργεία που είστε, πού είναι οι συνάδελφοι που είπατε ότι παραπονιούνται, 

κλαίνε ότι παροπλίζονται; Είναι εδώ πέρα να δώσουν τον αγώνα τους; Πού 

είναι αυτοί οι συνάδελφοι οι εν ενεργεία; Δεν τους απασχολεί.  

Εάν δεν πιάσουμε κύριοι, τους Βουλευτές που όλοι μας έχουμε (μην 

μου πει κανένας εδώ πέρα, ότι δεν γνωρίζει κάποιον Βουλευτή) και του 

δώσουμε να καταλάβει ότι την επόμενη τετραετία, άμα περάσει τέτοιο 

Νομοσχέδιο, δεν θα πάρει όχι μόνο τον δικό μας τον σταυρό, αλλά και των 

υπολοίπων που επηρεάζουμε, να είστε σίγουροι ότι θα πονέσουν πάρα πολύ.  

Δεν θέλω να σας κουράσω, γιατί και εγώ από τη Θεσσαλονίκη ήρθα, 

είμαι κουρασμένος. Σας ευχαριστώ, όσοι μείνατε, για να ακούσετε και τους 

τελευταίους. Και ευχαριστώ τους Προέδρους των Ενώσεων και των 

Συλλόγων, που ήρθαν εδώ και παρευρέθηκαν για να μας τιμήσουν. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Και εμείς ευχαριστούμε.  

 Ο κ. Γεωργόπουλος; …Ο κ. Κότσαλος έχει τον λόγο.  

ΑΝ. ΚΟΤΣΑΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι, λέγομαι Κότσαλος Αναστάσιος, 

ήμουν Σμήναρχος του Οικονομικού. Έκανα Σμηνίτης, έβγαλα τη ΣΤΥΑ, 

έβγαλα το Πανεπιστήμιο, έγινα Σμήναρχος και υπέβαλα παραίτηση και 

έφυγα και έκανα δικές μου δουλειές. Έχω δει τη ζωή και απέξω. Δύο 
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κομμωτήρια, μία βιοτεχνία επίπλων, ένα λεωφορείο αστικό, περιβόλι 40 

στρέμματα, οπότε τα βλέπω πιο διαφορετικά, από όλα που έχετε δει εσείς.  

 Λοιπόν, είμεθα τόσοι. Δικαιολογούμεθα να μην έχουμε εκπρόσωπο 

στη Βουλή; Γιατί; Πόσοι, Στρατός, Ναυτικό, Αεροπορία, Ένοπλες Δυνάμεις. 

Εγώ τα είδα αυτά πιο μπροστά, έκανα το Κόμμα Εθνικής Σωτηρίας. Δεν 

πάτησε κανένας! Έκανα μία μελέτη, μόνο η ΣΤΥΑ μπορεί να μπει στη Βουλή 

με 3%, αν ψηφίσει μόνο η ΣΤΥΑ και τα μέλη της οικογένειας, τίποτα άλλο. 

Και θα πληρώσει ο καθένας 1,5 € τον μήνα. Ούτε και αυτό γίνεται. Οπότε 

λοιπόν, έχουμε ένα πεσιμισμό, δηλαδή υποτιμούμε τον εαυτό μας.  

Είναι δυνατόν τώρα, ο Νόμος αυτός που θα έχει τον Ανθυπασπιστή, 40 

χρόνια Ανθυπασπιστή; Θα βαράει συναγερμός και αυτός δεν θα σηκώνεται. 

Τι θα του κάνεις; Θα τον τιμωρήσεις μία, δύο, τρεις. Τι έγινε; Θα τον 

αχρηστέψεις τον άνθρωπο. Δεν θέλουμε τέτοιους. Αυτός ο Νόμος είναι 

κατάπτυστος και δεν πρέπει να εφαρμοστεί.  

Γι’ αυτό λοιπόν, βρείτε ένα Κόμμα που να εκπροσωπεί τους 

Στρατιωτικούς –δεν θέλω να συστήσω εμένα, δεν το κάνω για εμένα– για να 

έχουμε στη Βουλή εκπροσώπηση. Τόσοι που είμαστε, Στρατός, Ναυτικό, 

Αεροπορία και Σώματα Ασφαλείας, θα βγάλουμε τουλάχιστον 50 Βουλευτές. 

Βγήκε ο Βελόπουλος με κηραλοιφές. Και εμείς τώρα παριστάνουμε όλοι τον 

σπουδαίο εδώ μέσα και διαφημίζει ο ένας τον άλλον. Παραπέρα μας ξέρει 

κανένας; Κανένας. Τίποτα. Λοιπόν, τι κάνουμε; Μήπως πρέπει να το βάλουμε 

να δουλέψει;  

Ευχαριστώ πολύ. Γεια σας.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Τσιλιγιάννης έχει τον λόγο.  

Ο κ. Κεραμιδόγλου θα είναι ο επόμενος.  

Β. ΤΣΙΛΙΓΙΑΝΝΗΣ: Καλημέρα. Είμαι ο Σμήναρχος ε.α. Τσιλιγιάννης 

Βασίλης, της 34ης σειράς ΣΤΥΑ. Αποστρατεύτηκα το 2017. Είμαι από τους  

πρώτους ‘‘τυχερούς’’ του Νόμου Κατρούγκαλου.  
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Και θα ήθελα να σας πω πάνω σ’ αυτό, εάν το Σώμα Υπαξιωματικών 

θα επηρεάσει τους αποστράτους ή όχι. Θεωρώ ότι θα τους επηρεάσει. Το 

σύστημα με κάποιο τρόπο, ‘‘α’’ ή ‘‘β’’, θα βρει τρόπο να διασυνδέσει και τις 

συντάξεις των αποστράτων –ας είναι παλαιοί– με τις νέες αποδοχές του 

Σώματος των Υπαξιωματικών. Όπως θα δείτε από τα εκκαθαριστικά σας του 

ΕΦΚΑ –το κάνω σαν εισαγωγή αυτό– ήδη με τον νέο υπολογισμό έχετε 

ενταχθεί στον Νόμο Κατρούγκαλου, άσχετα αν σας καλύπτει η προσωπική 

διαφορά. Εγώ που είμαι θιγμένος του Νόμου Κατρούγκαλου (η πρώτη Σειρά 

που θίχτηκε), είμαι δύο χρόνια και…, με προσωρινή σύνταξη 913 €, δεν ξέρω 

πότε θα πάρω την οριστική και επίσης, θέλω να σας πω ότι αργά ή γρήγορα, 

κάποια Κυβέρνηση πιθανόν να σκεφθεί να καταργήσει αυτή την προσωπική 

διαφορά, οπότε, θα μπούμε πάλι στο ίδιο club.  

Θέλω να εκφράσω τη λύπη μου και όχι τον ενθουσιασμό μου, όπως ο 

κ. Πρόεδρος για την παρουσία εδώ σήμερα, γιατί πέρα από τους 

εκπροσώπους των Ενώσεων και τους ομιλητές, είναι πολύ λίγη η συμμετοχή 

και κυρίως, των εν ενεργεία. Αλλά και οι απόστρατοι είμαστε πολύ λίγοι. 

Επαναστάσεις και αντιδράσεις και νίκες χωρίς συμμετοχή, από τον καναπέ 

και από το Facebook, δεν μπορούν να σημειωθούν.  

Τώρα, να έρθω σ’ αυτό το θέμα, αυτό καθαυτό. Υπάρχει θέμα Σώματος 

Υπαξιωματικών; Γιατί τέθηκε υπό αμφισβήτηση. Εγώ θεωρώ ότι υπάρχει. 

Κατ’ αρχήν, έχουμε τεκμηριωμένα, το έγγραφο του Υπουργού, το οποίο 

μιλάει για δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών. Πληροφορίες 

δημοσιογραφικές λένε ότι υπάρχει ήδη και η απάντηση και ότι είναι θετική, 

ότι τα Επιτελεία δηλαδή, συμφώνησαν. Και πώς είναι δυνατόν να μην 

συμφωνήσουν, αφού οι χειριστές των θεμάτων, είτε είναι Αξιωματικοί 

προερχόμενοι από ΑΣΕΙ, είτε είναι στελέχη που συμμερίζονται τις ίδιες 

απόψεις (είναι κολαούζοι κ.λπ., τα ξέρετε). Αυτό, όσον αφορά το θέμα, αν 

υπάρχει ή δεν υπάρχει Σώμα Υπαξιωματικών. Τώρα, με ποιους 



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ 5ης  ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2019                                                                         71 

 

ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΕΚΤΑΚΤΗΣ ΓΕΝ. ΣΥΝ/ΣΗΣ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ ΣΤΥΑ             71 

διαβουλεύτηκαν γι’ αυτό το Σώμα Υπαξιωματικών; Υπήρχε διαβούλευση; 

Υπήρχε συζήτηση; Υπήρξε διάλογος; Μόνοι τους το αποφάσισαν, μόνοι τους 

το προχωράνε.  

Επίσης, όλη σήμερα η εισήγησή μου, είναι αποτέλεσμα –και θέλω να 

ευχαριστήσω τον Πρόεδρο τον κ. Φαλτάιτς γι’ αυτό– από τη συζήτηση που 

ανοίχτηκε λόγω του θέματος, στο διαδίκτυο. Εξέφρασα κάποιες απόψεις σε 

κάποια Forum για το θέμα αυτό και μάλλον εκτιμήθηκε από τον Πρόεδρο και 

γι’ αυτό με κάλεσε εδώ και τον ευχαριστώ. Το κακό είναι, ότι στον διάλογο 

αυτό διαπίστωσα ότι υπάρχουν συγκεχυμένες απόψεις: Κατ’ αρχήν, υπήρξαν 

διθυραμβικές απόψεις, φυσικά από τα στελέχη ΑΣΕΙ. Υπήρξε ένας 

σκεπτικισμός από κάποια στελέχη δικά μας, μήπως τελικά αυτό το Σώμα 

Υπαξιωματικών που έρχεται και επανέρχεται, είναι και προς όφελός μας και 

θα πρέπει να το συζητήσουμε. Και υπήρξαν φυσικά και αρνητικές 

αντιδράσεις από τα περισσότερα στελέχη των αποφοίτων ΑΣΣΥ. 

Λοιπόν, ας μπούμε κυρίως στο θέμα. Από ό,τι προέκυψε από το 

έγγραφο του ΥΦΕΘΑ, η πρόθεση του Υπουργείου είναι η δημιουργία 

Σώματος Υπαξιωματικών, με καταληκτικό βαθμό αυτόν του Ανθυπασπιστή, 

κατά τα πρότυπα των ΗΠΑ και άλλων Νατοϊκών Χωρών. Ως μοντέλο, κυρίως 

χρησιμοποιείται το Σώμα Υπαξιωματικών  των ΗΠΑ και η βαθμολογική 

εξέλιξή τους, με συσχετισμούς, που κατά τη γνώμη μου είναι ατυχείς και 

ανεφάρμοστοι για τα Ελληνικά δεδομένα, όπως ο θεσμός του Αρχηγού 

τάχατες των Υπαξιωματικών, που «συνδιοικεί» τις Ένοπλες Δυνάμεις των 

ΗΠΑ.  

Διαφημίζεται λοιπόν, μια πρόθεση για αναβάθμιση των 

Υπαξιωματικών, αλλά στην ουσία προκύπτει η υποβάθμισή τους. Δεν είναι 

καινούργιο αυτό το θέμα, δεν αποτελεί ‘‘κεραυνό εν αιθρία΄’’, η εξαγγελία 

αυτή επανέρχεται με διάφορες μικροπαραλλαγές από το 2000 περίπου. Τότε, 

επί Τσοχατζόπουλου, θυμάμαι, έλεγαν αντί για στελέχη ΑΣΣΥ, να παίρνουμε 
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από τα ΤΕΙ κατευθείαν αποφοίτους και να τους κάνουμε, μετά από μία μικρή 

εκπαίδευση, Υπαξιωματικούς. Αυτά όλα προέρχονται από ένα ελιτίστικο 

κύκλο Ανωτάτων στελεχών, προερχόμενων από ΑΣΕΙ και τα οποία 

επανέρχονται κατά καιρούς.  

Σ’ αυτήν εδώ την αίθουσα, το 2013, όντας Προϊστάμενος του 

Στρατιωτικού Προσωπικού της Ένωσης Αποστράτων Αξιωματικών και σε 

ένα τσιμπουσάκι που είχαμε εδώ, κάποιοι παρόντες απόστρατοι πιθανόν να 

το θυμούνται, είχα έρθει σε έντονη αντιπαράθεση λεκτική, με τον Πρόεδρο 

της ΕΑΑΑ τότε, τον κ. Ιατρίδη, ο οποίος επανέφερε, ως μη όφειλε (ο κ. 

Γονατάς ήταν παρών), το θέμα αυτό, γιατί είχε εκνευριστεί με κάποιον 

Σμήναρχο απόστρατο ΑΣΣΥ. Και ενώ παίρναμε τον μεζέ μας, άρχισε να 

καταφέρεται και να λέει το ιστορικό με τον κ. Βούρη, τις προσπάθειές τους 

τις επανειλημμένες, να καταργηθούν οι Στρατιωτικές Σχολές αυτές, ή να 

βγάζουν αποφοίτους που θα φτάνουν μέχρι τον βαθμό του Ανθυπασπιστή.  

ΜΕΛΟΣ: Υπέρμαχος ήταν.  

Β. ΤΣΙΛΙΓΙΑΝΝΗΣ: Ήταν υπέρμαχος, ναι.  

 Σύμφωνα λοιπόν, με το έγγραφο του ΥΦΕΘΑ (και να ερμηνεύσουμε 

το έγγραφο), σκοπός είναι η αναβάθμιση του ρόλου των Υπαξιωματικών, 

αφού η δημιουργία Αξιωματικών δύο ταχυτήτων (από ΑΣΕΙ και ΑΣΣΥ) είναι 

σε βάρος των Υπαξιωματικών. Επίσης, η υπό προϋποθέσεις και αυστηρές 

εξετάσεις, προαγωγή ποσοστού απ’ αυτούς, σε Αξιωματικούς.  

 Ποιος είναι ο πραγματικός σκοπός και τα κίνητρα τα υποκρυπτόμενα. 

Πριν πω αυτό, μία μικρή παρένθεση. Πρόκειται για δύο ειδήσεις, που 

συσχετίζονται. Η μία είδηση, αναφέρθηκε λιγάκι από τον Πρόεδρο της 

ΑΝΕΑΔ και κάποιους άλλους συναδέλφους, είναι η εξαγγελία του ΥΕΘΑ 

αυτή τη φορά, του κ. Παναγιωτόπουλου, στις 29-8ου, για την ίδρυση του 

Πανεπιστημίου και η οποία πέρασε λιγάκι πιο ξώφαλτσα. Προσέξτε τώρα, σ’ 

αυτό το Πανεπιστήμιο των Ενόπλων Δυνάμεων, θα μπουν όλα τα στελέχη 
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των ΑΣΕΙ, αλλά και των ΑΣΣΥ. Η φοίτησις θα είναι κατ’ ελάχιστον, 

τετραετής. Τώρα αναρωτιέμαι, ποιος αρρωστημένος νους, θα σκεφθεί μετά, 

στελέχη που φοιτούν 4 χρόνια σε Πανεπιστήμιο, μαζί με στελέχη ΑΣΕΙ, να 

τους βγάζει αυτούς και να τους κάνει Υπαξιωματικούς. Εάν είναι δυνατόν, 

δηλαδή!  

Άρα εκτιμώ ότι με αυτό το σχέδιο του ΥΕΘΑ, για το Πανεπιστήμιο 

των Ενόπλων Δυνάμεων, επιχειρείται μέσω ενός καλού σεναρίου, να το πω 

έτσι, το οποίο θα λειάνει λίγο τις αντιδράσεις τις δικές μας και των εν 

ενεργεία, ουσιαστικά να καταργηθούν οι Σχολές ΑΣΣΥ. Δηλαδή, θα μπούμε 

μέσα σε ένα Πανεπιστήμιο, θα γίνει δια της συγχωνεύσεως και 

απορροφήσεως ειδικοτήτων, θα γίνουν απόφοιτοι οι οποίοι είτε θα είναι 

κατώτεροι Αξιωματικοί, είτε θα καταργηθούν σαν ΑΣΣΥ. Αυτό είναι το καλό 

σενάριο. Το κακό σενάριο είναι το σενάριο του ΥΦΕΘΑ, το οποίο λέει 

ουσιαστικά, είτε να μείνουν οι Σχολές ΑΣΣΥ, αλλά να παράγουν 

Υπαξιωματικούς, οι οποίοι θα φτάνουν σε καταληκτικό βαθμό του 

Ανθυπασπιστή, είτε και να καταργηθούν τελείως και να προσλαμβάνουμε 

Υπαξιωματικούς, κατευθείαν από την αγορά.  

Λοιπόν, συμφωνώ απόλυτα με τον κ. Αντιπρόεδρο και τον Πρόεδρο 

της ΑΝΕΑΕΔ γι’ αυτό που είπε, ότι αυτό που υποκρύπτεται, είναι ο 

Μισθοφορικός Στρατός. Βλέπουμε ότι δεν μπορεί να στηριχθεί η Άμυνα με 

εθελοντές. Οι εθελοντές όλο και μειώνονται. Κανείς δεν έχει πρόθεση –γιατί 

έχει πολιτικό κόστος– να αυξήσει τη θητεία. Δεν μπορούμε να αυξήσουμε 

λοιπόν, τη θητεία. Δεν μπορούμε να κλείσουμε Μονάδες στα μετόπισθεν, 

γιατί έχουμε αντιδράσεις από τοπικές κοινωνίες, χάνονται θέσεις Διοίκησης 

Ανωτάτων και πάει λέγοντας.  

Άρα, ένας εύσχημος τρόπος είναι τι να κάνουμε: να αυξήσουμε τους 

Υπαξιωματικούς, αλλά επειδή δεν μπορούμε να κάνουμε προσλήψεις, γιατί 

έχουμε τους περιορισμούς των Μνημονίων, Τρόικας και τέτοια…, έχουμε τη 
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δυνατότητα να κρατήσουμε τα στελέχη ΑΣΣΥ υποβαθμισμένα, ως 

Υπαξιωματικούς και έτσι να αυξήσουμε λιγάκι τη δεξαμενή των 

Υπαξιωματικών, χωρίς να αυξήσουμε το κόστος ή το όποιο περίσσευμα 

προκύψει από αυτή τη ρύθμιση, να το επωφεληθούν οι ανώτερες κατηγορίες 

και οι ανώτατες.  

Αυτή είναι η σκέψη μου, όσον αφορά το θέμα του ρόλου των 

Υπαξιωματικών.  

Υπήρξε, στον διάλογο που έγινε κυρίως στο διαδίκτυο, ένας 

σκεπτικισμός κάποιων στελεχών, για το τι είναι αυτό το Σώμα 

Υπαξιωματικών των Ηνωμένων Πολιτειών, μήπως τελικά μας συμφέρει και 

μήπως πρέπει να το συζητήσουμε. Λοιπόν, δύο λόγια γι’ αυτό, γιατί δεν 

αναφέρθηκε. Έχει κάνει ένα πολύ ωραίο άρθρο – μελέτη ο κ. Λιούτας, το 

οποίο είναι αναρτημένο στο διαδίκτυο (συνιστώ, σε όσους δεν το έχουν 

διαβάσει, να το διαβάσουν), που περιγράφει ακριβώς και τις κατηγορίες των 

Υπαξιωματικών της Αμερικής, αλλά και τις καταλήξεις τους κ.λπ.  

Εγώ θα πω από την προσωπική μου εμπειρία, όντας υπηρετώντας στο 

ΝΑΤΟ σαν στέλεχος, στην Ιταλία και έχοντας προσωπική σχέση και φιλία με 

Υπαξιωματικό Ελληνικής καταγωγής, ο οποίος ήταν Ανώτατος 

Υπαξιωματικός του Ναυτικού στη Latina που υπηρετούσα, ότι ο 

Υπαξιωματικός ό,τι και να γίνει, είναι Υπαξιωματικός, είναι πάντα κάτω από 

τον Αξιωματικό. Όλοι έχετε δει την ταινία ‘‘Ιπτάμενος και gentleman’’. Ο 

Υπαξιωματικός εκεί έχει κάνει κόλαση τη ζωή στους Δόκιμους 

Αξιωματικούς, τον Richard Geer και τους υπόλοιπους και στο τέλος, στέκεται 

‘‘κλαρίνο’’, τους χαιρετά στρατιωτικά και τους δίνει το πτυχίο τους, τέλος 

πάντων, το σήμα τους. Αυτό και σε πολλές άλλες ταινίες των Αμερικάνων, 

δείχνει ότι ο Υπαξιωματικός είναι Υπαξιωματικός.  

Τώρα, για το θέμα του Ανώτατου Υπαξιωματικού, ή το θέμα του 

Διοικητή των Υπαξιωματικών, που κάθεται δίπλα στον Αρχηγό, ή στον 
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Υπουργό και πάει λέγοντας. Αυτά όλα είναι παραμύθια της Χαλιμάς! Οι 

Ανώτατοι Υπαξιωματικοί των Ηνωμένων Πολιτειών, είναι ελάχιστοι. 

Μιλάμε για το 2% του Σώματος. Οι συνήθως Υπαξιωματικοί στην Αμερική, 

προκύπτουν είτε ως unlisted, δηλαδή, μπαίνουν δύο–τρία χρόνια σαν 

εθελοντές, προέρχονται από γκέτο, είναι χαμηλού νοητικού – μορφωτικού 

επιπέδου, ποιότητας και πάει λέγοντας. Θέλουν να ξεφύγουν από το γκέτο, ή 

είναι μικροεγκληματίες που έχουν το δίλημμα: ή να πάνε φυλακή για 

παραπτώματα που έχουν διαπράξει, δηλαδή, πέρασε με κόκκινο και 

τραυμάτισε κάποιον και είναι 17 χρονών και του λέει ο δικαστής: «Ή θα πας 

φυλακή, ή θα πας στον Στρατό». Τον στέλνουν και στο Ιράκ δύο χρόνια και 

γυρίζει.  

Αν τώρα δείξει χαρακτήρα, έχει δικαίωμα στα τρία χρόνια, να 

καταταχθεί σαν Υπαξιωματικός. Συνήθως, κατατάσσονται, κάνουν κάποιες 

ειδικότητες, μπαίνουν σε κάποια Σχολεία και αφού περάσουν 13 έως 15 

χρόνια, φεύγουν, γιατί παίρνουν μία καλή αποζημίωση και η ανοίγουν δικές 

τους δουλειές, η πηγαίνουν σε Υπηρεσίες Αμερικάνικες, ιδιωτικές και 

δημόσιες και συνεχίζουν μέχρι τα 67 – 70 χρόνια, που παίρνουν σύνταξη. 

Ελάχιστοι προχωράνε και γίνονται αυτό που λέμε: ηγεσία των 

Υπαξιωματικών, μέχρι συνήθως τα 25, το πολύ 30 χρόνια.  

Τα καθήκοντά τους, μετά τα 15 χρόνια, είναι καθαρά διοικητικά, 

διοικητικής υποστήριξης, αφορούν την εκπαίδευση, τις μεταθέσεις, αφορούν 

την ποιότητα ζωής των Υπαξιωματικών και τέτοια πράγματα. Δεν έχουν 

επιχειρησιακό ρόλο και αν έχουν, είναι πολύ περιορισμένος, είναι 

συμβουλευτικός.  

Λοιπόν, εμείς ούτε γι’ αυτό –είμαι σίγουρος– ότι η ηγεσία μας είναι 

διατεθειμένη, να δώσει ρόλο ποτέ στους Υπαξιωματικούς. Δηλαδή, οι 

Υπαξιωματικοί να καθορίζουν τη ζωή των Υπαξιωματικών. Δεν υπάρχει 

τέτοια πρόθεση και ούτε πρόκειται ποτέ να συμβεί. Αυτό, όσον αφορά το τι 
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είναι οι Αμερικάνικες Ένοπλες Δυνάμεις και ο θεσμός των Υπαξιωματικών.  

 Επίσης, θα ήθελα να αναφερθώ λιγάκι –γιατί δεν αναφέρθηκε– στην 

ιστορία, στο χρονικό της προσπάθειας υποβάθμισης των ΑΣΣΥ. Είπε ο 

Πρόεδρος της ΕΑΑΣ για την κινητικότητα και ήθελα να σταθώ λιγάκι εκεί. 

Σκεφθείτε, ότι υπάρχουν αυτή τη στιγμή συνάδελφοι –το είπε και ο κ. 

Επισμηναγός ε.ε.– που έχουν ένα και δύο πτυχία, ή μεταπτυχιακά και η 

Υπηρεσία τους αγνοεί παντελώς. Ή υπάρχουν άλλοι που περιμένουν επί 

χρόνια διαγωνισμούς με σχετική ειδικότητα, για να πάρουν μέρος και να 

μπορέσουν να αναγνωρίσουν το πτυχίο τους. Ακόμα και στον νέο Νόμο 

Ιεραρχίας Προαγωγών, ήρθε το σύστημα και έδωσε σαν bonus, στους 

αποφοίτους ΑΣΣΥ που έχουν πτυχίο, τον βαθμό του Σμηνάρχου, αφού 

συμπληρώσουν 39 χρόνια υπηρεσίας, δηλαδή, τον τελευταίο χρόνο. Όλοι οι 

υπόλοιποι θα φεύγουν δηλαδή, Αντισμήναρχοι. Μόνο οι έχοντες ΑΕΙ πτυχίο, 

το οποίο έχει αναγνωρίσει η Υπηρεσία, θα παίρνουν ένα βαθμό ακόμα και θα 

φεύγουν Σμήναρχοι.  

 Άρα, για ποια κινητικότητα μιλάμε; Όταν με ένα διαγωνισμό, 

οποιοσδήποτε με πτυχίο ΑΕΙ, θα μπορεί να μπαίνει Ανθυποσμηναγός. Παλιά, 

μέχρι και οι ΒΕΑ και έφταναν Ταξίαρχοι, ας πούμε. Για τα στελέχη ΑΣΣΥ 

υπάρχει αυτός ο ρατσισμός, ότι ακόμα και πτυχία να διαθέτουν, 

καταληκτικός βαθμός θα είναι ο του Σμηνάρχου.  

 Έρχομαι τώρα στο ιστορικό. Από την ώρα που βγήκαμε από τη Σχολή, 

έχουμε βιώσει αυτό τον ρατσισμό. Και εξηγούμαι: ο ρατσισμός αυτός ήταν 

ότι στα πρώτα μας χρόνια, σαν Υπαξιωματικοί, θεωρούμασταν ακόμα και με 

Έφεδρους, ομοιόβαθμοι. Μας ζητείτο να κάνουμε τις ίδιες υπηρεσίες. Μετά 

αυτό έγινε το ίδιο, με τα στελέχη ΕΜΘ και ΕΠΟΠ. Αυτή τη στιγμή, ο Σμηνίας 

ΣΤΥΑ, με το στέλεχος ΕΜΘ ή ΕΠΟΠ, έχει τον ίδιο βαθμό, θεωρείται ότι 

μπορεί να εναλλάσσεται με τον ίδιο ρυθμό, έχει την ίδια αξία, δηλαδή δεν 

υπάρχει μία διαφορετική αντιμετώπιση.  
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 Αργότερα τι αντιμετωπίσαμε: σταδιακά, βλέπαμε θέσεις Διοίκησης 

Σμηναρχιών, το Καβούρι, η ΣΤΥΑ, η 123 ΠΤΕ. Όλοι θυμόμαστε τον 

Μπούστρα –τουλάχιστον, οι Σειρές οι δικές μου– Σμήναρχος που ήταν 

Διοικητής στη ΣΤΥΑ, προερχόμενος από ΑΣΣΥ, στην 123 ΠΤΕ. Διοικητές 

της ΣΤΥΑ στο Καβούρι, θυμάμαι στην 128, ο κ. Παγώνης, ένα σωρό άλλα 

στελέχη να έχουν θέσεις ευθύνης, οι οποίες σταδιακά είτε καταργούνταν, είτε 

καταλαμβάνονταν από στελέχη ΑΣΕΙ.  

 Πάμε παρακάτω. Αρχίσαμε να χάνουμε Μοίρες. Υπήρχε η Μοίρα ΤΗ, 

την καταργήσαμε, την ενσωματώσαμε με τη ΜΕΥ που ήμουν εγώ, βάλαμε 

είτε ιπτάμενο, είτε βάλαμε ΕΑ Μοίραρχο. Λοιπόν, χάσαμε τις θέσεις 

Διοίκησης.  

 Πάμε τώρα στα τελευταία χρόνια, από το 2008, 2009  και μετά, έχουμε 

το μισθολογικό και το βαθμολογικό. Ξεκινήσαμε με τον κατάπτυστο Νόμο 

Ιεραρχίας Προαγωγών, όπου –όπως είπα πριν– αφαίρεσε τον βαθμό του 

Σμηνάρχου στα νέα στελέχη. Καταληκτικός πλέον είναι ο βαθμός του 

Αντισμηνάρχου, μόνο όσοι έχουν πτυχίο ΑΕΙ αναγνωρισμένο, θα παίρνουν 

τον βαθμό του Σμηνάρχου. Επίσης, αυτό θα γίνεται στον 39ο χρόνο, για τον 

βαθμό του Αντισμηνάρχου.  

 Έρχεται ο Νόμος ο Μισθολογικός, ο οποίος μας χωρίζει σε στελέχη 

 σε τρεις κατηγορίες. Εμείς μπαίνουμε στη Β΄ κατηγορία. Και φτάνω 

στο σημείο εγώ τώρα, με 35 χρόνια υπηρεσίας, να μην έχω πάρει το ανώτατο 

κλιμάκιο της κατηγορίας μου, για ένα χρόνο. Γιατί για να το πάρω, έπρεπε να 

καθίσω 36 χρόνια. Το ίδιο το σύστημα με αποστράτευσε στα 35. Πώς είναι 

δυνατόν να φτιάξεις ένα Νόμο, που να μην εξαντλεί βαθμολογικά, την 

ιεραρχία των στελεχών για τα οποία φτιάχνεις την κλίμακα. Δηλαδή, το 

απόλυτο παράλογο. Και εφόσον αυτό προβλέπεται να γίνει για τα στελέχη 

που θα μένουν 40 χρόνια, γιατί δεν με κρατά 40, ή γιατί δεν το εφαρμόζεις 

μόνο γι’ αυτά τα στελέχη; Κάνουμε λοιπόν δικαστήρια και τρέχουμε αυτή τη 
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στιγμή, για να πάρουμε αυτές τις εξελίξεις. Αυτά είναι κατάντια!  

 Θεωρώ λοιπόν, ότι όλα αυτά είναι προσχεδιασμένα και έχουν στόχο, 

αυτό που είπαν πολλοί: την κατάργηση των ΑΣΣΥ. Δεν υπάρχει για εμένα 

άλλη εξήγηση στο θέμα αυτό, είτε ακολουθηθεί το καλό σενάριο, είτε το κακό 

σενάριο, ο στόχος είναι η κατάργηση των ΑΣΣΥ. Τι μπορούμε να κάνουμε: 

πέρα από τον διάλογο, που πρέπει να γίνει και να ευαισθητοποιήσει και τους 

εν ενεργεία –που δυστυχώς δεν έχουν πάρει χαμπάρι και από ένα βαθμό και 

πέρα, τους δικαιολογώ, γιατί ούτε την εμπειρία έχουν, αλλά έχουν και άλλες 

ευθύνες και φοβούνται κιόλας– εμείς οι απόστρατοι πρέπει να κινηθούμε 

περισσότερο.  

 Και επίσης, πέρα από την Ομοσπονδία, που είμαι απόλυτα σύμφωνος, 

ότι έπρεπε να έχει δημιουργηθεί ‘‘χτες’’, θα πρέπει αυτή η Ομοσπονδία να 

μην λειτουργεί μόνο ως θεσμικό Όργανο, αλλά και ως συνδικαλιστικό. Γιατί 

δεν υπάρχει αυτή τη στιγμή, πραγματικά, συνδικαλιστικός φορέας ο οποίος 

να διεκδικεί τα δίκαιά μας. Και λυπάμαι που το λέω, αλλά η ηγεσία, τις 

Ενώσεις Αποστράτων τις θεωρεί θεσμικές Υπηρεσίες οι οποίες είναι υπό τις 

διαταγές τους.  

ΜΕΛΟΣ: Δεν κατάλαβα τι είπατε.  

Β. ΤΣΙΛΙΓΙΑΝΝΗΣ: Λέω ότι μέχρι τώρα, τουλάχιστον από την προϊστορία, 

φαίνεται ότι η ηγεσία των Ενόπλων Δυνάμεων θεωρεί τις Ενώσεις 

Αποστράτων, ως Υπηρεσίες θεσμικές, οι οποίες είναι (πώς να το πω…) στην 

ιεραρχία τους, είναι δηλαδή, σαν Στρατιωτικές Υπηρεσίες και ότι τέλος 

πάντων, μπορεί με τον ‘‘α’’ ή ‘‘β’’ τρόπο, να χειριστεί τους χειρισμούς τους. 

Μέχρι τώρα τουλάχιστον, τα έχει καταφέρει και έχει δείξει ότι σε όλα τα 

θέματα που βασάνισαν και τέλος πάντων, διεκδίκησαν οι στρατιωτικοί τα 

τελευταία χρόνια, είτε ήταν αυτό το βαθμολογικό, είτε ήταν ο Νόμος 

Ιεραρχίας Προαγωγών, είτε ήταν το θέμα της ΣΜΥΑ και ένα σωρό άλλα.  

 Αυτό το θέμα το ξέχασα, αυτή την υποβάθμιση, την ενοποίηση των 
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Σχολών, την ονομασία τους: ΣΜΥΑ, την τριετή φοίτηση και τη μη απόδοση 

πλέον αυξημένων δικαιωμάτων και βαθμολογικού, αλλά και δικαιωμάτων 

επαγγελματικών και αυτό συνιστά υποβάθμιση. Εκτιμώ λοιπόν, ότι πρέπει να 

μετατραπούν σταδιακά οι Οργανώσεις μας, ή να γίνει μία Ομοσπονδία με 

καθαρά συνδικαλιστικό χαρακτήρα, που θα διεκδικεί. Αν θέλουν να ενωθούν 

και οι εν ενεργεία καλό θα είναι και θεμιτό.  

 Εάν η ηγεσία κάνει αυτό που είπε ο κ. Τσουκαράκης, όπως έφερε το 

Νομοσχέδιο για τη ΣΜΥΑ, αγνοήσει τις δικές μας θέσεις και απόψεις και 

προχωρήσει σε εφαρμογή του Νομοσχεδίου, νομίζω ότι μία θεμιτή αντίδραση 

–που δεν αναφέρθηκε και θα μπορούσε να γίνει– θα ήταν η μαζική παραίτηση 

των Μελών των Διοικητικών Συμβουλίων των Ενώσεων Αποστράτων, έτσι 

ώστε να δημιουργηθεί κρίση και να δημοσιοποιηθεί το γεγονός, για να 

μπορέσει να αποκτήσει και δημοσιότητα και να έχουμε και τα φώτα της 

δημοσιότητας επάνω μας, για να μπορέσουμε να πετύχουμε κάποιες λύσεις.  

 Αυτά ήθελα να πω εν συντομία. Πιστεύω, τα περισσότερα άλλα έχουν 

καλυφθεί. Εκτιμώ ότι αν δεν ευαισθητοποιηθούμε και δεν κινητοποιηθούμε 

περισσότερο από τη σημερινή παρουσία, θα έχουμε δυστυχώς, δυσάρεστες 

εξελίξεις. Σας ευχαριστώ πολύ.  

------------------------------ 

Ο κ. Τσιλιγιάννης καταθέτει την δακτυλογραφημένη ομιλία του: 

«Δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών - Αναβάθμιση ή 

Υποβάθμιση των Υπαξιωματικών και του Στρατεύματος 

συνολικότερα 

Αγαπητοί κ. Συνάδελφοι-ισες καλημέρα σας 

Είμαι ο Σμήναρχος ε.α. Τσιλιγιάννης Βασίλης, ειδικότητας Τ-Η της 34ης 

σειράς ΣΤΥΑ. Αποστρατεύτηκα πριν δύο χρόνια στις 8-9-2017, από την Γ4 Δνση 

του ΓΕΕΘΑ. 

Αιτία για την σημερινή έκτακτη γενική συνέλευση του Συλλόγου 
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Αποφοίτων ΣΤΥΑ είναι όπως όλοι φαντάζομαι γνωρίζετε η εξαγγελία του ΥΦΕΘΑ 

κου Στεφανή στις 19-8-2019 περί δημιουργίας σώματος Υπξκών. Η εξαγγελία έγινε 

γνωστή από έγγραφο του κου ΥΦΕΘΑ προς τα Επιτελεία που δημοσιοποιήθηκε 

και με το οποίο τους ζητούσε να τοποθετηθούν επί του θέματος σε σύντομο χρονικό 

διάστημα (6- 9-2019). Φυσικά τα Επιτελεία αφού διαβουλεύτηκαν δημοκρατικά 

κυρίως με τον εαυτό τους και μη θέλοντας να δυσαρεστήσουν τον πολιτικό 

προϊστάμενο τους, γνωρίζοντας και τις απόψεις του, έσπευσαν να συμφωνήσουν 

μαζί του. Εξ άλλου μεγάλο μέρος της ηγεσίας των Γ.Ε. και των εξ ΑΣΕΙ 

γραφειοκρατών τους εμφορείται δυστυχώς από τις ίδιες ή παρεμφερείς απόψεις. 

Κλήθηκα λοιπόν να εκφράσω τις απόψεις μου από τον Πρόεδρο του Συλλόγου μας 

και τον ευχαριστώ γι’ αυτό, γιατί στον διάλογο και την αναστάτωση που 

ακολούθησε την ανωτέρω εξαγγελία μεταξύ των στελεχών ε.ε και ε.α σε διάφορα 

διαδικτυακά φόρουμ εξέφρασα απόψεις που μάλλον απηχούν τις σκέψεις πολλών 

από εμάς. 

Ας μπούμε λοιπόν στο θέμα. Σε τι συνίσταται η πρωτοβουλία αυτή του κου 

ΥΦΕΘΑ, ποια είναι τα εξαγγελλόμενα κίνητρα, ποια είναι τα υποκρυπτόμενα και 

αν θα συμβάλλει τελικά στην αναβάθμιση των Υπξκών και κατά συνέπεια του 

στρατεύματος. 

1. Εξαγγελία-Πρωτοβουλία : Από τα αναφερόμενα στο έγγραφο 

προκύπτει η πρόθεση του Υπουργείου για την δημιουργία σώματος Υπξκών με 

καταληκτικό βαθμό αυτόν του Ανθστή κατά τα πρότυπα των ΗΠΑ και άλλων 

Νατοϊκών Χωρών. Ως μοντέλο χρησιμοποιείται το σώμα Υπξκών κυρίως των ΗΠΑ 

και η βαθμολογική εξέλιξή τους, με συσχετισμούς μάλλον ατυχείς και 

ανεφάρμοστους για τα ελληνικά δεδομένα, όπως ο θεσμός του Αρχηγού των 

Υπξκών που «συνδιοικεί» τις Ε.Δ. των ΗΠΑ. Έτσι διαφημίζεται μια πρόθεση για 

αναβάθμιση των Υπξκών αλλά ουσιαστικά πρόκειται για υποβάθμισή τους. Δεν 

αποτελεί κεραυνό εν αιθρία η εξαγγελία και από το 2000 περίπου επανέρχεται πολύ 

συχνά στο προσκήνιο με διάφορες μικρο-παραλλαγές από εξίσου γνωστούς 

ελιτίστικους κύκλους Ανωτάτων Αξκών αποφοίτων ΑΣΕΙ. 
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2. Σκοπός-Κίνητρα (εξαγγελλόμενα) : Σύμφωνα με το έγγραφο του 

ΥΦΕΘΑ σκοπός είναι η αναβάθμιση του ρόλου των Υπξκών, αφού η δημιουργία 

Αξκών δύο ταχυτήτων (από ΑΣΕΙ και ΑΣΣΥ) είναι σε βάρος των Υπξκών. Επίσης 

η υπό προϋποθέσεις και αυστηρές εξετάσεις προαγωγή ποσοστού εξ αυτών σε 

Αξκούς. Αναρωτιέται βέβαια κάποιος καλοπροαίρετος πότε και από ποιους έγιναν 

μελέτες που αποδεικνύουν ότι συνιστά αναβάθμιση των Υπξκών η πρωτοβουλία 

αυτή και πως είναι δυνατόν να λαμβάνεται τέτοια πρωτοβουλία χωρίς να προηγηθεί 

κάποιος διάλογος κυρίως με τους ενδιαφερομένους και τους φορείς που τους 

εκπροσωπούν! Επίσης κι ακόμα σημαντικότερο είναι πως κι αν έχουν με κάποιο 

τρόπο μελετηθεί οι πιθανές επιπτώσεις στην οργανική και επιχειρησιακή 

λειτουργία του στρατεύματος! 

3. Σκοπός-Κίνητρα (υποκρυπτόμενα): Θα μου επιτρέψετε μια μικρή 

παρένθεση πριν αναφερθώ στα πραγματικά κίνητρα της εξαγγελίας αυτής. 

Πρόκειται για δύο ειδήσεις που θα προσπαθήσω να συσχετίσω με το θέμα μας και 

που κατά την γνώμη μου θα έπρεπε να τύχουν προσοχής. Η πρώτη είδηση αφορά 

την εξαγγελία από τον ΥΕΘΑ όμως αυτή τη φορά στις 29-8-2019, της ίδρυσης του 

πανεπιστημίου των Ε.Δ. με την ένταξη σε αυτό όλων των παραγωγικών σχολών 

των Ε.Δ. (ΑΣΕΙ και ΑΣΣΥ) με τετραετή φοίτηση κατ’ ελάχιστον για όλους. Η 

δεύτερη είδηση θα σας φανεί άσχετη με το θέμα όμως κατά την ταπεινή μου γνώμη 

δεν είναι. Πρόκειται για τον τεχνολογικό οργασμό και την επανάσταση που ζούμε 

τελευταία με την νέα κούρσα των υπερδυνάμεων στον τομέα των εξοπλισμών. Οι 

τρεις μεγάλες δυνάμεις έχουν εξαγγείλει και αναμένεται να δώσουν στο σύντομο 

μέλλον στην ενεργό δράση μη επανδρωμένα αεροσκάφη με ικανότητες 

παραπλήσιες των σύγχρονων επανδρωμένων αν όχι ανώτερες, πύραυλους μεγάλου 

βεληνεκούς με ταχύτητες υπερδεκαπλάσιες του ήχου κ.λπ. Ακολουθούν στην 

κούρσα αυτή κι άλλες περιφερειακές δυνάμεις και μεταξύ αυτών κι η Τουρκία η 

οποία συγκαταλέγεται στις έξι πρώτες χώρες παραγωγής DRONES και με τα οποία 

λαμβάνει μέρος σε επιχειρήσεις στη Συρία και τη Λιβύη ενώ τα εξάγει και σε 

αρκετές Χώρες. Επίσης σχεδιάζει κι άλλα υπερσύγχρονα οπλικά συστήματα και 

πυραυλικά συστήματα μέσου βεληνεκούς για το σύντομο μέλλον που αν καταφέρει 
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να τα συνδέσει και με την πυρηνική δυνατότητα που θα της παρασχεθεί μετά την 

κατασκευή των πυρηνικών σταθμών από τη Ρωσία, θα αποτελεί διαχρονικό 

εφιάλτη και μόνιμη απειλή για τη Χώρα μας. 

Πως συνδέονται τώρα αυτά με το θέμα μας. Η σκέψη μου είναι πώς αν το 

όλο θέμα του ρόλου των Υπξκών αφορούσε μέρος ενός ευρύτερου 

προβληματισμού της αναδιοργάνωσης των Ε.Δ. στα πλαίσια του εκσυγχρονισμού 

τους και της τεχνολογικής αναβάθμισής των σύμφωνα με τις εξελίξεις της νέας 

εποχής ίσως θα έπρεπε να αντιμετωπίσουμε θετικά το θέμα. Ειδικά σε μια εποχή 

που ο ρόλος του Αξκού δεν θα είναι πλέον ο ίδιος ούτε θα απαιτείται σε τέτοιους 

αριθμούς ίσως ο Αξκός μαχητής πρώτης γραμμής, αλλά ο εξειδικευμένος 

χειριστής-τεχνολόγος που θα μπορεί να χειρίζεται με ακρίβεια το όπλο και θα 

επιχειρεί πιθανότατα εκατοντάδες χιλιόμετρα μακριά από το σημείο τριβής. Ειδικά 

στην Π.Α. τολμώ να κάνω την πρόβλεψη ότι ζούμε ίσως την τελευταία γενιά 

επανδρωμένων αεροσκαφών. 

 Όμως αν υπήρχε στην ηγεσία μας ένας τέτοιος προβληματισμός θα 

ξεκινούσε από άλλα πολύ σημαντικότερα θέματα, όπως τι είδους στράτευμα 

θέλουμε και χρειαζόμαστε, πόσο πραγματικά μπορούμε ν’ αντέξουμε, τι διάταξη 

θα έχει, οι εξοπλισμοί κι η διαφάνεια στις προμήθειές τους, τα επιχειρησιακά 

σχέδια, η οργάνωση του στρατεύματος, ο εκδημοκρατισμός του, ο εκσυγχρονισμός 

της Νομοθεσίας του (Νόμος περί καταστάσεως Στρατιωτικών - ποιος ο ρόλος του 

Αξκού στη σύγχρονη εποχή και των λοιπών στελεχών), η μείωση του λειτουργικού 

κόστους μέσω της εκποίησης άχρηστου και παρωχημένου εξοπλισμού και 

συγχώνευσης και κλεισίματος μονάδων. Γιατί να είναι άραγε ο ρόλος των Υπξκών 

το πρώτο σοβαρό θέμα που θα αφορούσε αυτός ο προβληματισμός ώστε να 

καταπιαστεί με αυτόν η νέα ηγεσία; 

Γιατί απλούστατα δεν υπάρχει τέτοιος προβληματισμός. Αν έχει ανοίξει 

τέτοια συζήτηση κάτι που θα ευχόμουν να έχει συμβεί, τότε είναι για άλλη μια φορά 

όχι ολοκληρωμένη, αλλά μάλλον άτακτη κι αποσπασματική, διαπλέκεται με τις 

απαιτήσεις και τους σχεδιασμούς της πολιτικής ηγεσίας και πιθανόν της τρόικας, 
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των μνημονίων και ίσως και των Νατοϊκών προσταγών για δημιουργία 

επαγγελματικού-μισθοφορικού στρατεύματος μικρότερου κόστους προς κάλυψη 

κυρίως των δικών του αναγκών. 

Κι έρχομαι να αιτιολογήσω τον ισχυρισμό μου. Αντιλαμβανόμαστε όλοι ότι 

ένας σύγχρονος στρατός με ευαίσθητα και πανάκριβα οπλικά συστήματα πρέπει να 

στηρίζεται όλο και περισσότερο σε επαγγελματίες και λιγότερο σε εφέδρους 

περιορισμένης θητείας. Φυσικά η αύξηση της θητείας είναι απαγορευμένη λόγω 

του πολιτικού κόστους και παρόμοιο απαγορευτικό ισχύει για το κλείσιμο 

Μονάδων στα μετόπισθεν και την μετακίνηση στελεχών σε Μονάδες πρώτης 

γραμμής που συναντά πάλι εκτός από την αντίδραση των πολιτικών που θα χάσουν 

ψήφους και των τοπικών κοινωνιών (ενοίκια, καφετέριες, σουβλατζίδικα κ.λπ) 

αλλά και την αντίδραση μερίδας των στελεχών κυρίως των υψηλόβαθμων που θα 

χάσουν θέσεις Διοίκησης. Προκύπτει αυτομάτως ότι απαραίτητη λύση είναι η 

αύξηση του σώματος των Υπξκών σε ρόλο επαγγελματιών οπλιτών. Οι προσλήψεις 

στο δημόσιο όμως και ειδικά στις Ε.Δ. δεν είναι πολύ δημοφιλείς στους δανειστές 

μας, γι’ αυτό η πιο βολική λύση είναι να καταργήσουμε τις ΑΣΣΥ και να 

αναπληρώσουμε τους αποφοίτους τους με ΕΠΟΠ ή να μετατρέψουμε τους 

αποφοίτους τους σε μόνιμους Υπξκούς. 

 Έτσι στήνονται δύο σενάρια. Στο μεν «καλό σενάριο» υποπτεύομαι ότι με 

την ίδρυση του Πανεπιστημίου Ε.Δ. προωθείται ουσιαστικά η συγχώνευση κι 

απορρόφηση ως ειδικοτήτων μέσα σε αυτό των παραγωγικών σχολών ΑΣΣΥ με 

σκοπό την πλήρη εξαφάνισή τους και τον μηδενισμό των διαμαρτυριών και 

αντιδράσεων των αποφοίτων τους, βαφτίζοντας την ως αναβάθμιση. Δυσκολεύομαι 

να πιστέψω ότι σχεδιάζεται απορρόφηση και των ΑΣΕΙ αλλά στη εποχή που ζούμε 

όλα είναι πιθανά. Παράλληλα θα δημιουργηθεί ένα σώμα Υπξκών κάτι σαν ένας 

μικτός θεσμός ΟΒΑ-ΕΠΟΠ με καταληκτικό βαθμό αυτόν του Ανθστή. Εύχομαι κι 

ελπίζω οι Υπξκοί αυτοί να προσλαμβάνονται με το αξιόπιστο και διαφανές 

σύστημα γενικών εξετάσεων και να εκπαιδεύονται με παρόμοιο τρόπο όπως οι 

Αστυφύλακες. Όλοι οι λοιποί συσχετισμοί που γίνονται με τους Υπξκούς των 
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άλλων χωρών και κυρίως των ΗΠΑ και θεωρούνται αναβάθμιση του κύρους των 

Υπξκών είναι όπως θα εξηγήσω στη συνέχεια μάλλον για γέλια. 

Από την άλλη (στο κακό σενάριο) από το έγγραφο του ΥΦΕΘΑ στην πλήρη 

ερμηνεία του ομολογείται ωμά ότι η αναβάθμιση των Υπξκών θα προκύψει μέσω 

της καθήλωσης και της κλοπής έξι βαθμών Αξκού από τους αποφοίτους ΑΣΣΥ. 

Έτσι χωρίς πρόσθετο κόστος λόγω και των περιορισμών των μνημονίων, θα 

αυξηθεί η δεξαμενή Υπξκών και δε θα χρειαστεί να προσλαμβάνουμε ΕΠΟΠ αφού 

θα υπάρχουν οι Υπξκοί ΑΣΣΥ να καλύπτουν το κενό που υπερέχουν και ποιοτικά. 

Επιπλέον συμπιέζουμε και το μισθολογικό κόστος για άλλη μια φορά προς όφελος 

της ανώτερης κάστας. Η πρόβλεψη για προαγωγή υπό προϋποθέσεις κι αυστηρές 

εξετάσεις κάποιων εξ αυτών σε Αξκούς μόνο τραγική μπορεί να χαρακτηριστεί. 

Γιατί άραγε δεν απαιτούνται ίδιες αυστηρές προϋποθέσεις κι εξετάσεις για την 

προαγωγή των αποφοίτων ΑΣΕΙ από κατώτερους σε ανώτερους και ανώτατους; 

Οφείλω όμως να ομολογήσω ότι υπάρχει μια διάσταση από την μελέτη των 

δύο σεναρίων μεταξύ της εξαγγελίας του ΥΕΘΑ για την ίδρυση του πανεπιστημίου 

Ε.Δ. και της εξαγγελίας του ΥΦΕΘΑ για το σώμα Υπξκών που δημιουργεί σύγχυση 

και θα ξεδιαλύνει όταν ξεδιπλωθεί περισσότερο το σχέδιο. Στην πρώτη περίπτωση 

φαίνεται να επιφυλάσσεται «μια καλύτερη τύχη» στους σπουδαστές ΑΣΣΥ μέσω 

της ενσωμάτωσης τους στο πανεπιστήμιο Ε.Δ. Ίσως όμως και πάλι να σχεδιάζεται 

η δημιουργία Αξκών δύο ταχυτήτων (κατωτέρων-ανωτέρων). Δεν τολμώ να 

πιστέψω ότι θα φοιτούν τέσσερα χρόνια οι σπουδαστές του Πανεπιστημίου σε 

κοινά θρανία με αυτούς των ΑΣΕΙ για να καταλήγουν πάλι κάποιοι ως Υπαξκοί. 

Ας δούμε λοιπόν τώρα κι αυτό το περιβόητο σώμα Υπξκών όπως 

αναγγέλθηκε κι όπως λειτουργεί στις άλλες Χώρες. Και αυτό γιατί στο διάλογο που 

επακολούθησε ακούστηκαν απόψεις αφενός διθυραμβικές για την πρωτοβουλία 

του Υπουργού φυσικά από τους προερχόμενους από ΑΣΕΙ, όπως και 

καταδικαστικές από τους αποφοίτους κυρίως των ΑΣΣΥ. Ακούστηκαν όμως και 

απόψεις που προέρχονται από στελέχη ΑΣΣΥ και που ισχυρίζονται ότι ίσως να μην 

είναι και τόσο κακό να δημιουργηθεί σώμα Υπξκών αν φυσικά είναι και λειτουργεί 
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σαν αυτό των ΗΠΑ. 

Κατ’ αρχάς εμείς οι απόφοιτοι ΑΣΣΥ δεν είμαστε κατά του σώματος των Υπξκών. 

Ένα είδος σώματος Υπξκών υπάρχει και στη Χώρα μας και περιλαμβάνει τους 

θεσμούς των ΟΒΑ, ΕΠΟΠ και ΕΜΘ. Στην αρχική τους μορφή για κανέναν από 

τους θεσμούς αυτούς δεν προβλεπόταν η προαγωγή τους πέρα από τον βαθμό του 

Ανθστή. Ακόμα και για τον θεσμό των εθελοντριών και των εξ ανακατάταξης 

Υπξκών στη εισαγωγή του θεσμού καταληκτικός βαθμός ήταν ο βαθμός του 

Σμηναγού. Μέσω συνδικαλιστικών διεκδικήσεων που κερδήθηκαν, αυτό άλλαξε κι 

όλοι γνωρίζουμε ότι ολόκληρες σειρές ανακαταταγέντων μπήκαν ανάμεσα σε 

σειρές αποφοίτων σχολών ΑΣΣΥ, καθυστερώντας τις προαγωγές και την εξέλιξή 

τους. Κατέκτησαν μάλιστα σταδιακά όλα τα δικαιώματα αποφοίτων ΑΣΣΥ 

(καταληκτικό βαθμό Σμηνάρχου, δικαίωμα τοποθέτησης σε θέσεις ευθύνης, 

εξωτερικού κ.λπ.). Απαξιώνοντας έτσι τις προσπάθειες και τις θυσίες που κάναμε 

για την εισαγωγή μας στις Παραγωγικές Σχολές ΑΣΣΥ και την παραμονή μας και 

φοίτησή μας επί διετία σε αυτές. 

 Η εναντίωσή μας λοιπόν δεν έχει να κάνει με την δημιουργία του σώματος 

Υπξκών αλλά με το ότι πίσω απ’ αυτό κρύβεται είτε η κατάργηση των ΑΣΣΥ ή η 

μετατροπή των αποφοίτων τους σε μόνιμους Υπξκούς. Και για να αναδειχθεί σε 

όλη της τη μεγαλοπρέπεια η διαχρονικότητα της προσπάθειας υποβάθμισης των 

αποφοίτων ΑΣΣΥ, θα αναφερθώ συνοπτικά στο χρονικό της ιστορίας αυτής. Μια 

προσπάθεια με συγκεκριμένη αντζέντα, που προέρχεται από συγκεκριμένη μερίδα 

ανωτάτων που όλα αυτά τα χρόνια δεν διστάζουν να εκφράσουν δημόσια και να 

επιτύχουν όποτε τους δίνεται η ευκαιρία μέσω της εκάστοτε φιλικής τους 

κυβέρνησης μέτρα υποβάθμισης των Υπξκών και των εξ ΑΣΣΥ προερχομένων 

Αξκών. Κατ’ αρχήν όλοι ή οι περισσότεροι από μας εξερχόμενοι από την Σχολή 

βιώσαμε τον ρατσισμό ως Υπξκοί όταν οι Ανώτεροι μας κυρίως απόφοιτοι ΑΣΕΙ, 

μας εξομοίωναν ακόμα και με τους έφεδρους ή αργότερα τους εξ ανακατάταξης και 

μας αντιμετώπιζαν με τον ίδιο τρόπο ή μας ανάγκαζαν να εναλλασσόμαστε στις 

ίδιες υπηρεσίες. Οι διαμαρτυρίες μας για την συμπεριφορά αυτή δεν εύρισκαν 
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«ευήκοον ους» αρκετές φορές ούτε κι από συνάδελφους Αξκούς προερχομένους 

από ΑΣΣΥ (που δεν ήθελαν να έρθουν σε αντιπαράθεση με τον Μοίραρχο ή τον 

Δντή, Δκτή για τον Σμηνία). Σταδιακά κι όσο περνούσαν τα χρόνια διαπιστώναμε 

ότι θέσεις ευθύνης, τοποθετήσεις εξωτερικού, θέσεις διοίκησης Μοιρών, 

Σμηναρχιών, ακόμα και της ίδιας μας της Σχολής, καταργούνταν εντελώς για τους 

αποφοίτους ΑΣΣΥ ή περνούσαν στα χέρια Αξκών ΑΣΕΙ. Παρόλα αυτά 

παραήμασταν καλοί για να επανδρώνουμε θέσεις ανωτέρων μας προορισμένες για 

αποφοίτους ΑΣΕΙ που όμως αυτοί δεν καταδέχονταν η φοβόντουσαν μην εκτεθούν. 

Ακόμα και στο θέμα των υπηρεσιών ενώ για τους αποφοίτους ΑΣΕΙ η εμπλοκή 

τους όλο και λιγόστευε κι ειδικά από τον βαθμό του Σγού και πάνω σχεδόν 

σταματούσε τελείως, για τους αποφοίτους ΑΣΣΥ σταματούσε με την αποστρατεία 

τους. Στα πιο πρόσφατα η προσπάθεια υποβάθμισης πέρασε και στο βαθμολογικό 

και οικονομικό πεδίο πρώτα με τον νέο νόμο ιεραρχίας-προαγωγών όπου 

ουσιαστικά καταργήθηκε ο αποστρατευτικός βαθμός του Σμηνάρχου για τους 

νεότερους αποφοίτους ΑΣΣΥ, συνεχίστηκε με την ενοποίηση και υποβάθμιση των 

σχολών παρά την τριετή φοίτηση, το νέο απαράδεκτο μισθολόγιο δύο ταχυτήτων 

που αποτελεί παγκόσμια πρωτοτυπία, όπου χάθηκε η οικονομική προαγωγή των 

2/3Ταξχού και για όχι μόνο αφού για τους νεότερους αν δεν συμπληρώσεις 40 

χρόνια υπηρεσίας και δεν έχεις πτυχίο ΑΣΕΙ δεν γίνεσαι Σμήναρχος άρα δεν 

παίρνεις ποτέ το ανώτατο κλιμάκιο 1 της Β κατηγορίας της κλίμακας, και τέλος με 

τον νόμο έκτρωμα του Κατρούγκαλου όπου φρόντισαν παίρνοντας πάλι λίγα από 

τους πολλούς να διατηρήσουν τα πολλά για τους λίγους, δηλαδή τα κεκτημένα 

τους, αδιαφορώντας για όλους τους υπολοίπους. Να είστε σίγουροι κύριοι ότι αυτό 

το βήμα που τώρα εξαγγέλλεται είναι ίσως το πιο σημαντικό και καθοριστικό βήμα 

και είμαι σίγουρος ότι θα βρεθεί τρόπος να διασυνδεθεί μελλοντικά και με τους 

απόστρατους και τις αποδοχές τους γι' αυτό ας μην εφησυχάζουμε. Είναι καιρός για 

δυναμικές αντιδράσεις κι όχι για διασπαστικά διλήμματα. 

Λίγα λόγια τώρα για τον μύθο του σώματος Υπξκών των ΗΠΑ αλλά και 

των άλλων Χωρών που χρησιμοποιούνται ως παράδειγμα ή πρότυπο. Για να μην 

σας κουράζω θα συνιστούσα σε όσους δε το έχετε κάνει ήδη να διαβάσετε ένα 
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εμπεριστατωμένο άρθρο-μελέτη του πάντα έγκυρου και διεξοδικά αναλυτικού 

συναδέλφου Σγου ε.α. Κώστα Λιούτα πάνω στο θέμα μας όπου επεξηγεί σχεδόν τα 

πάντα κι ειδικά για τις ένοπλες δυνάμεις των ΗΠΑ θα σας λύσει κάθε απορία. Από 

πλευράς μου προσφέροντας την δική μου γνώση κι εμπειρία από την θητεία μου 

στο ΝΑΤΟ, αλλά και έχοντας προσωπική φιλία και συνυπηρέτηση το ίδιο διάστημα 

με Senior Chief του Αμερικανικού Ναυτικού Ελληνικής καταγωγής, μπορώ να 

βεβαιώσω ότι ο Υπξκός είναι πάντα κατώτερος από τον οποιοδήποτε Αξκό όσο 

υψηλόβαθμος κι αν είναι σε όλες τις Χώρες του κόσμου. Κι αναγκάζεται να κάνει 

πάντα το χαμαλίκι, ενώ οι Αξκοί είναι πάντα η ανώτερη κάστα. Και μόνο βλέποντας 

τις αμερικάνικες ταινίες το διαπιστώνει κανείς αυτό. Θυμηθείτε τον μαύρο Υπξκό 

που έχει κάνει τη ζωή κόλαση και τον τρέμουνε οι Δόκιμοι Αξκοί στην ταινία 

Ιπτάμενος και τζέντλεμαν και που στο τέλος μετά την αποφοίτησή τους κάθεται 

κλαρίνο και τους χαιρετά στρατιωτικά ένα-ένα αποχαιρετώντας τους (απολύτως 

φυσικό). Οι Αμερικάνοι Υπξκοί λοιπόν δεν έχουν καμία σχέση με Παραγωγικές 

Σχολές, δεν εισέρχονται στο σώμα με εξετάσεις τύπου πανελλήνιες, πολλοί 

κατατάσσονται ως εθελοντές και μετά από κάποια προϋπηρεσία (συνήθως τριετή) 

αν θέλουν και πληρούν τις προϋποθέσεις παραμένουν ως Υπξκοί. Η φοίτησή τους 

γίνεται σε σχολεία λίγων εβδομάδων το πολύ και παρακολουθούν τα αντίστοιχα 

σχολεία ειδικότητας και όπλου που ανήκουν όσο εξελίσσονται. Συνήθως βέβαια οι 

περισσότεροι Υπξκοί παραιτούνται στα 13 ως 15 χρόνια υπηρεσίας βρίσκοντας 

δουλειά στον ιδιωτικό τομέα όπου συνεχίζουν μέχρι να συμπληρώσουν τα 

απαιτούμενα συντάξιμα χρόνια και ηλικία. Ελάχιστοι παραμένουν μετά τα 15 

χρόνια κι ακόμα πιο λίγοι ανέρχονται στις ψηλές θέσεις της ιεραρχίας του σώματος 

κι αυτοί μέχρι συνήθως τα 25 χρόνια. Όσο ανεβαίνουν τα καθήκοντά τους αφορούν 

κυρίως θέματα υποστήριξης, τοποθετήσεων- μεταθέσεων, εκπαίδευσης και 

διαβίωσης των Υπξκών κι έχουν σημαντικό ρόλο και λόγο σε αυτά, κάτι που στη 

Χώρα μας δεν προβλέπεται να συμβεί. Σπάνια έχουν λόγο σε επιχειρησιακά 

θέματα, παρά μόνο συμβουλευτικό. Ειδικά για τις Αμερικανικές ένοπλες δυνάμεις 

πολύ συχνά οι Υπξκοί είναι ή εθελοντές πολύ χαμηλού μορφωτικού και νοητικού 

επιπέδου που προσπαθούν να ξεφύγουν από τα γκέτο ή μικροεγκληματίες που 
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επιλέγουν την στράτευση αναγκαστικά για να αποφύγουν εγκλεισμό σε φυλακές 

για εφηβικά εγκλήματα. Τελευταία έχει παρατηρηθεί πολλοί Αμερικάνοι Υπξκοί 

με πολεμική εμπειρία κυρίως των ειδικών δυνάμεων να παραιτούνται και να 

επανέρχονται στις πολεμικές επιχειρήσεις ως εργαζόμενοι εργολαβικών υπηρεσιών 

ασφαλείας γιατί έτσι πληρώνονται καλύτερα. Λίγο πολύ η ίδια κατάσταση 

επικρατεί στις περισσότερες συμμαχικές χώρες κι όσοι έχουν εμπειρία από 

εκπαιδεύσεις ή θητεία στο ΝΑΤΟ παρατηρούν σε κοινές εκπαιδεύσεις-ασκήσεις 

ότι ακόμα κι οι Έλληνες εθελοντές Υπξκοί υπερέχουν σε γνωστικό επίπεδο αλλά 

και γενικότερα σε ποιότητα και ήθος από τους περισσότερους. 

Για να συνοψίσω γίνεται αντιληπτό ότι κανένας συσχετισμός δεν μπορεί να 

υφίσταται όσον αφορά τους Έλληνες Υπξκούς όλων των κατηγοριών με τους 

αντιστοίχους άλλων χωρών όσον αφορά τις γνώσεις, το ήθος και γενικά την 

ποιότητα. Πολλώ μάλλον για τους Υπξκούς αποφοίτους ΑΣΣΥ και μόνο η 

σύγκριση είναι προσβλητική και τους αδικεί. Δεν υπάρχει χώρα στον πλανήτη που 

οι Υπξκοί της να εισέρχονται σε παραγωγικές σχολές ΑΣΣΥ με πανελλήνιες 

εξετάσεις και υψηλότατες βαθμολογίες παραπλήσιες των ΑΣΕΙ, αρνούμενοι σχολές 

πανεπιστημιακές εγνωσμένου κύρους κι επαγγελματικής αποκατάστασης, να 

φοιτούν για τρία χρόνια και να λαμβάνουν αυτή την αντιμετώπιση. Θα ήταν 

εντιμότερη η κατάργησή τους με όλες τις αρνητικές συνέπειες. Ακόμα και στο 

Δημόσιο τομέα οι απόφοιτοι ΤΕΙ έως πρόσφατα καταλάμβαναν θέσεις διοίκησης 

ανώτερες αλλά κι ανώτατες ελλείψει αποφοίτων ΑΕΙ στην Υπηρεσία τους. Ακόμα 

και στο Υπουργείο Εθνικής Άμυνα γίνονται τμηματάρχες ενώ ανώτεροι Αξκοί 

ΑΣΣΥ δεν μπορούν να γίνουν. Ο απόλυτος παραλογισμός. Επιπλέον οι Έλληνες 

Αξκοί προερχόμενοι από Υπξκούς απόφοιτους ΑΣΣΥ αποτελούν την μεσαία τάξη 

του στρατεύματος και τον συνδετικό κρίκο μεταξύ της ηγεσίας και του κατώτερου 

στρατεύματος , καλύπτουν ουσιαστικές λειτουργικές ανάγκες και επανδρώνουν 

υπηρεσίας και θέσεις που δεν μπορούν να καλυφθούν διαφορετικά χωρίς να 

κινδυνεύσει με κατάρρευση το οικοδόμημα. Μια απουσία για ένα τριήμερο από τα 

ΓΈ. των εξ ΑΣΣΥ προερχομένων Αξκών θα ήταν αρκετή για την πλήρη 

αποδιοργάνωση τους. 
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Αποδεικνύεται από τα παραπάνω ότι η πρεμούρα της ηγεσίας για την 

δημιουργία του σώματος Υπξκών δεν είναι δυστυχώς ούτε η βελτίωση της 

οργάνωσης των ΕΔ, ούτε του αξιόμαχού τους, αλλά είναι ταξική κι είναι η 

διατήρηση και βελτίωση των δικών τους κεκτημένων και της Ανώτερης κάστας με 

κάθε θυσία. Γι’ αυτό πρέπει να επαγρυπνούμε κι ενωμένοι να αγωνιστούμε χωρίς 

διασπαστικά διλλήματα για την απόσυρση αυτού του σχεδιασμού τουλάχιστον 

όπως εξαγγέλθηκε. Προτείνω λοιπόν πέραν των όποιων ενεργειών έχουν ήδη γίνει 

και της έντονης αντίδρασης στα μέσα και στο διαδίκτυο που έχει δημιουργήσει ήδη 

ένα αρνητικό κλίμα, να μην εφησυχάζουμε αλλά να εντείνουμε την προσπάθεια για 

την συμμετοχή μας διακλαδικά μέσω των συλλόγων όλων των εξ ΑΣΣΥ 

προερχομένων, μαζί με τις οργανώσεις των εν ενεργεία αλλά και των Ενώσεων 

Αποστράτων, στον διάλογο που πρέπει να γίνει πριν την οποιαδήποτε νομοθετική 

πρωτοβουλία. Υπάρχουν πολλές ακόμα δυνατότητες αντίδρασης πιο δυναμικής 

που θα μπορούσα να προτείνω αλλά επιφυλάσσομαι να τοποθετηθώ κατά την 

εξέλιξη της κατάστασης.» 

------------------------------ 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Κεραμιδόγλου έχει τον λόγο.  

ΑΘ. ΚΕΡΑΜΙΔΟΓΛΟΥ: Αγαπητοί συνάδελφοι, γεια σας. Είμαι ο  

Σμήναρχος ε.α. Κεραμιδόγλου Θανάσης, 25ης Σειράς ΣΤΥΑ. Είμαι ο 

Πρόεδρος του Παραρτήματος Αποστράτων της Αεροπορίας της Πρέβεζας 

και όλης της Ηπείρου και εκπρόσωπος του Σ.Α.Σ στην Ήπειρο.  

 Τώρα, τι να πω; Έχουν ειπωθεί όλα. Χαίρομαι που ήταν όλοι οι 

Σύλλογοι, οι Ενώσεις εδώ και γι’ αυτά που ειπώθηκαν. Είμαι υπέρ της 

Συνομοσπονδίας και όπως είπε και ο τελευταίος προλαλήσας, να είναι 

συνδικαλιστική.  

 Δεν θα σας κουράσω άλλο. Τους χαιρετισμούς μου από την Ήπειρο. 

Και θέλω την άλλη φορά, να είμαστε πάρα πολλοί εδώ. Σας ευχαριστώ πάρα 

πολύ, σας εύχομαι να είστε καλά.  

------------------------------ 
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«Έγκριση Ψηφίσματος» 

Ι. ΕΛ. ΜΠΟΥΜΠΑΡΑΣ (Μέλος Προεδρείου Γ.Σ.): Θα παρακαλούσα τον 

Πρόεδρο του Προεδρείου, να αναγνώσει το Ψήφισμα και να τελειώσουμε όλη 

αυτή τη συζήτηση.  

 Ο κ. Παρασκευόπουλος έχει τον λόγο.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Το Ψήφισμα που έχουμε ετοιμάσει, είναι ως εξής:  

    (διαβάζει): 

 

ΨΗΦΙΣΜΑ 

ΕΚΤΑΚΤΗ ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ ΣΑΣ 2019 

Στην Αθήνα, σήμερα, την 5η Οκτωβρίου 2019, συγκλήθηκε Έκτακτη 

Γενική Συνέλευση (Ε.Γ.Σ.) των Μελών των εν ενεργεία και εν αποστρατεία 

Αξιωματικών και Υπαξιωματικών της Πολεμικής Αεροπορίας, αποφοίτων της 

Σχολής Τεχνικών Αξιωματικών Αεροπορίας (Σ.Τ.Υ.Α.)., με μοναδικό θέμα τη 

«Δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών». Με αίσθημα ιστορικής ευθύνης 

απέναντι στο μέλλον της Π.Α., των εθνικών μας Ενόπλων Δυνάμεων, αλλά και 

του έθνους μας γενικότερα, με επιστημονική εγκυρότητα και ομοψυχία, 

αποφασιστικότητα και μαχητικότητα, η Ε.Γ.Σ. συζήτησε το θέμα και κατέγραψε 

τις απόψεις και τη θέληση τόσο των Μελών της, αλλά και του συνόλου των 

Συλλόγων των αποφοίτων των ΑΣΣΥ που παρευρέθηκαν επισήμως 

προσκεκλημένοι.  

ΔΙΑΠΙΣΤΩΣΕΙΣ 

Από το Στρατιωτικό Γραφείο του κ. ΥΦΕΘΑ, την 19 Αυγούστου 2019 

και στο πλαίσιο της μετεξέλιξης των Ενόπλων Δυνάμεων, ζητήθηκαν οι 

απόψεις των Γενικών Επιτελείων (ΓΕΣ, ΓΕΝ, ΓΕΑ), μέχρι 6 Σεπτεμβρίου 

2019, για τη δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών. Πρόταση, όπως γράφεται 

στο σχετικό έγγραφο, για την επανεξέταση της εξελικτικής πορείας των 

Υπαξιωματικών με καταληκτικό βαθμό του Ανθυπασπιστή. 
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Η κομβική θέση της πατρίδας μας, σε μια από τις στρατηγικότερες 

περιοχές, στο σταυροδρόμι διακίνησης ανθρώπων, αγαθών και ιδεών απ’ όλες 

τις κατευθύνσεις του ορίζοντα, γεννά προκλήσεις από δυνάμεις με ετερογενή 

και πολυδιάστατα συμφέροντα. Οι ισχυρές Ένοπλες Δυνάμεις της χώρας μας 

και κυρίως η ανθρώπινη συνιστώσα, είναι από τους αποφασιστικούς 

παράγοντες διασφάλισης των εθνικών συμφερόντων, της ισορροπίας και της 

ειρήνης στην περιοχή. 

Ο τεχνολογικός και επιχειρησιακός εκσυγχρονισμός των Ενόπλων 

Δυνάμεων από τη δεκαετία του 1960 και μετά, σε συνδυασμό με την κύρια 

εθνική απειλή, απαιτούσε Στρατιωτικό Προσωπικό με ανώτερο εκπαιδευτικό 

επίπεδο και πατριωτικό προσανατολισμό. 

Ιστορικά, από τη δημιουργία των εθνικών Ενόπλων Δυνάμεων οι 

Αξιωματικοί προερχόμενοι εξ Υπαξιωματικών έχουν τιμήσει το Σώμα 

επαγγελματικά και ηθικά και έχουν διακριθεί στο δημόσιο βίο. 

Ο συνεχής οργανωμένος αγώνας για την αναβάθμιση των σημερινών 

Σχολών ΑΣΣΥ, παρά τις δυσκολίες και τα εμπόδια, ανέδειξε τις Σχολές των 

Υπαξιωματικών σε φυτώριο παραγωγής υψηλής στάθμης επαγγελματικών 

στελεχών, με μεγάλη αξιοπιστία.     

Διαχρονικά, στις προσπάθειες εκσυγχρονισμού της δομής των Ενόπλων 

μας Δυνάμεων, το οικονομικό στοιχείο ήταν πάντα μείζον. Έτσι, με πρόσχημα 

αυτό, έχουμε διαδοχικές επιθέσεις εναντίον των Σχολών Υπαξιωματικών και 

των αποφοίτων τους, όπως αυτής της «δημιουργίας Σώματος 

Υπαξιωματικών», που ουσιαστικά θα καταργήσει τις Στρατιωτικές 

παραγωγικές Σχολές ΑΣΣΥ. 

Ένα μοντέλο άριστης λειτουργίας 70 ετών που λειτούργησε ως 

στυλοβάτης των Ενόπλων Δυνάμεων δεν το αλλάζεις, αντίθετα το διατηρείς, 

το αναβαθμίζεις, το βελτιώνεις, το εκσυγχρονίζεις. 

Διαμαρτυρόμαστε και καταγγέλλουμε 
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Τη διαχρονική, σκόπιμη, μεθοδευμένη, άδικη, ανήθικη,  διαλυτική και 

χωρίς προηγούμενο επίθεση που δεχόμαστε, με αποτέλεσμα τη μείωση του 

κύρους, της αξίας των Σχολών ΑΣΣΥ και των αποφοίτων τους και την 

νομοτελειακή κατάργησή τους, με αποτέλεσμα να πλήττεται ανεπανόρθωτα το 

ηθικό της ραχοκοκαλιάς του προσωπικού των Ενόπλων Δυνάμεων, με ότι αυτό 

συνεπάγεται για το αξιόμαχο και την αμυντική ικανότητα της χώρας.   

Συγκεκριμένα καταγγέλλουμε: 

     ► Την αυταρχική, διαχρονική και συστηματική προσπάθεια για την 

αποδόμηση και διάλυση των Σχολών ΑΣΣΥ και της εξελικτικής πορείας των 

αποφοίτων. 

 ► Την άκριτη, ανιστόρητη υιοθέτηση ξένων προτύπων (αμερικανικά;;;) και 

εισαγωγή τους στην οργανωτική δομή των ελληνικών Ενόπλων Δυνάμεων. 

 ► Την αναδιοργάνωση της οργανωτικής δομής των Ενόπλων Δυνάμεων, 

κυρίως, με επιβαλλόμενα από τους δανειστές καταστροφικά, δημοσιονομικά, 

λογιστικά κριτήρια. 

     ► Την επιβολή διχαστικών, ανταγωνιστικών, αντιπαραγωγικών, 

ρατσιστικών απόψεων και στάσεων, που παράγουν διαλυτικά φαινόμενα στις 

Ένοπλες Δυνάμεις και απειλούν την αποτελεσματική συνοχή τους. 

    ► Την επαγγελματική απαξίωση, τον κατακερματισμό του Στρατιωτικού 

Προσωπικού, τη βίαιη μεταβολή του επιπέδου διαβίωσης, το δικό μας και των 

οικογενειών μας με την βαθμολογική, μισθολογική και συνταξιοδοτική 

στασιμότητα. 

 ► Την ουσιαστική κατάργηση των ιστορικών Σχολών ΑΣΣΥ, με τη 

μεθοδευμένη, όπως εν τοις πράγμασι αποδείχθηκε, μετονομασία των Σχολών 

Σ.Τ.Υ.Α, Σ.Υ.Δ και Σ.Ι.Ρ σε ΣΜΥΑ.  

Διεκδικούμε 

    ► Την ειλικρινή αναγνώριση από την πολιτεία και το σεβασμό του 

κοινωνικού ρόλου, του έργου και της διαχρονικής προσφοράς των αποφοίτων 
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ΑΣΣΥ, αλλά και  όλων των στελεχών των Ενόπλων Δυνάμεων στους αγώνες 

του Έθνους. 

    ► Την αναθεώρηση, εκσυγχρονισμό και εξορθολογισμό αναχρονιστικών 

και διαβλητών  θεσμικών κειμένων, (του νομικού πλαισίου, κανονισμών και 

διαταγών) που αφορούν τις Ένοπλες Δυνάμεις. 

    ► Την πραγματική, ουσιαστική εργασιακή/επαγγελματική αναγνώριση των 

πτυχίων των αποφοίτων όλων των Ανωτέρων Στρατιωτικών Σχολών 

Υπαξιωματικών και την εξασφάλισή συμμετοχής τους σε προπτυχιακά και 

μεταπτυχιακά Πανεπιστημιακά προγράμματα. 

        ► Την ορθολογική αύξηση του αριθμού των εισακτέων στις Στρατιωτικές 

παραγωγικές Σχολές και την πρόσληψη Εκπαιδευτικού Προσωπικού με τα 

αντίστοιχα προσόντα. 

        ► Την αλλαγή του ονόματος της νέας Σχολής από (ΣΜΥΑ) σε Σχολή 

Τεχνολόγων Αεροπορίας (ΣΤΑ), εξασφαλίζοντας την ιστορική συνέχεια των 

Σχολών, σύμφωνα με τις προτάσεις των αποφοίτων των Σχολών Σ.Τ.Υ.Α, 

Σ.Υ.Δ και Σ.Ι.Ρ.  

        ► Τη συμμετοχή μας, μέσω του συντονιστικού αποφοίτων ΑΣΣΥ, σε  

Επιτροπές του ΥΠΕΘΑ, για θέματα που αφορούν τα Μέλη μας και τις Σχολές 

μας.  

Απαιτούμε 

Την άμεση και οριστική απόσυρση κάθε εγγράφου, διαταγής, σκέψης και 

πράξης που αφορά τη δημιουργία χωριστής επετηρίδας Υπαξιωματικών, 

υιοθετώντας ξένα μοντέλα και απόψεις. 

Δηλώνουμε 

  Ότι θα αγωνιστούμε ενωτικά, μαζικά, δυναμικά, χωρίς αυταπάτες, ούτε 

αναμονή,  μαζί με όλους τους συλλόγους αποφοίτων ΑΣΣΥ, πρώτα, αλλά και 

μαζί με όλους όσους αντιλαμβάνονται την ιστορική κρισιμότητα της επίθεσης 

που δεχόμαστε, για τη διασφάλιση αλλότριων οφελών. 
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  Έχουμε ευθύνη, προσωπική και συλλογική, όλοι οι απόφοιτοι ΑΣΣΥ, εν 

αποστρατεία και εν ενεργεία, ιστορικό, ηθικό και εθνικό χρέος να 

προστατεύσουμε τα δικαιώματά μας, την ιστορία μας, την αξιοπρέπειά μας, την 

ταυτότητά μας, την πατρίδα μας.  

  Θα υπερασπιστούμε με κάθε νόμιμο μέσο την ιστορία των Ανωτέρων 

Στρατιωτικών παραγωγικών Σχολών ΑΣΣΥ, τη δίκαιη και ηθική εξελικτική 

τους πορεία που κατακτήθηκαν με θυσίες και πολύχρονους αγώνες.  

  Τα επικοινωνιακά, παραπλανητικά τεχνάσματα και οι πομπώδεις 

εκφράσεις που χρησιμοποιούνται από το ΥΠΕΘΑ και με τα οποία προσπαθούν 

να μας αποπροσανατολίσουν – εξαπατήσουν, συντηρώντας το βολικό για 

αυτούς περιβάλλον πολυδιάσπασης και διχόνοιας ανάμεσά μας, δεν μας 

αγγίζουν. 

  Αρνούμαστε να είμαστε οι μοναδικοί πρόχειροι αποσβεστήρες των 

εκάστοτε δημοσιονομικών δυσχερειών, με μειώσεις εξελικτικού και βαθμών  

αποφοίτων ΑΣΣΥ και μόνον. 

  Αναλαμβάνουμε αγώνα εθνικής ενημέρωσης όλων των μαζικών φορέων 

που ασχολούνται με την άμυνα και την ασφάλεια της πατρίδας μας. Ενημέρωση 

του Κοινοβουλίου, πολιτικών κομμάτων και μαζικών φορέων εργαζομένων, 

συνταξιούχων και της νεολαίας της πατρίδας μας. Έτσι ώστε να αντισταθούμε, 

χωρίς σκοπιμότητες, μαζί με όλο το λαό, αποτελεσματικά, ενάντια στην 

υποβάθμιση και απαξίωση της ραχοκοκαλιάς του προσωπικού των Ενόπλων 

Δυνάμεων. 

  Οι αποφάσεις είμαστε εμείς. Η σιωπή παράγει πάντα αβεβαιότητα και 

απογοήτευση. Μειώνει την αυτοπεποίθηση και εγκαθιστά μια γενικευμένη 

ανασφάλεια. Δεν μπορείς έτσι να νικήσεις. Κι εμείς είμαστε αποφασισμένοι 

να νικήσουμε.  

Για τη Γενική Συνέλευση του Συλλόγου Αποφοίτων ΣΤΥΑ 

Ο Πρόεδρος και τα Μέλη.  
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  Θα ήθελα να ζητήσω, τελειώνοντας, την έγκρισή σας για το Ψήφισμα 

που διάβασα και προτάσεις για τη βελτίωσή του. …Πείτε μου, κύριε 

Βούλγαρη.  

Ν. ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Μία πρόταση: να υπογραφεί το Ψήφισμα από όλους τους 

παρευρισκόμενους Συλλόγους. Να γυρίσει με e-mail, αν θέλουν να γράψουν 

κάτι, χωρίς να εμποδίζει την τελική μορφή, ότι είμαστε ενάντια και να 

υπογραφεί από όλους. Θα έχει πολύ μεγάλη ισχύ, από το να υπογραφεί μόνο 

από τη ΣΤΥΑ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κατανοητό, αποδεκτό και σας ευχαριστούμε για τη 

συμπλήρωση.  

ΧΡ. ΠΑΥΛΟΥ (Αντιπρόεδρος ΕΑΑΑ): Να κάνω μία παρέμβαση σ’ αυτό 

που είπε ο Νίκος, ότι βεβαίως, να γίνει αυτό τώρα, αλλά άμεσα να έρθει στο 

επόμενο Διοικητικό Συμβούλιο, στην Ένωση Αποστράτων Αξιωματικών 

Αεροπορίας, στο Δ.Σ., ώστε να γίνει και εκεί Ομόφωνα αποδεκτό, πέρα από 

την υπογραφή τη σημερινή, να πούμε ότι: σαν Ένωση Αποστράτων 

Υπαξιωματικών Αεροπορίας –όπως κάναμε το προηγούμενο έγγραφο στο 

Υπουργείο– αποδεχόμαστε και πλήρως το Ψήφισμα.  

  Και συγχρόνως, τα Διοικητικά Συμβούλια των Παραρτημάτων μας, 

παρά του ότι μας καλύπτει το Δ.Σ. της Ένωσης, μπορούν και αυτά να κάνουν 

αποδεκτό αυτό το Ψήφισμα που σήμερα γίνεται εδώ. Νομίζω ότι είναι 

καλύτερα, προκειμένου να το δυναμώσουμε περισσότερο και να δώσουμε και 

μία μεγαλύτερη δημοσιότητα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Υπάρχει άλλη πρόταση από κάποιο από τα Μέλη μας;  

Π. ΠΛΑΤΑΝΑΣ: Προτείνω, εκτός από τους αρμόδιους φορείς που θα σταλεί 

το Ψήφισμά μας, να σταλεί προς όλα τα Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης –και 

όποιος είναι ικανός θα το δημοσιεύσει– για να γίνει ευρύτερα γνωστό. Στον 

Υπουργό, θα μείνει στον Υπουργό. Στα Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης, θα γίνει 

θέμα και θα έχει καλύτερη επιτυχία.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πλατάνα, σας ευχαριστώ πολύ.  

  Κάποιος άλλος κύριος που κάτι θα ήθελε να πει;  

ΜΕΛΟΣ: Κύριε Αντιπρόεδρε της ΕΑΑΑ, έχω να πω κάτι, ότι πέραν αυτών 

που ακούστηκαν και που θα γίνουν και που ξέρω ότι συμφωνείτε, θα πρέπει 

κατ’ ιδίαν το Διοικητικό Συμβούλιο της Ένωσης Αποστράτων να κάνει 

ακόμη ένα χαρτί και να πει ότι η ύπαρξή του αρχίζει και κλονίζεται, λόγω της 

απουσίας…  

ΜΕΛΟΣ: Εννοείται! Αυτό είναι σίγουρο. Γι’ αυτό είπαμε από την αρχή 

Ομόφωνα να πούμε ‘‘Ναι’’ στο Ψήφισμα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστώ όλους, όσους παρευρεθήκατε, εν ενεργεία και 

απόστρατους.  

 Το Ψήφισμα εγκρίνεται; Δι’ ανάτασης της χειρός.  

Ακολουθεί ψηφοφορία με δι΄ανατάσεως της χειρός 

……………………………………………………………………………….. 

Τα μέλη της Γενικής Συνέλευσης ΟΜΟΦΩΝΑ  εγκρίνουν το ψήφισμα 

όπως διαμορφώθηκε και έχει όπως παρακάτω: 

 

Ψήφισμα Έκτακτης Γενικής Συνέλευσης Συλλόγου 

Αποφοίτων ΣΤΥΑ (Σ.Α.Σ) της 5/10/2019 

 

Στην Αθήνα, σήμερα, την 5η Οκτωβρίου 2019, συγκλήθηκε Έκτακτη Γενική Συνέλευση 

(Ε.Γ.Σ.) των μελών του Συλλόγου, εν ενεργεία και εν αποστρατεία Αξιωματικοί και 

Υπαξιωματικοί της Πολεμικής Αεροπορίας, που είναι απόφοιτοι της Σχολής Τεχνικών 

Υπαξιωματικών Αεροπορίας (Σ.Τ.Υ.Α). Μοναδικό θέμα η «Δημιουργία Σώματος 

Υπαξιωματικών». Με αίσθημα ιστορικής ευθύνης απέναντι στο μέλλον της ΠΑ, των 

εθνικών μας Ενόπλων Δυνάμεων, αλλά και του έθνους μας γενικότερα, με επιστημονική 

εγκυρότητα, με ομοψυχία, αποφασιστικότητα και μαχητικότητα, η Ε.Γ.Σ. συζήτησε το θέμα 

και κατέγραψε τις απόψεις και τη θέληση όχι μόνο των μελών της, αλλά και του συνόλου 

των συλλόγων των αποφοίτων των Ανώτερων Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών και 

των Ε.Α.Α που παρευρέθηκαν.    

 

ΔΙΑΠΙΣΤΩΣΕΙΣ 
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Από το Στρατιωτικό Γραφείο του κ. ΥΦΕΘΑ, την 19 Αυγ. 2019 και στο πλαίσιο της 

μετεξέλιξης των ΕΔ, ζητήθηκαν οι απόψεις των Γενικών Επιτελείων (ΓΕΕΘΑ, ΓΕΣ, ΓΕΝ 

και ΓΕΑ), μέχρι τη 06 Σεπ 19, για τη δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών. Πρόταση, 

όπως γράφεται στο σχετικό έγγραφο, για την επανεξέταση της εξελικτικής πορείας των 

Υπαξιωματικών με καταληκτικό το βαθμό αυτόν του Ανθυπασπιστή. 

Η κομβική θέση της πατρίδας μας, σε μια από τις στρατηγικότερες περιοχές, της 

Μεσογείου, στο σταυροδρόμι διακίνησης ανθρώπων, αγαθών και ιδεών απ’ όλες τις 

κατευθύνσεις του ορίζοντα, γεννά προκλήσεις από δυνάμεις με ετερογενή και 

πολυδιάστατα συμφέροντα. Οι ισχυρές Ένοπλες Δυνάμεις της χώρας μας και κυρίως η 

ανθρώπινη συνιστώσα των, είναι από τους αποφασιστικούς παράγοντες διασφάλισης 

των εθνικών συμφερόντων, της ισορροπίας και της ειρήνης στην περιοχή. 

Ο τεχνολογικός και επιχειρησιακός εκσυγχρονισμός των ΕΔ από τη δεκαετία του 1960 και 

μετά, σε συνδυασμό με την κύρια εθνική απειλή, απαιτεί στρατιωτικό προσωπικό με 

ανώτερο εκπαιδευτικό επίπεδο και πατριωτικό προσανατολισμό. 

Ιστορικά, από τη δημιουργία των εθνικών Ενόπλων Δυνάμεων οι Αξιωματικοί 

προερχόμενοι εξ Υπαξιωματικών έχουν τιμήσει το Σώμα επαγγελματικά και ηθικά και 

έχουν διακριθεί στο δημόσιο βίο. 

Ο συνεχής οργανωμένος αγώνας για την αναβάθμιση των σημερινών Ανώτερων 

Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών, παρά τις δυσκολίες και τα εμπόδια, ανέδειξε τις 

σχολές των Υπαξιωματικών σε φυτώριο παραγωγής υψηλής στάθμης επαγγελματικών 

στελεχών, με μεγάλη αξιοπιστία.     

Διαχρονικά, στις προσπάθειες εκσυγχρονισμού της δομής των Ενόπλων μας Δυνάμεων 

το οικονομικό στοιχείο ήταν πάντα μείζον. Έτσι, με πρόσχημα αυτό, έχουμε διαδοχικές 

επιθέσεις εναντίον των Σχολών Υπαξιωματικών και των αποφοίτων τους, όπως αυτής της 

«δημιουργίας Σώματος Υπαξιωματικών» που ουσιαστικά θα καταργήσει τις Ανώτερες 

Στρατιωτικές παραγωγικές Σχολές Υπαξιωματικών.    

Ένα μοντέλο άριστης λειτουργίας 70 ετών που λειτούργησε ως στυλοβάτης των ΕΔ δεν 

το αλλάζεις αντίθετα το διατηρείς, το αναβαθμίζεις, το βελτιώνεις το εκσυγχρονίζεις. 

 

Διαμαρτυρόμαστε και καταγγέλλουμε 

Τη διαχρονική, σκόπιμη, μεθοδευμένη, άδικη, ανήθικη,  διαλυτική και χωρίς προηγούμενο 

επίθεση που δεχόμαστε, με αποτέλεσμα τη μείωση του κύρους, της αξίας των ΑΣΣΥ και 

των αποφοίτων τους και την νομοτελειακή κατάργησή τους, με αποτέλεσμα  να πλήττεται 

ανεπανόρθωτα το ηθικό της ραχοκοκαλιάς του προσωπικού των ΕΔ, με ότι αυτό 

συνεπάγεται για το αξιόμαχο και την αμυντική ικανότητα της χώρας.   

Συγκεκριμένα καταγγέλλουμε: 

     ► Την αυταρχική, διαχρονική και συστηματική προσπάθεια για την αποδόμηση και 

διάλυση των ΑΣΣΥ και της εξελικτικής πορείας των αποφοίτων. 

 ► Την άκριτη, ανιστόρητη υιοθέτηση ξένων προτύπων (αμερικανικά;;;) και εισαγωγή 

τους στην οργανωτική δομή των ελληνικών ΕΔ. 

 ► Την αναδιοργάνωση της οργανωτικής δομής των ΕΔ, κυρίως, με επιβαλλόμενα από 

τους δανειστές καταστροφικά, δημοσιονομικά, λογιστικά κριτήρια. 

     ► Την επιβολή διχαστικών, ανταγωνιστικών, αντιπαραγωγικών, ρατσιστικών 

απόψεων και στάσεων που παράγουν διαλυτικά φαινόμενα στις ΕΔ και απειλούν την 

αποτελεσματική συνοχή τους. 
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    ► Την επαγγελματική απαξίωση, τον κατακερματισμό του στρατιωτικού προσωπικού, 

τη βίαιη μεταβολή του επιπέδου διαβίωσης, το δικό μας και των οικογενειών μας με την 

βαθμολογική, μισθολογική και συνταξιοδοτική στασιμότητα. 

     

Διεκδικούμε 

    ► Την ειλικρινή αναγνώριση από την πολιτεία και το σεβασμό του κοινωνικού ρόλου, 

του έργου και της διαχρονικής προσφοράς των αποφοίτων ΑΣΣΥ, αλλά και  όλων των 

στελεχών των ΕΔ στους αγώνες του Έθνους. 

    ► Την αναθεώρηση, εκσυγχρονισμό και εξορθολογισμό αναχρονιστικών και 

διαβλητών θεσμικών κειμένων, (του νομικού πλαισίου, κανονισμών και διαταγών) που 

αφορούν τις ΕΔ. 

    ► Την πραγματική, ουσιαστική εργασιακή/επαγγελματική αναγνώριση των πτυχίων 

των αποφοίτων όλων των Ανωτέρων Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών και την 

εξασφάλισή συμμετοχής τους σε μεταπτυχιακά πανεπιστημιακά προγράμματα. 

        ► Την ορθολογική αύξηση του αριθμού των εισακτέων στις στρατιωτικές 

παραγωγικές σχολές και την πρόσληψη μόνιμου εκπαιδευτικού προσωπικού με τα 

αντίστοιχα προσόντα. 

        ► Τη συμμετοχή μας, μέσω του συντονιστικού αποφοίτων ΑΣΣΥ, σε  επιτροπές του 

ΥΠΕΘΑ, για θέματα που αφορούν τα μέλη μας και τις σχολές μας.  

 

Απαιτούμε 

Την άμεση και οριστική απόσυρση κάθε εγγράφου, διαταγής, σκέψης και πράξης που 

αφορά τη δημιουργία χωριστής επετηρίδας Υπαξιωματικών, υιοθετώντας ξένα μοντέλα 

και απόψεις. 

Δηλώνουμε 

Ότι θα αγωνιστούμε ενωτικά, μαζικά, δυναμικά, χωρίς αυταπάτες, ούτε αναμονή,  μαζί με 

όλους τους συλλόγους αποφοίτων ΑΣΣΥ, πρώτα, αλλά και μαζί με όλους όσους 

αντιλαμβάνονται την ιστορική κρισιμότητα της επίθεσης που δεχόμαστε, για τη 

διασφάλιση αλλότριων οφελών. 

Έχουμε ευθύνη, προσωπική και συλλογική, όλοι οι απόφοιτοι ΑΣΣΥ, ε.α και ε.ε, ιστορικό, 

ηθικό και εθνικό χρέος να προστατεύσουμε τα δικαιώματά μας, την ιστορία μας, την 

αξιοπρέπειά μας, την ταυτότητά μας, την πατρίδα μας. Θα υπερασπιστούμε με κάθε 

νόμιμο μέσο την ιστορία των Ανωτέρων Στρατιωτικών παραγωγικών Σχολών 

Υπαξιωματικών, τη δίκαιη και ηθική εξελικτική τους πορεία που κατακτήθηκαν με θυσίες 

και πολύχρονους αγώνες.  

Τα επικοινωνιακά, παραπλανητικά τεχνάσματα και οι πομπώδεις εκφράσεις που 

χρησιμοποιούνται από το ΥΠΕΘΑ και με τα οποία προσπαθούν να μας 

αποπροσανατολίσουν - εξαπατήσουν, συντηρώντας το βολικό για αυτούς περιβάλλον 

πολυδιάσπασης και διχόνοιας ανάμεσά μας, δεν μας αγγίζουν. 

Αρνούμαστε να είμαστε οι μοναδικοί πρόχειροι αποσβεστήρες των εκάστοτε 

δημοσιονομικών δυσχερειών με μειώσεις εξελικτικού και βαθμών αποφοίτων ΑΣΣΥ και 

μόνον. 

Αναλαμβάνουμε αγώνα εθνικής ενημέρωσης όλων των μαζικών φορέων που 

ασχολούνται με την άμυνα και την ασφάλεια της πατρίδας μας. Ενημέρωση του 

κοινοβουλίου, πολιτικών κομμάτων και μαζικών φορέων εργαζομένων, συνταξιούχων και 

της νεολαίας της πατρίδας μας. Έτσι ώστε να αντισταθούμε, χωρίς σκοπιμότητες, μαζί με 
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όλο το λαό, αποτελεσματικά, ενάντια στην υποβάθμιση και απαξίωση της ραχοκοκαλιάς 

του προσωπικού των ΕΔ. 

Οι αποφάσεις είμαστε εμείς. Η σιωπή παράγει πάντα αβεβαιότητα και απογοήτευση. 

Μειώνει την αυτοπεποίθηση και εγκαθιστά μια γενικευμένη ανασφάλεια. Δεν μπορείς έτσι 

να νικήσεις. Κι εμείς είμαστε αποφασισμένοι να νικήσουμε.  

 

ΓΙΑ ΤΗΝ ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ ΤΟΥ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ ΣΤΥΑ 

 

                    ΤΑ ΜΕΛΗ                                                                           Ο 

 ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΗΣ Γ.Σ 

α. Αναστάσιος Γεωργόπουλος   

              Επισμηναγός ε.α                               Ευάγγελος Παρασκευόπουλος 

                                                       Σμήναρχος ε.α 

β. Ιωάννης Ελευθέριος Μπουμπάρας  

            Σμήναρχος ε.α 

 «Κήρυξη πέρατος Γ.Σ. από Πρόεδρο Γ.Σ.» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ. Εύχομαι καλό Σαββατοκύριακο.  

  Μη υπάρχοντος άλλου θέματος, λύεται η Έκτακτη Γενική Συνέλευση.  

 

ΩΡΑ ΛΗΞΗΣ: 14:00΄ 

 

Ο Πρόεδρος της Γεν. Συνελεύσεως 

 

 

          Ευάγγελος Παρασκευόπουλος 

 

 

Ο Α΄ Γραμματέας της Γεν. Συνελεύσεως 
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Ιωάννης Ελευθέριος Μπουμπάρας  

 

 

Ο Β΄ Γραμματέας της Γεν. Συνελεύσεως 

 

 

Αναστάσιος Γεωργόπουλος 

 


